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نماینده ولی فقیه در  هرمزگان:

هرمزگان  آمار بیکاری 
و فقر بالایی دارد 

گروه خبر // طی حکمی از سوی ریاست اتاق بازرگانی بندرعباس دکتر اباذر براری 
به عنوان مشاور میز اوراسیا اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی بندرعباس 

منصوب شد.
  به گزارش خبرنگار دریا ، در متن این حکم آمده است:برادرارجمند و گرامی جناب آقای 

دکتر اباذر براری
  با ســام و احترام :  با توجه به توانمندی ها، تجارب خدمتی و تعهد جنابعالی، به موجب 
این حکم به عنوان مشاور میز اوراسیا اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی بندرعباس 
منصوب می گردید.  امید است با هماهنگی های لازم در  راستای تحقق سیاست های کلی 
نظام و در جهت افزایش تمایل با کشــورهای همســایه و بهره مندی از ظرفیت های بالقوه 
موجود، برنامه ریزی و مدیریت به منظور گسترش و  تسهیل تولید ، صادرات و سرمایه گذاری 
داخلی و خارجی و همچنین انتقال فناوری های پیشرفته، زمینه سازی برای حضور فعال در 
بازارهای جهانی، حمایت از صنایع داخلی به منظور افزایش تولید، حمایت تولیدات داخلی و 
 ارتقا سطح اشتغال و مشارکت جامعه محلی در برنامه های توسعه و پیشرفت منطقه با تاکید بر 
بهره برداری از ظرفیت های توافقنامه اوراســیا با استعانت از خداوند متعال در انجام امور 

محوله موفق و موید باشید.

مشاور میز اوراسیا اتاق بازرگانی 
بندرعباس منصوب شد

احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در بازدید از پروژه ساخت بیمارستان فوق تخصصی کودکان عنوان کرد 

گام بلند پالایشگاه نفت بندرعباس 
برای کودکان هرمزگانی

استاندار هرمزگان خبر داد

افزایش منابع تسهیلات 
بانکی احداث گلخانه ها 

در سال 1400

کنترل جدی در مراودات هرمزگان 
با کشورهای حوزه خلیج فارس

هجوم کرونای انگلیسی
 و عادی انگاری کرونا

آتشی که زندگی کسبه  را خاکستر کرد 

فرماندار بندرعباس:

 هزینه تست فوری کرونا
 از مسافران دریافت می شود

حضور کم رنگ صنایع 
در مسئولیت های اجتماعی 

خودکفایی در تعمیر انواع شناورها 
و نفت کش ها 

آیت ا... غفاری همچنان بیمار است

گروه خبر // احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان و نائب رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی با 
تشکر ازمدیر عامل و اعضای هیات مدیره پالایشگاه نفت بندرعباس گفت: با پیگیری استاندار و نمایندگان 
استان و نظر مساعد هیات مدیره پالایشــگاه نفت بندرعباس، این پالایشگاه مسئولیت تکمیل پروژه 
بیمارســتان فوق تخصصی کودکان را بر عهده گرفت که این امر یک گام بسیار بلند برای ارتقا سلامت 

نوزادان و کودکان هرمزگانی است.
   نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای اسامی در گفتگو با خبرنگار روزنامه دریا گفت: درمان همواره یکی از 

مطالبات جدی مردم هرمزگان بوده است. سالها از توسعه زیر ساخت های درمانی استان غافل بوده ایم که نتیجه آن، 
مراجعه مردم هرمزگان به مراکز درمانی استانهای همجوار است. مرادی افزود: بیمارستان کودکان فعلی قبل از انقاب 
ساخته شده است و بخش توسعه پس از انقاب نیز پاسخگوی افزایش روز افزون جمعیت شهر بندرعباس نیست، 
ضمن آنکه این بیمارستان به عنوان تنها مرکز تخصصی استان باید پاسخگوی مراجعین از سایر شهرستانهای استان و 
خارج از استان نیز باشد که همه اینها باعث می شود در زمان اوج مراجعات به بیمارستان کودکان در راهروها شاهد 

بستری کودکان و صحنه هایی باشیم که در شان مردم هرمزگان نیست.
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آدرس :بندرعباس- بلوار امام خمینی نرسیده  به میدان شهدا نبش خیابان دانش 
ساختمان  بنی هاشمی واحد 2

Aba Beton Sahel

   با نظر مساعد تمام اعضای هیات مدیره و مدیرعامل پالایشگاه نفت بندرعباس، قرار شد، این پالایشگاه کار ساخت 
و تکمیل بیمارستان را  از محل مسئولیت های اجتماعی به عهده بگیرد

شهر  زیباتر  شد

روسفیدی شهرداری منطقه یک بندرعباس در آذین بندی معابر در دهه فجر 

ادامه در همین صفحه

ادامه تیتر یک//
  نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای 
اسامی گفت: کلنگ احداث بیمارستان فوق 
تخصصی کودکان در زمان وزیر بهداشت قبل 
زده شد و قرار بود بخشی از پروژه را دولت 
و بخشــی را خیرین تقبل نمایند، موسسه 
 خیریه حامی کودکان ســرطانی ســاحل 
 خلیج فارس و مجمع خیرین سامت هرمزگان با 
کمک های مردمی طی مدت دوسال توانستند 
فنداسیون این بیمارستان را تکمیل نمایند اما 
با توجه به حجم سنگین عملیات عمرانی و 
کمبود اعتبار مورد نیاز، ساخت پروژه متوقف 
شــد و در صورت ادامه ایــن روند احداث 
پروژه تا سالها ادامه می یافت. مرادی گفت: 
با توجه به اهمیت ساخت این بیمارستان و 
پیگیری های نمایندگان اســتان در مجلس 
شورای اسامی و همچنین تاکیدات استاندار، 
از هیات مدیره پالایشگاه نفت بندرعباس 
دعوت شــد تا با حضور در محل ساخت 

این بیمارستان و بازدید از مراحل انجام شده، 
از محل اعتبارات مسئولیت های اجتماعی 
یاری رســان این پروژه مهم درمانی باشند. 
مرادی گفت : خوشبختانه با نظر مساعد تمام 

اعضای هیات مدیره و مدیرعامل پالایشگاه 
نفت بندرعباس، قرار شــد، این پالایشگاه 
کار ســاخت و تکمیل بیمارستان  از محل 
مسئولیت های اجتماعی به عهده بگیرد که 

این اقدام شایسته تقدیر است.مرادی همچنین 
با اشــاره به تاش های خیرین هرمزگانی 
گفت: از نزدیک شاهد تاش های موسسه 
خیریه حمایت از کودکان سرطانی ساحل 
خلیج فــارس برای تامین کمک های مالی 
به این پــروژه بوده ام، اجــرای پروژه این 
بیمارستان تا این مرحله با کمک های چند 
هزار تومانی تا چند صــد میلیون تومانی 
مردم عزیزی انجام شد که جز برای رضای 
خدا نبود و اگر این خلوص نیت در شروع 
عملیات اجرایی نبود، هرگز پروژه ساخت 
بیمارســتان فوق تخصصی کودکان به این 
مرحله نمی رســید و ان شالله از این مرحله 
به بعد پالایشگاه نفت بندرعباس، تکمیل این 
پروژه را برعهده خواهد داشت که امیدواریم 
همچون سایر پروژهای مسئولیت اجتماعی 
که در گذشته توسط پالایشگاه انجام شده، در 
کوتاه ترین زمان یادگار با کیفیت و ماندگاری 

به مردم هرمزگان تقدیم گردد.

احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در بازدید از پروژه ساخت بیمارستان فوق تخصصی کودکان عنوان کرد 

گام بلند پالایشگاه نفت بندرعباس ، برای کودکان هرمزگانی
با موافقت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی؛

بندرعباس به عنوان »شهر جهانی دوستدار امام سجاد)ع(« برگزیده شد
گروه خبر // در دیدار وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی با نمایندگان مجلس شورای اسلامی، 
شــهر بندرعباس به عنوان »شهر جهانی 
دوستدار امام سجاد)ع( انتخاب شد، دلیل 
این انتخاب نیز پیگیری و تلاش مستمر این 
استان در خصوص برگزاری باشکوه کنگره 

امام سجاد)ع( است.
  به گزارش خبرنگار دریا ، احمد مرادی نماینده 
مردم بندرعباس، حاجی آباد ،قشــم، خمیر و 
ابوموسی در مجلس شــورای اسامی با بیان 
ایــن مطلب گفت: پــس از پیگیری های انجام 
شده در جلســه ی روز دوشنبه)۲۰بهمن ماه( با 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی و معاونان ایشان 
در مجلس دو موضوع مهم مورد بررســی و به 
تصویب رســید. وی ادامــه داد:    از مهمترین 
دلایل انتخاب  شهر بندرعباس به عنوان »شهر 
جهانی دوستدار امام سجاد)ع( « پیگیری و تاش 
مستمر استان هرمزگان و دوستداران اهل بیت)ع(  
 از شیعه و ســنی در بزرگداشت  شکوهمند و 
اثر گذار کنگره امام سجاد)ع( بود که در چندین 
سال گذشته مردم شــریف استان در خصوص 
برگزاری شایســته این کنگره  آبرومند  از تمام 
ظرفیت های در اختیار بویژه در انسجام بخشی 

به وحــدت برادرانه و مثــال زدنی بین علمای 
تشــیع و تسنن حول محور معارف دینی و اهل 
بیت از هیچ کوششــی فروگذار نکردند .مرادی 
 یادآور شــد: در راستای این تاش ها به منظور

 ارج نهادن به اقدامات ارزشمند استان هرمزگان 
شهر بندرعباس به عنوان »شهر جهانی دوستدار 
امام سجاد)ع(« انتخاب شد، در حاشیه برگزای 
کنگــره امام ســجاد)ع( ابعــاد بین المللی هم  
مورد توجه قرار گرفتــه و تاش های موثری 
در خصوص صحیفه سجادیه و ابعاد شخصیتی 
این امام بزرگوار انجام و یا در دست اقدام است. 
این نماینده مجلس شورای اسامی تاکید کرد: این 
فعالیت ها ستودنی و  مورد توجه وزارت فرهنگ 
و ارشــاد اســامی قرار گرفته و این ظرفیت 
عظیم معنوی توانســته شهر بندرعباس را که از 
ریشه های اصیل اهل بیت)ع( برخوردار  است به 
صورت دائمی به عنوان »شهر جهانی دوستدار 
امام ســجاد)ع(« معرفی کند.وی افزود: وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسامی نیز متعهد شده است که 
تمام حمایت های خود را برای بسط و گسترش 
فعالیت های مرتبط با امام سجاد)ع( را داشته و در 
خصوص این نماد و نشانه ی معنوی تاش های 
مضاعفی داشته باشد.مرادی با بیان اینکه استان 

هرمزگان زمینه ها و ظرفیت های دینی و مذهبی 
زیادی دارد، خاطرنشــان کرد: در این جلسه 
همچنین موضوع برگزاری ســالانه کنگره امام 
سجاد)ع( در تفاهم نامه و تقویم مناسبتی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسامی به عنوان یک رویداد 
مهم ماندگار مطرح و مقرر شــد در تفاهم نامه 
فعالیت های فرهنگی سال ۱۴۰۰ این وزارتخانه 
بودجه لازم  برای برگزاری شایسته این کنگره 
تخصیص داده شــود و ایــن فعالیت در ردیف 
بودجه های هرسال تقویم فرهنگی این وزارتخانه 
درج شــود.این نماینده مجلس شورای اسامی 
ابراز کرد: برگزاری هرساله کنگره امام سجاد)ع( 
و شهر جهانی دوســتدار امام سجاد)ع( وظیفه 
سنگینی بر دوش استان هرمزگان خواهد گذاشت 
و این اســتان باید در ابعاد مختلف، شناسایی و 
تعمیق معارف مربوط به اهل بیــت)ع( به ویژه 
این امام همام تمام تاش خود را داشــته باشد. 
وی در پایان ضمن تشکر از وزارت فرهنگ و 
ارشاد اســامی گفت: از تما م فعالانی که باعث 
شدند افتخار بزرگی برای شهر بندرعباس رقم 
بخورد کمال تشکر و قدردانی را دارم و با تمام 
ظرفیت ها باید در خدمت این موضوع مهم بوده 
و الگوی مناسبی برای نه تنها ایران بلکه سراسر 

جهان باشیم. سید عباس صالحی نیز در در دیدار 
روز دوشنبه با نمایندگان مجلس شورای اسامی 
در خصوص این موضوع خاطرنشان کرد: شهر 
یزد به عنوان پایتخت صحیفه سجادیه انتخاب 
و این انتخاب به صورت گردشی تغییر خواهد 
کرد، تاش های اســتان هرمزگان  در خصوص 
گســترش معارف دینی بویژه اهتمام به عمومی 
شدن اندیشه های تابناک امام سجاد )ع( از دید 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی پنهان نماند و 
باعث شد دبیرخانه دائمی تشکیل و بندرعباس 
به عنوان »شهر جهانی دوستدار امام سجاد)ع(« 
شناخته شــود ،انتظار این اســت این شهر از  
موقعیت خوب و مهم نهایت فراهم شــده  بهره  
لازم را برده و روز به روز در ترویج فعالیت های 

اهل بیت)ع( موفق باشد.

گروه خبر // مدیر منطقه یک شهرداری بندرعباس 
در راســتای همکاری دو جانبه جهت تحقق اهداف 
با اعضای دفتر تسهیلگری محله  مشترک محلات، 

نخل ناخدا دیدار کرد. 
   مهدی رنجبری طی نشستی با اعضای دفتر تسهیلگری 
محله نخل ناخدا، اظهار کــرد: محله نخل ناخدا یکی از 
قدیمی ترین محات با بافت نســبتا فرســوده است که 
برای تغییر ســاختار سازه های موجود در این محله باید 
تمهیدات ویژه ای در نظر گرفته شود.رنجبری خاطر نشان 
کرد: بندرعباش شــهری برای همه مردم است و خدمات 
رســانی به شــهروندان از اولویت های اصلی شهرداری 

منطقه یک است.
   وی افزود: با همکاری شهروندان بندرعباسی در اجرای 

طرح محله به محله درکشــور پیشتاز است.وی اجرای 
لایروبی خورها در محدوده منطقه یک را موفقیت آمیز 
اعام کرد، و گفت: گســتردگی خدمات ارائه شــده از 
سوی شهرداری به شــهروندان در محات زیاد است، و 
پاکسازی محات و اصاح مشکات نیازمند همکاری و 
همراهی مردم با شهرداری است.به گزارش تابناک ، مدیر 
منطقه یک شهرداری با اشاره به حضور مستمر نیروهای 
ایــن منطقه در طرح هفتگی محله بــه محله اظهار کرد: 
خوشبختانه با همکاری شهروندان، بندرعباس در اجرای 

طرح محله به محله در کشور پیشتاز است.
 لازم به ذکر اســت؛ در راســتای بررسی موضوعات و 
مشــکات محله دامائی شــهردار منطقه یک به همراه 
رییس ناحیه یک با بزرگان و هیات امنای مسجدعلی ابن 

ابیطالب)ع( دیدار و دستورات لازم جهت رفع موضوعات 
مطرح شده صادر کرد.

با هدف تحقق اهداف مشترک در محلات؛

افزایش همکاری شهرداری منطقه یک با دفتر تسهیلگری نخل ناخدا

صفحه 8را بخوانید
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فرماندار بندرعباس:
 هزینه تست فوری کرونا

 از مسافران دریافت می شود
  گروه خبــر //  فرماندار بندرعبــاس گفت: یک میلیون 
 و ۵۰۰ هــزار ریال هزینه تســت فوری کرونا از مســافران 
جزیره های قشم و هرمز در بندر شهید حقانی این شهر دریافت 
می شــود. عزیزاله کناری در نشست ســتاد کرونا بندرعباس 
اظهار داشــت: برای این منظور اکیپ مرکز بهداشت شهرستان 
بندرعباس در بندر شــهید حقانی مستقر شده است.وی ادامه 
 داد:مســافرانی که تســت جدید کرونا و نتایج آن منفی باشد 
می توانند به ســفر خود ادامه دهنددر غیر صورت باید تست 
فــوری داده و هزینــه آن پرداخت کنند.رییس ســتاد کرونا 
بندرعباس افزود: دریابانی هم بایستی از تردد شناورهای غیر 
مجازی که اقدام به جابه جایی مسافران می کنند جلوگیری کند.

پیشتر مدیر بندر شــهید حقانی بندرعباس گفته بود که از ۱8 
بهمن ماه رفت و آمد گردشــگران و مسافران به جزیره های 
اســتان بدون تست کرونا ممنوع اســت و برای همین منظور 
تیمی از دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان برای گرفتن تست 
کرونا در محل اسکله بندر شهید حقانی بندرعباس مستقر شده 
است.به گزارش ایرنا ؛ محمد احمدی زاده افزود: هم اکنون در 
مجموع ۶ مرکز در شهر بندرعباس و یک مرکز در بندرشهید 
 حقانی برای انجام تســت )PCR(و  )RAPID(از ســوی 
دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان مشخص شده و شهروندان 
قشــم و هرمز و افراد با کار ضروری بدون انجام تست کرونا 
مجاز به سفر هســتند که توصیه می شــود گردشگران پیش 
 از مراجعه به بندرشهید حقانی تســت کرونای خود را انجام 
دهنــد تا با کمترین زمان معطلــی از خدمات بندری بهره مند 

شوند.

 بومی سازی سیستم های آرشیوینگ 
سایت های vts جزایر هرمزگان

  گــروه خبر // معاون فنی و نگهــداری اداره کل بنادر و 
دریانــوردی هرمزگان از اجرای طراحی، ســاخت، نصب و 
vtsراه اندازی سیســتم آرشیوینگ ) ذخیره سازی (سایتهای

جزایر اســتان با مشارکت یک شرکت دانش بنیان خبر داد. به 
گزارش خبرنگار دریا ، »محمد رضا پوررجبی« با اشــاره به 
انعقاد قرار داد به منظور طراحی، ســاخت، نصب و راه اندازی 
سیستم آرشیوینگ سایت هایvts جزایر استان با یک شرکت 
دانش بنیان اظهارداشــت: این امر با تکیه بر دانش متخصصان 
داخلی و با هدف ارتقاء شرایط ذخیره سازی اطاعات مرتبط 
 با تجهیزات منصوبه در ســایتها و در جزایر اســتان صورت 
می گیرد. این مقام مســئول  گفت: با اجرای این پروژه عاوه 
بر ذخیره ســازی اطاعات مربوط به تردد شناورها در هسته 
مرکزی آرشــیوینگ  اســتان، کلیه اطاعات احصاء شــده 
 بصورت اختصاصی در محل سایت ها نیز بارگذاری و  ذخیره

  می شود. به گفته پوررجبی عاوه بر تامین تجهیزات، طراحی و 
پیاده سازی، نرم افزار تخصصی ذخیره سازی محلی سنسورها 
اعم از رادار vHF، AIs ، DF نیز توسط این شرکت دانش 

بنیان اجرا خواهد شد.
  وی اعتبار پیش بینی شده برای انجام این پروژه را 37 میلیارد 
ریال اعام کرد و افزود: این پروژه از بعد طراحی و اجرا کاما 
بومی و مراحل ساخت و مونتاژ قطعات و تجهیزات آن  نیز در 

داخل کشور به انجام می رسد .

خبر

خبری
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سرمقاله

  محله آیت ا.... غفاری)شــهناز( بندرعباس همچنان با مشکات 
فراوانی مواجه است و علی رغم اعام ضرب الاجل سه ماهه برای رفع 
مشکات و چالش های این محله، اما بنظر می رسد برخی دستگاه ها 
عزم و برنامه ای برای رفع مشکات محله ندارند. اهالی همچنان برای 
اخذ سند با آن ارقام نجومی بامشکل مواجهند و خانه های فرسوده، 
تهدیدی در محله محســوب می شود ودر صورت بارش باران، بطور 
 حتم مانند ســال های گذشته سقف و دیوار برخی از اماک تخریب 
می شوند ویا آسیب می بینید و بایستی قبل از مدفون شدن اهالی در 
زیر آوار اماک فرســوده محله در زلزله، بارندگی و... اقدامی اساسی 
صورت گیرد. متاسفانه در سال های اخیر هم بدلیل قیمت بالای صدور 
سند اماک در این محله، بیشتر ساکنان موفق نشدند برای اماک شان 
سند بگیرند وبا استفاده از تسهیات نوسازی، نسبت به بازسازی اماک 
شان اقدام نمایند. در حال حاضر هم با اما و اگرهای فراوان برای اخذ 
سند و بروکراسي های اداری و هزینه های نجومی مواجهند. متاسفانه 
در مصوبه شورای شهر بندرعباس به وضعیت واقعی اقتصادی ساکنان 
این محله  توجهی نشــده بود و قیمت ها بگونه ای بود که ســاکنان 
تاکنون نتوانستند برای سنددار کردن اماک شان اقدام کنند و ساکنان 
این محله که بیشترشان قشــر فقیر و محروم و برخی تحت پوشش 
نهادهای حمایتی هستند و حتی توان تعمیر سقف و دیوارهای فرسوده 
و ترک خورده اماک قدیمی شان را ندارند ونیازمند مشارکت خیرین 
هستند، بطور حتم نمی توانند چندده میلیون تومان جهت سنددار شدن 
 اماک شان بپردازند.بازگشایی معابر و روشنایی کوچه ها همچنان مورد 
بــی توجهی قرار گرفته و این موضوع باعث افزایش ناامنی در محله 
شــده و کمتر خانواده ای در محله می باشد که از گزند سارقان، اراذل 
و اوباش و معتادان و... در امان مانده باشــند وعلی رغم وعده جمع 
آوری معتادان و برگشــت به شهرهای شان و برخورد شدید با اراذل 
و اوباش، اما ســاکنان از وضعیت موجود در این محله و جولان اینها 
گایه مندند. ســارقی ساعت ۲۰  شنبه ۲۵ بهمن، جوانی را در محله 
آیت ا... غفاری با پاشیدن اسپری فلفل در چشمانش، راهی بیمارستان 
 کرد.این جوان که ســاکن کوچه بعثت۴ و همســایه مسجد سقاخانه

 ابوالفضل )ع( اســت و درحال برگشت از محل کارش، مورد دستبرد 
این سارق قرار گرفت و به چشمانش اسپری پاشیده شد.ساکنان این 
محله از ناامنی در کوچه های محله و آزار واذیت ســارقان و اراذل و 
اوباش و معتادان به ستوه آمده اند وتقاضای ارتقای امنیت در محله را 
دارند. بیش از سه ماه قبل مسئولان قضایی، سپاه، شهردار و... از این 
محله بازدیدی داشتند واین بازدید مصوباتی را جهت ارتقای امنیت، 
تعیین تکلیف صدور سند اماک ساکنان،و... به همراه داشت. انتظار می 
رود دستگاه قضایی روند اجرای مصوبات در محله آیت ا... غفاری را 
مورد رصد قرار داده و با دســتگاه هایی که در اجرای مصوبات سهل 
 انگاری نموده، برخورد نمایند تا با اجرای دقیق مصوبات بازدید و شرح 
وظایف شــان، مشکات محله برطرف شود و آسیب های اجتماعی 
در این محله درمان شود و ساکنان طعم آسایش و امنیت را در محله 

بچشند و این محله بیمار روزی بطور کامل درمان شود.
  علی زارعی

گروه خبر // نماینده ولی فقیه در استان آیت ا... غفاری همچنان بیمار است
هرمــزگان با تاکید بــر اینکه اقتصاد 
مقاومتی جز با کنترل دقیق و رصد کامل 
مرزهای کشــور خصوصا مرزهای آبی 
محقق نمی شود گفت:  هرمزگان از جمله 
استان هایی است که آمار بیکاری و فقر 

بالایی دارد. 
   حجت الاسام والمسلمین محمد عبادی زاده 

در دیدار با فرمانده مرزبانی ناجا اظهار داشت: 
استان هرمزگان به لحاظ موقعیت جغرافیایی 
نقش ویژه ای در اقتصاد کشور ایفا می کند.وی 
افــزود: ما از طرفی اقتصاد مقاومتی را بنا به 
توصیه حکیمانه رهبر معظم انقاب در دستور 
کار داریم کــه این مهم جز با کنترل دقیق و 
رصد کامل مرزهای کشور خصوصا مرزهای 
آبی محقق نمی شود.نماینده ولی فقیه در استان 
هرمزگان گفت: بنابراین حضور مرزبانان برای 
حفظ و حراست از مرزها برای جامعه بسیار 
مهم است و آثار مثبتی دارد و دریابانی جایگاه 

خاصی را در مجموعه مرزبانی کشور به خود 
اختصاص داده است.وی ادامه داد: موقعیت 
ما در شــرایط فعلی شــرایط خاصی است 
 که دشــمن دائما در حال برنامه ریزی برای 
بی ثبــات کردن مرزهای ایــران خصوصا 
مرزهای آبی است و می دانند اگر بخواهند به 
اقتصاد و امنیت کشور ما آسیب برسانند مسیر 
این آسیب زدن از طریق مرزهای آبی است.  
عبادی زاده گفت: تاش مرزبانان هرمزگان 
ستودنی است، شــهادت برخی از مرزبانان 
هرمزگانی موجب تاثر شد و مظلومیت این 

عزیزان موجب شد در خطبه های نماز جمعه 
بغض گلویم را بگیرد، برخی موارد بعضی افراد 
سعی دارند جای شهید و مجرم را عوض کنند 
اگر خونی از بینی یک قاچاقچی بریزد فورا 
هشــتگ ها در فضای مجازی راه می اندازند 
اما وقتی یک عزیز مرزبان با آن طرز فجیع 
به شهادت می رسد شــاهد سکوت مرگبار 
در فضای مجازی هستیم.وی افزود: شهدای 
مرزبانی و ناجا مظلوم ترین شهدا هستند چرا 
که جریان نفاق از ایــن ماموران با عناوین 
ناشایست نام می برند امروز باید آگاهی بخشی 

در مردم ایجاد شــود تا جای شهید و مجرم 
عوض نشــود.امام جمعه بندرعباس گفت: 
دریابانی استان هرمزگان نیاز به تجهیز دارد 
و باید این نیرو مجهز شود و خواسته بعدی 
نیز این است که سیاست دریابانی عوض شود 
به نحوی که قاچاقچی جرات نکند در برابر 
مرزبانان قد علم کند و مرزبانان نتوانند از خود 
دفاع کنند.عبادی زاده گفت: استان هرمزگان از 
جمله استان هایی است که آمار بیکاری و فقر 
بالایی دارد و اگر مجموعه ناجا به سمتی برود 
که از نیروهای ماندگار این استان که اشرافیت 
قابل توجهی به هرمزگان دارند استفاده کند 
معضل بیکاری و ریشــه کنی فقر گام مهمی 
برخواهد داشت.به گزارش  تسنیم ، وی افزود: 
این مسئله موجب می شود امنیت پایداری در 

استان هرمزگان شاهد باشیم.

نماینده ولی فقیه در  هرمزگان:

هرمزگان  آمار بیکاری و فقر بالایی دارد 

پشت پرده سیاست 

پیش بینی ورود برادر به1400؟   
جواد لاریجانی: اگر علی لاریجانی و آقایان رئیســی و قالیبــاف ثبت نام کنند، رقابت 
اصلــی میان آن ها خواهد بود . یکی از گزینه هایی  که همــواره از او به عنوان یکی از 
کاندیداهای احتمالی ۱۴۰۰ یاد می شود، علی لاریجانی رئیس سابق مجلس است. در این 
بین کارشناسان و فعالان سیاسی بسیاری درباره  نامزدی او درانتخابات  و حتی از ائتاف 
باظریف   سخن گفته اند اما در تازه ترین اظهار نظر برادر وی یعنی محمد جواد لاریجانی 
زمزمه های کاندیداتوری رئیس ســابق مجلس را قوت بخشیده است.  به گزارش تسنیم   
محمدجواد لاریجانی با اشــاره به این که زوج انتخاباتی در ایران فعاً جواب نمی دهد در 
خصوص انتخابات ریاست جمهوری معتقد است که که اگر برادرش و رئیسی و قالیباف 
ثبت نام کنند، رقابت اصلی میان آن ها خواهد بود:»تئوری زوج الان در ایران زود اســت 
و نمی گیرد و به نظرم زمینه ندارد. این اســم هایی که من می بینم در رسانه ها هست، آقای 
رئیســی، قالیباف، علی لاریجانی، ظریف، سردار محمد، فتاح، جلیلی و آقای جهانگیری 
هست که در میان این ها نیروهای اصولگرای مهمی حضور دارند. پیش بینی من این است 
اگر غالب دوستانی که نام بردم ثبت نام کنند، رقابت اصلی بین آقای رئیسی، قالیباف، علی 
لاریجانی اتفاق خواهد افتاد نه این که بقیه لیاقت ندارند ولی به هر حال رقابت یک پدیده 
اجتماعی است و این رقابت مهم را شکل می دهد شاید برای شرکت عمومی مردم چیز بدی 
نباشد.« به گزارش تسنیم ،محمد جواد لاریجانی در ادامه صحبت های خود در پاسخ به این 
سوال که آیا ممکن است در این شرایط اصاح طلبان از علی لاریجانی دفاع کنند؟  اظهار 
کرد:» به هر حال آن ها باید سبک و سنگین های خودشان را بکنند، چون در سال 7۶ و 
جریانات آقای خاتمی آن ها به خون علی لاریجانی تشنه بودند، این تشنگی حالا ممکن 
است کمی فروکش کرده باشد ولی همیشه هست و آن ها می ترسند و می گویند ایشان آدم 
پیچیده ای است و در زمان مناسب ممکن است با سرشان بیاورد. مرحوم گل آقا می گفت 
پیش بینی های جواد لاریجانی غیر از مواردی که درست است بقیه اش غلط است )با خنده(. 
ولی به هر حال نیروهای خیلی خوبی در میان کاندیداها دیده می شود. آقای جلیلی، سردار 
محمد و خیلی نیروهای برازنده و کاری دیگر که اگرچه مشهور نیستند، ولی از لحاظ اجرایی 
می توانند هر کدام  رکنی از ارکان دولت بعدی باشند. منتها به نظر من اگر این ها ثبت نام کنند، 

رقابت اصلی حول سه اسم می گردد: آقای رئیسی، قالیباف و علی لاریجانی.«
امیرعبداللهیان: در بحث دیدار با پوتین، کم کاری وزارت خارجه مطرح نیست

مشــاور بین الملل رئیس مجلس با بیان این که درباره   برگزار نشــدن دیدار قالیباف با 
رئیس جمهور روسیه قبا ذکر شــده که پروتکل های بهداشتی مانع این دیدار شد، افزود: 
بحث کم کاری وزارت خارجه   نیست و افرادی که چنین چیزی مطرح کرده اند، یا اشرافی 
به موضوع نداشته اند یا شاید منظور دیگری داشتند.پیشتر محمدحسین فرهنگی سخنگوی 
هیئت رئیسه مجلس گفته بود: دعوت برای انجام این سفر از روزهای آغازین مجلس یازدهم 
به عمل آمده بود و برنامه ریزی ها و زمان بندی ها بر اساس پیش بینی  انجام گرفته صورت 
گرفت.آن چه که بعدا به این سفر اضافه شد، رساندن نامه مقام معظم رهبری بود که این نامه 
در شرایط خاصی که ما درباره برجام، ارتباط با شرق و مصالح و منافع کشور داریم، ارسال 
شد.وی اظهارکرد: تأخیر در ارسال نامه به صاح نبود لذا بر اساس پروتکل های دیپلماتیک 
قبلی این امر انجام شد، وی مدعی شده بود:وزارت خارجه نتوانست هماهنگی های مناسب 
را به عمل آورد در نتیجه نامه به رئیس مجلس دومای روسیه تحویل داده شد؛ این مسئله 

اتفاق جدیدی نبود و  حاشیه ها و فضاهای ایجاد شده در برخی رسانه ها نادرست است.

عراقچی: وضعیت تحریم هاباید به ژانویه 2017 برگردد 
رهبر انقاب هیچ گاه به مذاکره خوش بین نبودند، در همه موارد هم مشــخص شد که 
حق با ایشان بود .رهبر انقاب در دیدار ۱9 بهمن  با فرماندهان نیروی هوایی و پدافند 
ارتش درباره برجام فرمودند: » ما حق داریم برای ادامه  برجام شــرط بگذاریم و این 
شرط را هم گذاشتیم و گفتیم و هیچ  کس هم از آن عدول نخواهد کرد؛ و آن این است 
کــه اگر می خواهند ایران به تعهّدات برجامی -که چند تعهّد آن را لغو کرده- برگردد، 
بایــد آمریکا تحریم ها را کاّ لغو بکنــد؛ آن هم نه به زبان و روی کاغذ که بگوید لغو 
کردیم؛ نه، بایستی در عمل تحریم ها را لغو کند و ما راستی آزمایی کنیم و احساس کنیم 
که درست تحریم ها لغو شده، آن وقت ما هم به این تعهّدات برجامی برمی گردیم؛ این 
سیاست قطعی جمهوری اسامی است و مورد اتفّاق مسئولان کشور هم هست و از این 
سیاست بر نخواهیم گشت.«  در همین زمینه ،سایت رهبر انقاب سلسله مصاحبه هایی 
با مقامات و مسئولان ذی ربط  در حوزه دیپلماسی کشور داشته تا نظر آن ها را دراین 
خصوص بپرسد از جمله با سید عباس عراقچی معاون سیاسی وزیر خارجه و مذاکره 
کننده ارشد کشــورمان در برجام گفت وگویی انجام داده است که نکات مهم آن را در 
ادامه می خوانید :* اگر آمریکا بدون رفع تحریم  ها بخواهد به برجام برگردد، اصاً برای 
ما موضوعیتی ندارد. برجامی که رفع تحریم  ها در آن نباشد، اصاً برای ما هیچ ارزشی 
ندارد که آمریکا برگردد یا برنگردد. یعنی وقتی عضویتش معنا پیدا می  کند که به تعهدات 
خودش به عنوان یک عضو عمل بکند.*رفع تحریم  ها شامل همه  تحریم  هایی است که 
اولاً در برجام پیش  بینی شده و باید آمریکا برمی  داشت، ثانیاً تحریم  هایی است که بعد از 
خروج آمریکا از برجام جدیداً وضع شدند و ثالثاً تحریم  هایی است که با ترفند حقوقی 
سعی کردند عناوینش را عوض کنند و شکل جدیدی بدهند.*بعضی از تحریم  ها را هم 
سعی کردند که عنوان جدیدی بدهند که ربطی به هسته  ای ندارد، بلکه به دلایل دیگری 
است که از نظر ما قابل پذیرش نیست؛ لذا معیار ما خیلی روشن است و باید وضعیت 
تحریم  ها دقیقاً به ژانویه  ســال ۲۰۱7 برگردد؛ یعنی هر تحریمی که در آن تاریخ نبوده، 
الان هم نباید باشد.* برای راستی  آزمایی باید تأثیر رفع تحریم  ها در عمل مشاهده شود. 
طبق برجام آن ها موظف اند تحریم  های خودشان را رفع کنند، حالا بعضی از تحریم  ها 
لغو می شود و بعضی   به دلیل ویژگی  های فنی که دارد متوقف می  شود و روی کاغذ انجام 
می  شود؛ یعنی دستوری است که رئیس  جمهور امضاء می  کند که این یک بحث است؛ امّا 
این که در عمل چه تأثیری می  گذارد بحث بعدی است. آن چه که برای ما اهمیت دارد، 
تأثیر رفع تحریم  هاست نه لزوماً رفع تحریم  ها. * کاهش تعهدات عین منافع ملی است 
و لزوماً برای این که ابزاری در دست مذاکره کنندگان باشد، نیست. منافع ملی ما اقتضا 
می  کرد که این کار را انجام بدهیم.اگر ما این کار را انجام نمی  دادیم، قطعاً در شرایط بسیار 
سختی قرار می  گرفتیم و آمریکا در موضع زیاده  طلبی اش باقی می  ماند.* بحث خساراتی 
که مربوط به برجام اســت، در مذاکرات آتی یک بحث جدی خواهد بود. اوّلین  بار این 
طرح را وزارت امور خارجه نوشــت و برای مقامات عالی کشور ارسال کرد. البته این 
پیش  شرط رفع تحریم  ها نیست. رهبر انقاب هیچ گاه به مذاکره و نیت طرف  های مقابل 
خوش  بین نبودند و از روز اوّل تا آخر هم فرمودند البته مشخص هم شد که حق با ایشان 
بود و در همه  موارد این مسئله روشن شد. ما هم طبق فرمایش رهبر انقاب، بر اساس 
بدبینی مذاکره کردیم ولی در عین حال همیشه از نفس مذاکره و تیم مذاکره  کننده حمایت 
کردنــد. رهبر انقاب در طول مذاکرات، به اصول کلی، خطوط قرمز و کلیات مذاکرات 

اشراف داشتند ولی در جزئیات دخالتی نداشتند .

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان گفت: با نظر مساعد 
اعضای کمیسیون کشــاورزی، آب، منابع طبیعی و 
محیط زیست مجلس شورای اسلامی، طی سال آینده 
100 میلیارد تومان اعتبار آبخیزداری از محل اعتبارات 
ملی سازمان جنگل ها و مراتع به هرمزگان اختصاص 

پیدا می کند.
   به گزارش خبرنگار دریا ، کمیسیون کشاورزی، آب، منابع 
طبیعی و محیط زیســت مجلس شورای اسامی به منظور 
بررســی مصوبات و نتایج سفر به شرق هرمزگان با حضور 
استاندار هرمزگان، معاونان وزاری جهاد کشاورزی و نیرو، 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان، نماینده 
مردم شرق هرمزگان در مجلس شورای اسامی و برخی از 
مدیران استانی تشکیل جلسه داد. دکتر فریدون همتی با بیان 
اینکه در خصوص هر یک از مصوبات سفر اخیر کمیسیون 
کشاروزی به شرق استان تصمیمات خوبی گرفته شد، اظهار 
داشت: در خصوص رشد کشت گلخانه ای در شرق هرمزگان 
که از مناطق مستعد و از قطب های کشاورزی ایران محسوب 

می شــود، مقرر شد با توجه به تشکیل بیش از ۵۰۰پرونده 
احداث گلخانه در اســتان، اقدامات لازم از ســوی بانک 
کشاورزی به منظور تخصیص اعتبارات در سال آینده صورت 
بگیرد.وی افزود: همچنین با توجه به بازدید اخیر کمیسیون 
کشاورزی و مباحث مطرح شــده در استانداری هرمزگان 
با حضور اعضای این کمیســیون، کمک به جهش تولید در 
بخش شیات در سواحل استان در دستور کار کمیسیون قرار 
گرفته و مقرر شد موانع سرمایه گذاری در این بخش برطرف 
شود که سال آینده رشد خوبی در حوزه پرورش آبزیان در 
منطقه داشته باشیم. همتی افزود : عدم صدور مجوز صیادی 
و مشــکل تأمین سوخت صیادان بومی نیز یکی از دیگر از 
مباحث مطرح شــده در این نشست بود که این موضوع از 
طریق سازمان شیات و شرکت پخش فرآورده های نفتی 
به زودی تعیین تکلیف می شــود.مقام عالی اجرایی استان، 
بیان داشت: حمایت و تامین اعتبار زیرساختهاي برق مزارع 
میگو، تخصیص ردیف اعتباری ویژه براي یگان حفاظت از 
منابع آبزیان ، تأمین اعتبار بــرای احداث جاده بین مزارع 

کشاورزی و شیاتي ، تامین اعتبار ساخت سه مرکز بازسازی 
ذخائر آبزیان و حمایت از طرح هاي پرورش ماهي در دریا 
به صورت یارانه تولید نیز از جمله درخواســت های بخش 
شیات استان در کمیسیون کشاورزی بود. استاندار هرمزگان، 
با بیان اینکه در این نشست، هر یک از سازمان ها موظف به 
پیگیری مشــکات مربوط به حوزه خود شدند، گفت: رفع 
مشکل آب شــرب و تأمین آب بخش کشاورزی، اعطای 
تسهیات به منظور جبران خسارت بخش کشاروزی ناشی 
از سرمازدگی، و مشکات مربوط به تعیین اراضی ملی نیز 
در این نشســت مورد بررسی قرار گرفت. وی، اضافه کرد: 
با نظر مساعد اعضای کمیسیون کشاورزی، طی سال آینده، 
۱۰۰میلیاردتومان اعتبارات آبخیزداری از محل اعتبارات ملی 
سازمان جنگلها و مراتع به هرمزگان اختصاص پیدا می کند.

همتی تصریح کرد: در این نشست موضوع تامین آب شرب 
شهرستان میناب از محل سد های استقال و سرنی، تأمین 
سوخت چاه های کشاورزی در استان، رفع مشکل سوخت با 
کمک شرکت پخش فرآورده های نفتی و جهاد کشاورزی، 

تعادل بخشی منابع آب زیر زمینی در شورای حفاظت منابع 
آب اســتان و شهرســتان ها و تامین آب بخشی از شبکه 
 میناب در برنامه بازسازی شبکه  مهار آب های سطحی در 
رودخانه های اســتان و از سد میناب و همچنین موضوع 
لایروبی رودخانه ها مورد بررســی قرار گرفت.اســتاندار 
هرمزگان با اشــاره به مصوبات کمیسیون کشاورزی و رفع 
مشکات مربوط به تعدیل چاه های هرمزگان به عنوان یکی 
از مطالبات جدی مردمی، گفت: شورای حفاظت از منابع آب 
استان و شهرستان ها متولی تعدیل پروانه  چاه های کشاورزی 
شدند. وی اضافه کرد: درخواست های ارجاعی به کمیسیون 
ماده واحده و ماده 3۴ اصاحیه قانون حفاظت و بهره برداری 
از منابع آب نیز مقرر شد بررسی و اقدامات قانونی لازم انجام 
شود.استاندار هرمزگان همچنین با بیان اینکه تمامی مصوبات 
سفر کمیسیون کشاورزی به اســتان در نشست کمیسیون 
کشاورزی در تهران مورد بازبینی مجدد قرار گرفت، عنوان 
کرد: نتایج و مصوبات این نشست  در خصوص هر یک از 
موضوعات مطرح شده در نشست امروز، به مراجع قانونی 
ارسال و مصوبات اجرایی آن در قالب قوانین و بخشنامه های 
اداری اباغ می شود. دکتر همتی همچنین گفت: سال آینده 
از محل اعتبارات استانی و ردیف مکران در لایحه بودجه، 
کمک های اعتباری خاصی به منظور توسعه شرق هرمزگان 

تخصیص پیدا خواهد کرد .

استاندار هرمزگان خبر داد

افزایش منابع تسهیلات بانکی احداث گلخانه ها در سال 1400

 گروه خبر // نشســت مشــاوره ای میز اوراســیا با هدف 
 ارائه خدمات به فعالان اقتصادی استان در بحث اوراسیا برگزار 

شد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر اباذر براری مشاورمیز اوراسیا اتاق 
بازرگانی بندرعباس در این نشســت اظهار داشت: تسهیل در انجام 
مراودات تجاری با کشورها یک اولویت محسوب می شود و در این 
راســتا از همه ظرفیت های اتاق استفاده خواهد شد.وی با اشاره به 
عضویت جمهوری اســامی ایران به جمع کشورهای عضو اتحادیه 
اوراسیا افزود: یکی از مواردی که می تواند در انجام مراودات تجاری 

اســتان با این اتحادیه تاثیرگذار باشد این است که ما باید به سراغ 
کشورهایی نظیر روسیه برویم.

  براری بیا ن داشــت:  تولیدات کشــاورزی اســتان هرمزگان در 
زمینه صادرات به کشــورهای عضو اوراسیا از اهمیت بسیار بالایی 
برخوردار است و بدون شک استان هرمزگان با ظرفیت هایی که در 
بعد محصولات کشاورزی دارد می تواند جایگاه خود را در بازارهای 

هدف تقویت نماید.
  در ادامه هر یک از بازرگانان به بیان دیدگاه ها و مشکات خود در 

حوزه تجارت با اوراسیا پرداختند.

برگزاری نشست مشاوره ای میز اوراسیا در اتاق بازرگانی بندرعباس

گروه خبر // سرپرســت معاونت سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی اســتانداری و جانشین و سخنگوی ستاد 
استانی مدیریت بیماری کرونا در هرمزگان گفت: در 
موج قبلی شــیوع کرونا، هرمزگان پس از خوزستان 
دچار پیک بیماری شد که از مردم هرمزگان می خواهیم 
برای جلوگیری از تکرار این موضوع، هشدارها را جدی 
بگیرند و تمامی پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند.

  به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر علی رئوفی در نشســت 
ستاد اســتانی مدیریت بیماری کرونا در هرمزگان با اشاره 
به نشانه هایی مبنی بر شیوع ویروس کرونای جهش یافته 
انگلیســی و آفریقایی در کشورهای حوزه خلیج فارس از 
جمله امارات، عنوان کرد: با توجه به همجواری و مراودات 
هرمزگان به خصوص با کشور امارات، باید به طور جدی 
کنترل و مراقبت لازم برای پیشگیری از شیوع ویروس جهش 
یافته کرونا در استان به خصوص با نظارت بیشتر بر سفرهای 

هوایی و دریایی و جلوگیری از تردد شناورهای غیرمجاز، 
صورت گیرد.وی ادامه داد: در حال حاضر 9 شهر در استان 
خوزستان در وضعیت قرمز شیوع کرونا قرار دارند و در موج 
قبلی شــیوع کرونا هرمزگان پس از خوزستان دچار پیک 
بیماری شد که از مردم هرمزگان می خواهیم برای جلوگیری 
از تکرار این موضوع، هشــدارها را جدی بگیرند و تمامی 
پروتکل های بهداشــتی را رعایت کنند.سرپرست معاونت 
سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان افزود: استفاده 
از ماسک، ضدعفونی و شستشوی منظم دست ها و رعایت 
فاصله گذاری فیزیکی و اجتماعی باید همچنان رعایت شود 
و طبق نظریه جدید کارشناسان استفاده از دو ماسک برای 
پیشگیری بیشتر نیز بسیار موثر است. رئوفی با تاکید بر اینکه 
حفظ سامتی مردم در اولویت قرار دارد، تصریح کرد: پرهیز 
و خودداری از تجمعات به ویژه عدم برگزاری مراســمات 
عروسی و ختم باید به طور جدی مورد توجه مردم باشد.وی 

گفت: در حال حاضر شهرستان های میناب، جاسک، قشم، 
بندرلنگه، بســتک و پارسیان در وضعیت زرد شیوع کرونا 
قرار دارند و محدودیت های وضعیت زرد شامل ممنوعیت 
فعالیت مشاغل گروه چهار در این شهرستان ها اعمال می شود 
و همچنین در این شهرســتان ها کارکنان ادارات ارائه دهنده 
خدمات ضروری و دســتگاه های مرتبط با مأموریت های 
اساسی و مدیریت شهری با ۱۰۰ درصد ظرفیت در محل کار 
حاضر خواهند شد و در سایر ادارات ارائه خدمات با حضور 
دو سوم کارکنان انجام خواهد شد.جانشین و سخنگوی ستاد 
اســتانی مدیریت بیماری کرونا در هرمزگان با بیان اینکه 
سایر شهرستان های استان هرمزگان در وضعیت آبی هستند، 
خاطرنشان کرد: طبق مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا، ورود 
خودروهای پاک غیربومی به بندرعباس همچنان ممنوع 
است و ممنوعیت تردد شبانه خودروهای مشمول از ساعت 

۲۱ الی ۴ بامداد نیز در تمامی شهرستان ها، اعمال می شود.

گروه خبر //  مدیرکل امور اقتصادی و دارایی 
هرمزگان با بیــان اینکه کل نفرات دارنده 
ســهام عدالت یک میلیون و ۶0 هزار نفر 
هستند، افزود: ۷۴۵ هزار نفر در هرمزگان 

روش غیرمستقیم را انتخاب کرده اند. 
    مهدی دســینه اظهار داشت: با توجه به ثبت 

نام دارندگان ســهام عدالت در سامانه سجام، 
شرایط برگزاری مجمع شرکت سرمایه گذاریی 
ســهام عدالت استان مهیا شــده و طبق اعام 
وزارت امور اقتصادی و دارایی انتخابات تعیین 
هیأت مدیره شرکت ســرمایه گذاری استان ها 
۲۱ اسفندماه ســال جاری برگزار خواهد شد. 

به گزارش مهــر، نماینده وزیر امور اقتصادی و 
دارایــی در هرمزگان عنوان کــرد: تاکنون ۵۶ 
درصد از دارندگان ســهام عدالت استان )۴۱۰ 
 هزار نفر( کــه روش غیرمســتقیم را انتخاب 
کرده اند در سامانه سجام ثبت نام و احراز هویت 
شده اند که می توانند در انتخاب اعضای هیأت 

مدیره شرکت سرمایه گذاری سهام عدالت استان 
مشارکت داشته باشند.

جانشین و سخنگوی ستاد استانی مدیریت بیماری کرونا در هرمزگان خبر داد

کنترل جدی در مراودات هرمزگان با کشورهای حوزه خلیج فارس

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان اعلام کرد

ثبت نام و احراز هویت ۴10 هزار نفر هرمزگانی در سجام

گروه خبر //مدیــر امور بین الملل اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی 
بندرعباس  اتاق  پیوستن  از  بندرعباس 
به زنجیره اعتبار بخشــی گواهی مبدا 
به عنــوان دومین اتاق کشــور بعد از 
 اتاق تهران خبر داد و گفت: این مهم با 
بازرگانی  اتــاق  پیگیری هــای مکرر 
بندرعباس  و همکاری کمیته ایرانی اتاق 

بازرگانی بین المللی محقق شده است .
  به گزارش خبرنگار دریا ، شــیما کریمی 

در این رابطه اظهار داشت: اتاق هایی که به 
این زنجیره می پیوندند مجاز به اســتفاده از 
برچسپ معتبر کیفیت بین المللی فدراسیون 
جهانی اتاق هــای بازرگانی در فرم گواهی 
مبدا صادره خود هستند که این مهم جایگاه 
اتــاق را به عنــوان مرجــع ذی صاح در 
 صدور گواهی مبدا تقویت می کند.مدیر امور 
بین الملــل اتــاق بازرگانــی بندرعباس 
افزود: نزدیــک به ۲۰ اتــاق بازرگانی در 
زنجیره اعتبار بخشی گواهی مبدا عضویت 
 دارند که پیوســتن به این زنجیره ســاختار 
یکپارچــه ای را بین اتاق هــای بازرگانی 
سراسر دنیا به وجود می آورد.کریمی تصریح 
کرد: با پیوستن به این زنجیره عاوه بر تامین 
 امنیــت بالا و امکان اســتعام الکترونیکی 
گواهی های مبدا صادره برای کلیه مخاطبان 
از اتاف وقت، توقف محموله های صادراتی 
در گمرکات مقصد و در نتیجه بروز ضرر و 
زیان احتمالی برای صادرکنندگان جلوگیری 

به عمل می آید.وی یادآور شد: اتاق بازرگانی 
بندرعباس با پیوســتن به این زنجیره عاوه 
 بر مزایای عنوان شــده به خط مشی های 
بین المللی در زمینه صدور گواهی مبدا جهت 
یکپارچه ســازی با اتاق هــای بین المللی 
دســت می یابد. کریمی همچنین دسترسی 
به وب ســایت تهیه گواهی مبــدا ICC با 
تاییدیه آناین، جلوگیری از اســناد جعلی، 
دسترسی به بســترهای نرم افزاری گواهی 
مبدا، سریع تر شــدن فرآیند تایید اعتبار و 
امنیت بالا را بخشــی از مزایای پیوستن به 
زنجیره اعتبار بخشــی گواهی مبدا عنوان 
کرد. کریمی یادآور شد: اگر هم یک درصد 
در روند صدور گواهی مبدا خطایی صورت 
گیرد، صاحب کالا با بیمه ای مشــخصی که 
برای این زنجیره در نظر گرفته شــده است 
می تواند خســارت خود را دریافت نماید.

وی اضافه کرد: این اقدام به ارتقا جایگاه اتاق 
بازرگانی بندرعباس در سطح بین الملی کمک 

 شایانی می کند و نام و لوگوی اتاق بازرگانی 
بین المللی در گواهــی صادره درج خواهد 
شــد.کریمی همچنین تســهیل و اطمینان 
در دریافــت و صدور گواهــی مبدا برای 
گمرک و اتــاق بازرگانی کشــور هدف و 
جلوگیری از تخلف را از مهم ترین مزایای 
 پیوستن به این زنجیره عنوان کرد.مدیر امور 
بین الملل اتاق بازرگانــی بندرعباس بیان 
 داشت: رعایت خط مشی های اتاق بازرگانی 
بین المللی در صــدور گواهی مبدا و تعهد 
در رعایت بند k کنوانسیون کیوتو از جمله 
نقاط عطف پیوســتن به این زنجیره جهانی 
است.وی بیان داشت: تاش ها و برنامه ها 
برای ارتقا جایگاه اتاق بازرگانی بندرعباس 
در سطح بین الملل با حمایت های ریاست 
اتــاق بازرگانی بندرعبــاس همچنان ادامه 
 دارد و امید اســت بتوانیم استان را در بخش 
بین المللی به جایــگاه واقعی خود نزدیک 

سازیم.

به عنوان دومین اتاق بازرگانی کشور؛

اتاق بازرگانی بندرعباس به زنجیره اعتبار بخشی گواهی مبدا پیوست



3اجتماعی
دوشنبه 27 بهمن 1399

3 رجب 1442

سال بیستم شماره 3540

" پرهیز از سفر "

 هم از رفتن به رشت و جاده ی چالوس می ترسم 

از لبخند و خشم اختاپوس می ترسم 

شما شاید نترسید از تصادفهای مرگ آور

ولی من از سفر در راه بی فانوس می ترسم 

در اوج آسمان پرواز مرغابی تماشایی ست

ولی از بوسه بر بال و پر طاووس می ترسم 

ندارم ترس از ماری که دارد نیش زهرآگین 

ولی از احتکار شربت ویروس می ترسم 

برای حفظ جان مردم خندان آبادی

بپرهیز از سفر چون از غم و افسوس می ترسم 

بهارت سبز و خرّم ، خانه ات آباد همسایه 

به دیدارت نمی آیم بهار ، از بوس می ترسم

  مهدی سیدحسینی

***

پیش بند

)عیالم داد  تا جارو به دستم (

سر یعا پیش بندِ خویش بستم

شدم آماده ی جارو زدن  که

دو فنجان و یکی گُلدان شکستم

زنم. بشنید آوای شکستن

بگفتا  وا. رسد گر بر تو دستم

چنان بگرفت لرزش جسم و جانم

چو مردِ )زن ذلیل در خود شکستم(

چو دید حالِ نزارِ  من  بگفتا

که خواهی دید زین پس ناز شستم

کنون بر خیز  و بنما شیشه ها پاک

نکردم  باز تا چشمی  که بستم

بگفتم زن  دگر نایی ندارم

ز فرطِ خستگی از پا نشستم

مکن کاری  کشانی بر جُدایی

بگفتم این چنین از جای جستم

چو این بشنید گفتا  دارمت دوست

دوباره خر شده پیش بند بستم

چو دیدم نرمیش گفتم به نازی 

چه خونی می چکد از  زخم شستم

امیدم بود گوید  نا گرانم

نرو  تا زخمِ دستت را نبستم

ولی گفتا مکن زین بیشتر ناز

من از این  زن ذلیلیِ تو  مستم

  علی جهانه 

طنز
بیش از یک سال از ورود کرونا به جهان و ایران می گذرد ، با ورود این 
ویروس ناشناخته و از دست دادن بسیاری از مردم جهان، ویروسی که به 
هیچ فردی رحم نداشته و دامن گیر پیر و جوان می شود.ویروسی که ترسی 
 به دل همه جهانیان انداخته بود . هفته ها و ماه ها شاید از در خانه بیرون 
نمی آمدیم.سبک زندگی کاماً تغییر کرده است . جشن و مهمانی ها تفریحات 
 وجود نداشت . این مسائل نه فقط برای ایران بلکه برای کل دنیا صدق 
می کرد. اما رفته رفته بعد از گذشــت یک سال پروتکل های بهداشتی 
 فقط به یک اســم تبدیل شــدند. فقــط قانونی که گفته می شــود و 
رعایــت کردن آن دیگر در ظواهر است.مســافرت هــا ، مهمانی ها ، 
عروسی و.... همه به زندگی عادی خود برگشته اند. موج دوم و سومی 
آمد و دیگر برای همه این موارد عادی  شــده است. بسیاری از عزیزان 
و هنرمندان و ورزشکاران خود را از دست دادیم . اما درس عبرتی  نه 
برای مســئولین شــد و نه برای عموم مردم. حال اگر به مراکز عمومی 
شهر ســری بزنیم شــاید چند درصد از مردم ماسک بر صورت خود 
 دارند، بسیاری هم اگرماسک زده باشند نصف ونیمه یا روی چانه خود 
گذاشته اند.همه در بازارها در تکاپو برگزاری مراسم عروسی ها هستند. 
تالارها ، باغ ها بســیاری هم مانند گذشــته در منــازل خود در حال 
برگزاری مراسم هستند . با این عنوان که تعداد مهمان هایمان کم است. 

آیا با ۱۰۰ مهمان دیگر ویروس منتقل نمی شود؟
  آیا در مســیر آرایشــگاه و آتلیه و گل فروشی و بازار ویروس کرونا 
وجود ندارد؟ حال ویروس کرونای انگلیسی هم وارد ایران شده است. 
به ســرعت در حال انتقال است. جان چند تن از هم وطنانمان را گرفته 
اســت و روز به روز بر تعداد افراد مبتا به ویروس کرونای انگلیســی 
افزوده می شود.اما درگیر شــدن به ویروس  کرونا از هر نوع آن برای 
همه افراد جامعه امری عادی شــده است. وقتی به مرکز شهر می رویم 
و یا از ســاحل عبور میکنیم جز حضور مهمانان در ســطح شهر، ۵۰ 
درصد افراد بومی و مسافر دیگر اعتقادی به ماسک ندارند و از ماسک 
 اســتفاده نمی کنند. در شــرایطی که موج جدیــدی از کرونا در حال 
رخ دادن اســت و کرونا انگلیسی به سرعت در حال پخش شدن است. 
چگونه باید پیشــگیری کرد و مهار کرد. ما عادت کــرده ایم در تمام 
موارد به زور واجبار تن به بســیاری از مسائل بدهیم . از آن جایی که 
یک ماه تا عید نوروز باقی نمانده است واگر به همین منوال ادامه دهیم 
 فاجعه ای عظیم در کشــور رخ می دهد . بهتر است باز با زور اجبار و 
محدودیت های سفت و سخت مانند اوایل شیوع کرونا از جان همه افراد 

جامعه محافظت کنیم.

یادداشت
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طرح : سید مصطفی قدرت

هجوم کرونای انگلیسی و عادی انگاری کرونا

گزارش // همه مردم اســتان هرمزگان را به 
عنوان پایتخت اقتصادی کشــور می شناسند 
چرا کــه وجود صنایع، پالایشــگاه ها و بنادر 
شهید رجایی و باهنر در این استان آن را به یک 
استان درآمدزا برای کشور تبدیل کرده است اما 
مردم استان از این موهبت اقتصادی بودن فقط 

آلایندگی این صنایع را دارد. 
  چرا که در بخش مشــارکت در زمینه مسوولیت 
اجتماعی بسیار ضعیف عمل کرده اند. در بسیاری از 
استان ها کشور که صنایع کمتری وجود دارد، همان 
صنعت در بخش های مختلف وارد عرصه شــده و 
بسیاری از مشکات استان محل استقرار را برطرف 
می کنند که این موضوع نشان از اهتمام مدیران صنایع 
و مســوولان استانی است اما در هرمزگان این عزم 
بسیار ناچیز است و در بسیاری از عرصه ها کمتر شاهد 
حضور صنایع در بخش های عام المنفعه و مسوولیت 
اجتماعی هستیم. نمونه آن را می توان در ورزش و 
یا ساخت فضاهای آموزشی و درمانی مشاهده کرد 
کــه اگر در این زمینه نیز ورودی از ســوی صنایع 
صورت گرفته باشد بسیار کم و یا ضعیف بوده است. 
اما برخی صنایع نیز کارهای خوبی انجام داده اند که 
باید اقدامات آنها سرلوحه قرار گیرد. روز پنجشنبه 
هفته گذشته با حضور وزیر آموزش و پرورش کلنگ 
 احداث بزرگترین شهرک آموزشی کشور با نام شهرک 
» شهید سپهبد حاج قاسم ســلیمانی« در شهرک 
پیامبراعظم )ص( بندرعباس به زمین زده شده و قرار 
است با مشارکت خیرین و سازمان نوسازی مدارس 
این شهرک آموزشــی ساخته شود. فولاد هرمزگان 
اولین صنعتی است که به این بخش ورود پیدا کرده و 
در حال ساخت یک واحد آموزشی که قرار است در 
این محل ساخته شود می باشد که این حرکت شرکت 

فولاد هرمزگان جای تقدیر دارد و نیاز است صنایع 
دیگر از جمله پالایشگاه ها و بنادر و کشتی سازی نیز 
در این زمینه ورود کرده و در ســاخت این شهرک 
آموزشی مشارکت نمایند و وظیفه خود را در قبال 
مردم استان انجام دهند و تنها آلایندگی آنها نصیب 
مردم استان نشود. از سوی دیگر همواره بر تاثیرات 
ورزش بر انســان تاکید شده است اما کمتر شاهد 
حضور و سرمایه گذاری صنایع در بخش ورزشی 
استان هستیم. چرا هرمزگان با این عظمت و درآمد 
سرشاری که دارد باید در این زمینه عقب تر از همه 
استان ها باشد و هیچ تیمی در هیچ رشته ای در سطح 
اول کشور نداشته باشد و یا اگر تیمی در این سطح از 
مسابقات کشوری حضور پیدا می کند به دلیل داشتن 
مشکات بی پایان فورا به سطحی پایین تر سقوط 
می کند. آیا این صنایع نمی توانند مانند صنایع موجود 
در دیگر استان ها تیم داری کرده و یک تیم قدرتمند 
راهی مســابقات کرده تا نام هرمزگان در رشته های 
ورزشــی نیز بدرخشــد؟ هرمزگانی که درآمد آن 
همواره مازاد بر آنچه بوده که برای آن تعیین می شده 
اما هیچگاه مازاد درآمد آن به اســتان برنمی گردد 
تا بتواند چهره اســتان را منقلب کرده و مردم استان 
نیز از پایتخت اقتصادی بودن ســودی ببرند و تنها 
آلایندگی، تورم بالا و گرانی نصیب مردم هرمزگان 
شده اســت. وضعیت بد ورزش هرمزگان به گونه ای 
اســت که صدای نمایندگان را نیز درآورده است. در 
جدیدترین مورد نیز منصور آرامی یکی از نمایندگان 
استان در مجلس شورای اسامی در گفتگویی که با 
خبرگزاری ایسنا در استان داشته است از عدم ورود 
صنایع به ورزش گایه کرده و گفته اســت: با وجود 
بنگاه های اقتصادی و صنایع بزرگی که در هرمزگان 
فعال هســتند اما هیچ فعالیتی در زمینه ی تیم داری 
حرفه ای صورت نمی گیرد و من به شــخصه از این 
بابت شــرمنده مردم استان هســتم. وی با تأکید بر 
اینکه متولیان ورزش استان از جمله شورای ورزش 

استانداری، اداره کل ورزش و جوانان و هیئت فوتبال 
هرمزگان در زمینه ی حمایت و پیگیری از تیم داری 
حرفه ای در استان کوتاهی کرده اند، می گوید: استان 
هرمزگان از لحاظ منابع مالی کمبودی ندارد چه بسا 
نسبت به خیلی از استان های دیگر منابع بیشتری نیز 
دارد و کمبود اعتبارات مالی دلیل موجهی برای این 
امر نیست. اگر در آینده ای نزدیک در زمینه تیم داری 
حرفه ای توســط متولیان ورزش و صنایع اســتان 
اتفاقی رخ ندهد، شــخصاً به این مسئله ورود کرده 
و از وزارت ورزش، وزارت صمــت، وزارت تعاون 
و وزارت نفت سؤال خواهم کرد. البته در گذشته در 
این زمینه تذکر داده ام اما قطعاً سؤال، پیگیری نظارتی 
و تحقیق و تفحص از متولیان ورزش و بنگاه های 
اقتصادی استان را در دستور کار خود قرار می دهم. 
انتظار می رود هیئت فوتبــال و اداره کل ورزش و 
جوانان هرمزگان و شورای ورزش استانداری این 
مسئله را پیگیری کنند اما من به سهم خودم به عنوان 
نماینده و وکیل مردم از این مسئولین و وزارتخانه ها 
ســؤال خواهم کرد. هرمزگان صنایع بزرگی چون 
پالایشــگاه های نفت، فولاد و کشتی سازی دارد، 
چگونه است که تراکتورســازی تبریز که شرکتی 

دولتی است، می تواند تیم داری کند اما کشتی سازی 
هرمزگان نمی تواند؟ چطور شهرداری شهرهای دیگر 
می توانند تیم داری کنند اما شــهرداری بندرعباس 
نمی تواند؟ صنایع بزرگ کشور در استان های دیگر 
می توانند تیم داری حرفــه ای کنند اما در هرمزگان 
نمی توانند؟ باید در خصوص هزینه های این شرکت ها 
و دستگاه ها نیز تحقیق و تفحصی صورت بگیرد. این 
سخنان منصور آرامی نیز بیانگر این موضوع است که 
تاکنون در بخش های مختلف به خصوص ورزش 
استان، حمایت های مناسبی از سوی صنایع استان 
انجام نشده اســت. همچنین مطالبه عمومی از این 
موضوع نیز در سال های گذشته کم بوده  است و نیاز 
است دیگر نمایندگان استان ، استاندار و مسئولان 
استانی در بخش جذب مشارکت  و سوق دادن صنایع 
و بنادر استان به اجرای مسئولیت های اجتماعی در 
بخش های مختلف استان بیش از پیش ورود کرده 
و این صنایع را مجــاب نمایند که در این زمینه ها 
نیز به وظایف خود عمل نمایند تا هرمزگان که نام 
پایتخت اقتصــادی را دارد در بخش های دیگر نیز 
سرآمد کشور شده و رنگ محرومیت از این استان 

برچیده شود .

حضور کم رنگ صنایع در مسئولیت های اجتماعی 

  

 

 افــرادی که تصمیم به ازدواج مــی گیرند، حتما باید در خود 
ویژگی هایی را دیده و به این امر رســیده باشــند که توانایی 
 بــر عهده گرفتن یک زندگی را دارند. دختر و یا پســر فرقی 
نمی کند، هر دو باید به این قدرت فکری و ذهنی دست یابند که 
می توانند در جایگاه زن و شوهری نقش هایی که بر دوششان 
گذاشته می شود را به نحو احســن انجام دهند. تشکیل نهاد 
خانواده نیازمند پیش شــرط های فیزیکی، روانی و اجتماعی 
اســت و ازدواج زودهنگام زمانی است که فرد به بلوغ فکری 
و عقانی نرسیده باشد و نتواند نقش همسر مناسب را ایفا کند 
که نهایتا منجر به افزایش آمار طاق نیز می شود.در دوران بلوغ 
دختران و پسران آشفتگی هیجانی بالایی را تجربه می کنند و 
آمادگی لازم برای بزرگســالی را ندارند. معیارهای آنها  مدام 
در حال تغییر هســتند تا زمانی که به یک ثبات درســتی از 
زندگی برســند از  سوی دیگر نمی دانند چگونه خود را با این 
تغییرات جسمی و روحی هماهنگ کنند. بهت زدگی، گیجی، 
اســترس، اضطراب، ترس، ناامنی و خشم افزایش می یابد و 
دچار بحران هویت و سردگمی نقش ها می شود،؛ رویا پردازی 
آنها بالا می رود و نمی توانند خود را با واقعیت و مســئولیت و 
فشار زندگی هماهنگ کنند و تطبیق دهند. سن پایه برای ازدواج 
پس از بلوغ و هنگامی که فرد به کمال قوای عقلی و فکری و 
اســتحکام قوای جسمی رسیده باشد در نظر گرفته شده است 
و این در حالی اســت که این شرایط در هر فردی با فرد دیگر 
تفاوت دارد. دختران به طور خاص در مســیر بلوغ و رشد و 
گذار از کودکی در تاطم، انواع نگرانی های فردی و اجتماعی 
و مشــکات جســمی خاصی قرار می گیرند، از این رو عدم 
حمایت و راهنمایی آن ها می تواند ضربه جبران ناپذیری بر آنها 
و جامعه ایجاد کند. در این دوران همچنان نوجوان بزرگسالی 
را تجربه نمی کند اما امکان دارد در ظاهر او بزرگسالی وجود 
داشته باشد. همچنین رشد منطق در بلوغ به تدریج اتفاق می افتد 
بنابراین نوجوان نیازمند هدایت و آموزش اســت که در غیر 
این صورت انزوا، خشــم، رفتارهای مخرب نظیر اعتیاد و ... 
را می تواند تجربه کند.تا زمانی که فرد به بلوغ کامل حســی، 
فکری، عاطفی، جسمی و جنسی نرسیده باشد پیشنهاد ازدواج 
به او داده نمی شود چراکه برای یک ازدواج ایمن حتی افرادی 
که از سن مناسب ازدواج برخوردار هستند آموزش مهارت های 
زندگی، برنامه های آموزشی برای ارتباط زوجین، برنامه های 
کاربردی مهارت های ارتباطی، مهارت های خودکارآمدی و... 
پیش از ازدواج اهمیــت دارد. هرچقدر در آموزش های پیش 

از ازدواج وقت بیشــتری بگذاریم زندگی ایمن تر و فرزندان و 
جامعه ایمن تری خواهیم داشت چراکه پیشگیری بر درمان مقدم 
است.  ازدواج پیوند مقدسی است که از طریق آن دو نفر با هم 
می توانند خانواده ای مستقل تشکیل داده، به رشد و شکوفایی و 
تکامل یکدیگر کمک کنند و آرامش را با یکدیگر تجربه کنند. 
همچنین از جمله فواید ازدواج پیشگیری از انحرافات جنسی، 
افزایش مســئولیت پذیری و افزایش آرامش در زندگی است، 
اما ازدواج های بی ثبات و از هم گســیخته سبب تضعیف رفاه 
و بهزیستی می شود و هزینه اجتماعی و اقتصادی بالایی را به 
خانواده ها و اجتماع تحمیل می کند. به همین علت سن ازدواج 
و یادگیری برخی مهارت های پیش از ازدواج بسیار ضروری 

است.
* آثار سوء روحی و روانی کودک همسری

  افســردگی، وســواس، اختالات اضطرابی، فقدان رسیدن 
به استقال و بلوغ فکری، از دســت دادن حمایت دوستان و 
خانواده ها، تضعیف فرصت توسعه فردی، از دست دادن فرصت 
آموزش، ترس های شــدید، منزوی شــدن، بهره کشی، مورد 
خشونت جسمی و جنسی و روانی واقع شدن از جمله آثار سوء 
ازدواج زودهنگام در نوجوانان نام برده شده اند   که در نتیجه 
می توانند آسیب های فراوانی را بر روح و روان نوجوان به ویژه 

دختران برجای  گذارند.
* علل ازدواج زودهنگام 

  ارتباطــات خانوادگــی، تبعیض میان جنســیت دختران و 
پسران، فقر و مشکات اقتصادی، کنترل روابط جنسی، حفظ 
عزت نفس خانواده، سنت و فرهنگ و شرایط اضطراری نظیر 
جنگ می تواند از علل ازدواج زودهنگام باشــد. همچنین در 
خانواده هایی که یکی از والدین اعتیاد دارند و یا مشــکات 
و اختالات روانی در آن ها دیده می شــود و سطح تحصیات 
پایینی دارند ازدواج زودهنگام فرزندان بیشتر دیده می شود.با 
توجه به تحولی در الگوی رفتاری جامعه اتفاق افتاده اســت ؛ 
تحصیات دختران افزایش یافته، جامعه از سنتی به مدرن در 
حال گذار است و وســواس ها برای ازدواج و در نهایت سن 
ازدواج افزایش یافته است، از این رو نوجوانان به ویژه دختران 
در ازدواج زودهنگام نمی توانند مراحل رشد روانی و اجتماعی 
خود را به خوبی طی کنند . بلوغ نظیر تولدی جدید و مرحله 
انتقال کودکی به بزرگســالی است که تنها شامل بلوغ جسمی 
نمی شــود، در این مرحله تحول ذهنــی و عاطفی فرد امکان 
 دارد با رشــد جنسی هماهنگ نباشــد و این ناهماهنگی اثر 
جبران ناپذیری بر کودکی که وارد رابطه زناشویی می شود و بر 

جامعه برجای می گذارد. 

رسیدن به بلوغ جسمی  برای ازدواج در سنین پایین کافی است؟

          امین زارعی/ دریا
Amin.zch2011 @                        gmail.com

همزمان با اعام رسمی شیوع ویروس کرونا و  روند صعودی آن در کشور، 
مدارس و دانشگاه ها تعطیل شــدند و به گفته مقامات وزارت آموزش و 
پرورش در همان روزها نشــان دهنده این بود که برپایی و ادامه کاس ها 
در فضــای مجازی و اهمیت آن واقف هســتند و برای جلوگیری از افت 
تحصیلی دانش آموزان با آموزش مجازی تاش می کنند. بواســطه شیوع 
کرونا مدارس و دانشگاه ها در کشورهای درگیر این بیماری تعطیل شدند و 
همه اقدام به ارائه آموزش از راه دور کردند. اینترنت، گوشی هوشمند، لپ 
تاپ و کامپیوتر از ابزارهای مهم این روزها برای برقراری کاس های مدارس 
و دانشگاه هاســت که در ایران هم از این طریق، آموزش به دانش آموزان و 
دانشــجویان در حال اجرا است.در روزهای کرونایی حال و هوای منازلی 
که فرزند دانش آموز دارند، متفاوت است، اعضای خانواده پا به پای دانش 
آموز درگیر خرید بسته های اینترنت ضعیف اما گران، انجام تکالیف یا تاکید 

و تشویق بر درس خواندن دانش آموزان هستند. خانواده ها در سال تحصیلی 
کرونایی نقش و وظایف بسیار پررنگی برای رفع خاءهای آموزشی دارند 
که بسیاری از این وظایف در سایه انتقادهای مطرح شده به زیرساخت های 
آموزش آناین و ابهامات موجود در برنامه ریزی های مسئولان مغفول مانده 
و حتی خود خانواده ها از اهمیت این وظایف در رفع بسیاری از کاستی های 
موجود آگاه نیستند. سال تحصیلی در شرایط متفاوت کرونایی سرگردانی ها و 
پرسش های زیادی را برای والدین، آموزگاران و کادر آموزشی مدارس و به 
ویژه دانش آموزان ایجاد کرده است. با وجود این که گمان می شد فرصت سه 
ماهه تابستان برای ایجاد زیرساخت ها و بسترهای مناسب آموزش مجازی 
عمده خاءها را پر کند و مشکلی برای آموزش مجازی وجود نداشته باشد، 
اما چالش های متعددی پیش روی خانواده ها دیده می شود. اولین کار مهم 
معلم اعتمادسازی برای راحت کردن خیال والدین است که خانواده به این 

یقین برسند که در کنارشان فردی است که واقعا نگران فرزندشان است؛ این 
مهم ترین کار در شرایط کنونی است. با برچیده شدن بساط کرونا، روزهای 
 سختی بویژه برای دانش آموزان و جامعه آموزش و پرورش در پیش داشتیم، 
دانش آموزانی که با گذشت یک ترم از نیمه سال و شروع نیم سال دوم به 
اندازه یک نیم سال معمولی در سال را درس نخوانند و با کتاب های خود 
هنوز غریبه هستند. البته هستند معلمانی که در این دوران سخت تحصیل پا به 
پای دانش آموزان می آیند تا بتوانند حق معلمی را به جا آورند اما مجموع 
شبکه شاد برای آموزش الکترونیکی همه دروس مناسب نیست و از طرفی 
 منجر به کاهش انگیزه تحصیلی دانش آموزان به علت دوری از اجتماعات 
دانش آموزی و کاهش میزان یادگیری آنها به علت دوری از محیط مدرسه و 
معلمان می شود . حال که نیمه بیشتر سال تحصیلی گذشت اما آموزش ها باید 

به گونه ای برنامه ریزی شود که دانش آموز به کاس جذب شوند.

یادداشت

خطر کم سوادی دانش آموزان  با آموزش مجازی بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz           @gmail.com2020

یادداشت

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @ gmail.com

                   سعیده دبیری نژاد/ دریا
Dabiri_      @yahoo.com91
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خبری

 با استفاده نکردن از ظرف های یک بار مصرف 
 از آلودگی محیط زیست جلوگیری کنیم !

 آیین نامه حمایت بیمه ای و قضائی
 از محیط  بانان و جنگل بانان تصویب شد

 سرویس گردشگری //فرمانده یگان حفاظت محیط زیست از تصویب 
آیین نامه اجرایی قانون حمایت بیمه ای و قضائی از کارکنان اجرایی یگان های 
حفاظت محیط زیست و جنگل ها، مراتع و آبخیزداری در هیأت دولت و اباغ 
آن خبر داد. ســرهنگ جمشید محبت خانی در خصوص جزئیات حمایت 
 از محیط بانان و جنگل بانان اظهار داشــت: بحمدالله قانون حمایت قضائی

 و بیمه ای از ماموران یگان حفاظت محیط زیســت و جنگل ها اوایل سال 
99 مورد تصویب مجلس قرار گرفت و برای اجرا به دولت اباغ شــد.وی 
افزود: در یکی از بندهای این قانون مهلت ۶ ماهه به دولت داده شد تا وزارت 
دادگستری با همکاری ستادکل نیروهای مسلح و حسب مورد با هماهنگی 
سازمان حفاظت محیط زیست و وزارت جهادکشاورزی، آئین نامه اجرایی 
قانون موصوف را تهیه و به تصویب هیئت دولت برســاند.این مقام انتظامی 
با بیان اینکه یگان حفاظت محیط زیست پلیس پیشگیری ناجا در تدوین 
آئین نامه با دستگاه های مشمول این آئین نامه شامل سازمان حفاظت محیط 
زیست و ســازمان جنگل ها، مراتع و آبخیز داری کشور همکاری موثری 
داشــت، ادامه داد: همزمان با ایام الله دهه فجر امســال آئین نامه اجرایی در 
هیئت دولت تصویب و برای اجرا اباغ شــد.فرمانده یگان حفاظت محیط 
زیســت پلیس پیشــگیری ناجا تصریح کرد: ماموران یگان های حفاظت 
دستگاه های مشمول محیط بانان و جنگل بانان همچنین سایر افراد به غیر از 
ماموران یگان های حفاظت که از سوی دستگاه های مشمول بر اساس قوانین 
و حسب مورد برای انجام ماموریت های سازمانی به کارگیری می شوند مانند 
تشکل های مردم نهاد، همیاران طبیعت، نیروهای داوطلب مردمی و نیروهای 
ســایر دستگاه ها، بر اساس مواد 9، ۱۶، و ۲۰ قانون مدیریت بحران کشور 
مصوب سال 98 شامل حمایت بیمه ای و قضائی خواهند بود.سرهنگ محبت 
خانــی ادامه داد: در مواردی که با رعایت قانون به کارگیری ســاح فرد یا 
افرادی مقتول یا مجروح شــده باشند یا خسارت مالی برای آنان وارد شود 
پرداخت دیه و جبران خسارت به طور کامل بر اساس رای مرجع قضائی از 
محل اعتبارات دستگاه های مشمول ذیربط خواهد بود.  مشاور سازمان محیط 
زیست کشور در خصوص مامورانی که قبل از تصویب این قانون و با رعایت 
قانون به کارگیری ساح ملزم به جبران خسارت یا دیه شده اند ولی وجوه 
مذکور توسط ســازمان متبوع مامور پرداخت نشده است، خاطرنشان کرد: 
بدهی آنان با ارائه مدارک از محل اعتبارات این آئین نامه قابل پرداخت است.

سرهنگ محبت خانی گفت: دستگاه های مشمول مکلف هستند ماموران خود 
را در راستای انجام وظایف و ماموریت خود در قبال شهادت، فوت، بیماری 
صعب العاج، نقص عضو و از کارافتادگی مطابق قوانین مربوط به میزان دیه 
مرد مسلمان در ماه های حرام و در مورد سایر حوادث به طور کامل نزد یکی 
از بیمه گران بیمه کنند.وی یادآوری کرد: سازمان های مشمول می توانند پس 
از تایید بالاترین مقام دستگاه و با رعایت مقررات، مامورانی را که در راستای 
انجام وظیفه و مطابق قانون دچار صدمات بدنی شده اند حتی الامکان ظرف 
یک سال کمک مالی کنند.  سرهنگ محبت خانی در خصوص تامین اعتبار 
مورد نیاز برای حمایت از ماموران سازمان های مشمول گفت: سازمان برنامه 
و بودجه کشور مکلف است همه ساله اعتبار لازم برای اجرای ماده ۲، 3، و ۴ 
این آئین نامه را در ردیف جداگانه در لایحه بودجه کل کشور و اعتبار لازم را 

برای هر یک از دستگاه های اجرایی پیش بینی و تامین کند.

 ســرویس گردشــگری // این روزها که صنعت 
گردشگری از کرونا آسیب زیادی دیده و مردم هم 
یک سالی است که به سفر نرفته اند، باید بررسی 
کرد چطور می توان با این شرایط به مناطق سفید با 

مدیریت درست سفر کرد.
این روزها که انجام سفر به بیشتر نقاط ایران ممنوع است 
و نمی توان با خودروی شخصی مسافت بین شهری را 
پیمود و هرازگاهی رنگ برخی از شهرها به دلیل شیوع 
ویروس کرونا تغییر می کند؛ باید چه کرد و به کجا سفر 
کرد؟ آیا اصاً شرایط سفر رفتن در این روزها مهیاست؟ 
اگر باشد و اگر محدودیت تردد بین شهرها برداشته شود تا 
مردم سفری ایمن و مطمئن از لحاظ کرونا داشته باشند به 
کجاها می توان فکر کرد؟قطعاً باید درباره مدیریت مقاصد 
گردشگری بیشتر فکر کرد و متولیان نیز آن را مدیریت 
کنند. اما چند گزینه مورد پیشنهاد است که می توان به آنها 
برای انجام یک سفری عاری از بیماری فکر و برنامه ریزی 

کرد.
شــاید این روزها که خیلی ها اقامت در هتل ها را ایمن 
نمی داننــد، اطاع ندارند که طبــق گفته رئیس جامعه 
هتلداران کشــور هنوز یک مورد مشکوک به کرونا نیز 
در هتل ها شناسایی نشده است و خیلی از هتل ها، موارد 
بهداشتی را در این مراکز اقامتی رعایت می کنند بنابراین 
شاید بهتر باشد که به جای اقامت در چادر که این روزها 
ممنوع است و یا اقامت در خانه های غیرمجاز که سامت 

آنها مورد تأیید مراکز نظارتی نیست، اسکان در هتل ها را 
انتخاب کرد

. اما سفر به کجا؟
در فصل زمستان قطعاً مناطق جنوبی کشور به دلیل آب 
و هوای مناسبی که دارند گزینه بهتری برای سفر هستند. 
اما گاهی آنقدر حجم سفر به این مناطق زیاد می شود که 
متولیان استانی ابراز نگرانی می کنند مانند اتفاقی که اخیراً 
در استان هرمزگان رخ داد و آنقدر مدیریت مقصد از مبدا 
نادرست انجام شد، که استانداری هرمزگان اعام کرد تا 
اردیبهشت سال آینده اگر کسی هم می خواهد سفری به 
استان داشته باشد، باید موارد سختگیرانه را رعایت کند و 
حتماً همراه خودش برگه تست منفی کرونا را داشته باشد.
شاید اگر مدیریت مبدا وجود داشت و تعداد پروازها و 
یا ورودی به جزایر استان هرمزگان طبق یک حساب و 
کتابی انجام می گرفت، آنقدر مردم استان هم از حجم ورود 
گردشگران نگران نمی شدند. اما این اتفاق نیفتاد.ولی آیا 
نباید به این جزایر رفت؟ قطعاً اگر قرار باشد کسی سفر 
ایمن را تجربه کند، جزایر ایرانی یکی از بهترین مقاصد 
خواهد بود به شــرط آنکه آمار رفت و آمدها مدیریت 

شود. در اینجا چند راهکار مورد بررسی قرار می گیرد.
  جزایر ایرانی مقصد سفید گردشگری شوند

می توان ورودی بــه جزایر را که از نظر ایمنی کرونا در 
سطح بهتری هستند، کنترل و یا محدود کرد. چون این 

جزایر از طریق شــناور و یا پروازها ورودی دارند و از 
سرزمین اصلی نمی توان با خودرو وارد آنها شد. می توان 
گردشگرانی که در بازه زمانی خاصی احتمال هجوم آنها 
به جزایر وجود دارد را با تورهای گردشگری همراه کرد 
تا هم از مراکز اقامتی آنها مطمئن شد و هم تعدادشان از 
یک حدی بالاتر نرود. در واقع اگر در قالب تور این افراد 
به جزایر بروند هم برای آژانس های گردشگری که این 
روزها در وضعیت نامناسبی به سر می برند، درآمدزایی 
خواهد شد و هم سامت گردشگران تضمین شده خواهد 
بود به شــرط آنکه مبلغ تمام شده این تورها با آنچه که 
گردشگران خودشان هزینه می کنند به حدی فاصله نداشته 
باشد که گردشگران از این اقدام منصرف شوند و دنبال 
راهی برای دور زدن باشند!در این میان می شد؛ جزایری 
که از نظر آمار کرونا صفر و در وضعیت سفید هستند را به 
عنوان مراکزی برای گردشگری در ایام کرونا انتخاب کرد 
و با برنامه ریزی درست هم به جامعه میزبان آسیبی وارد 
نشود و هم اینکه گردشگران بتوانند از آن فضا استفاده 

کنند.
  استفاده از تجربه طرح های گردشگری ایمن 

کشورهای دیگر
این طرح اکنون در بســیاری از جزایر ایمن کشورهای 
خارجی مانند یونان در حال اجراست. یعنی گردشگران 
از قبل برنامه ریزی کرده، با هواپیما وارد جزیره شــده، 
پروتکل های بهداشــتی درباره آنها رعایت می شود و 
مراکز اقامتی و تفریحی و گردشگری هم میزبان مسافران 
سالم خواهند بود و روزهای عادی سفر را در آن جزایر 
می گذرانند. می شد این ایده را در جزیره کیش هم اجرا 

کرد. چون این جزیره در حال حاضر وضعیت مطلوبی 
دارد. اما جزیره ابوموسی نیز که یکی از سبزترین جزایر 
ایرانی به حساب می آمد و اکنون نیز وضعیت سفیدی دارد 
اگر مشــکات ورود گردشگر به آن مرتفع شود؛ گزینه 
بسیار خوبی برای یک گردش کوتاه مدت در دوران کرونا 
خواهد بود. چون هم می تــوان ورودی آن را از طریق 
شناورهای بندر لنگه و هم پروازهای محدود بندرعباس 
کنترل کرد و هم به دلیل مراکز اقامتی محدود، این جزیره 

میزبان افراد سالم و محدودی باشد.
گزینه دیگر غیر از جزایری که از ســرزمین اصلی دور 

هستند، می تواند کویر باشد. کویر هم به دلیل داشتن فضای 
آزاد زیاد، در روزهای زمســتان که آب و هوای گرمی 
ندارند و برعکس بسیار مطلوب هستند، گزینه مناسبی 
برای ســفر در ایام کرونا است. حتی می توان از وسایل 
نقلیه مانند قطار که در حال حاضر ایمن ترین وسیله حمل 
و نقل عمومی است؛ استفاده کرد چون در حال حاضر هر 
کوپه چهارنفره به دو نفر اختصاص دارد و هر کوپه نیز 
ضد عفونی می شود. هر چند که سرویس های بهداشتی 
آن هنوز در شرایط نامناسبی قرار دارند. اما فضای کوپه ها 

تقریباً اختصاصی شده است.

چند پیشنهاد برای سفر ایمن

 
ســرویس گردشــگری //هر چنــد صنعت 
بر  کرونایی حاکم  گردشگری حتی در شرایط 
جهان از سوی بسیاری از کشورهای دنیا مورد 
حمایت قرار گرفته اما این صنعت در کشــور 
ما همچنان مغموم واقع شــده و در باتلاقی از 

مشکلات و بی توجهی ها دست و پا می زند. 
شیوع کرونا بزرگترین ضربه را به اقتصاد کشورهای 
جهان به ویژه کشــورهای در حال توســعه وارد و 
بسیاری از صنایع کشــورها را متاثر از رکود حاکم 
بر بازار کرده اســت ولی در این بین شــاید صنعت 
گردشــگری به دلیل محدودیت ســفرها به خاطر 
جلوگیری از شــیوع ویروس کووید ۱9 بیشترین 
خســارت را متحمل شده باشد.البته اغلب کشورها 
با توجه به مزیت های صنعت گردشگری در همین 
شرایط نیز اهتمام ویژه ای برای حمایت و زنده نگه 
داشتن این صنعت مصروف کرده اند ولی متاسفانه این 
صنعت در حال شتاب گرفتن در کشورمان کمتر مورد 
حمایت دولتمردان قرار گرفت و حتی گاهاً با بی مهری 
و کم لطفی نیز مواجه شــد و دریغ از پاسخگویی و 
رسیدگی مســئولان به ناله ها و گایه های فعالان و 
دلسوزان این صنعت!این صنعت در استان پرجاذبه 
و گردشگرپذیر یزد هم با وجود این که پس از ثبت 
جهانی بافت تاریخی و گســترده ی آن به مراتب با 
شدت بیشتری در حال طی کردن پله های توسعه بود، 
با کرونا ولی به صورت خودجوش متوقف شــد.هر 
چند کوتاهی بانک ها و دستگاه های خدمات رسان در 
قبال مصوبات ستاد ملی کرونا، برخوردهای نامناسب 
دســتگاه های نظارتی، اوج گرفتن قیمت بلیط ها و 
سایر مســائل همگی دست به دست هم داده  بود تا 
افزون بر مشکات کرونا، کمر صنعت گردشگری را 
به یک باره بشــکند ولی اینک شرایط برای احیای 
مجدد گردشــگری البته به شکل ایمن فراهم شده و 
اهتمام بخش خصوصی و دولت در استان نیز برای 
رفع نیازها و مشکات این بخش به کار گرفته شده 
است.البته این صنعت در حالی می تواند عامل مهمی 
برای توســعه اقتصادی کشور باشد و حتی کشور را 
از شرایط کنونی برهاند که برنامه ریزی درستی برای 
آینده آن متصور باشیم و این مهم نیز نیازمند مسئولان 

و دولتمردان در سطح کان است.
* وصله ی تجمعــات بدون نظــارت بیرون 

کمپ ها به گردشگری
»ســیدامیرناصر طباطبایی« رئیس جامعه هتلداران 
اســتان یزد با تاکید بر لزوم تصمیم گیری مناسب در 
خصوص وضعیت گردشــگری عید نوروز، اظهار 
می کند: هر چند اماکن گردشــگری از ابتدای شیوع 

کرونا به صورت خودجوش و ســپس به واســطه 
دستورات ستاد ملی کرونا تعطیل کردند ولی متاسفانه 
بعضاً دیدگاه های دســتگاه های نظارتی کنونی در 
برخورد با واحدهای صنفی و زیرساخت های مجاز 

گردشگری درست نیست.
وی با اشاره به تعطیلی یک ساله صنعت گردشگری، 
ضرورت ارائه راهــکاری برای آینده این صنعت را 
یادآور می شــود و تصریح می کند: در حال حاضر 
شــاهد فعالیت گردشــگری مجاز به صورت ایمن 
هستیم ولی اکنون نیز شاهد برخوردها و بازخوردهای 
منفی دستگاه های نظارتی از جمله در مورد کمپ های 
کویری در استان می باشیم.طباطبایی با بیان این که 
کمپ های کویری بســیار بــر رعایت پروتکل های 
بهداشــتی مقابله با کرونا تاکید دارنــد، می گوید: 
متاســفانه تجمع مردم در اطراف کمپ های کویری 
بدون رعایت پروتکل های بهداشــتی و اخاقی و 
نبود نظارت ها در این خصوص از سوی دستگاه های 
نظارتی به گردشگری نســبت داده می شود.»مجید 
مهدوی نیا« نماینده کمپ های کویری یزد نیز با گایه 
از برخوردهای نامناسب با این واحدهای گردشگری 
از سوی دستگاه های نظارتی، اظهار می کند: یک سال 
تعطیل بودیم و در مشکاتی مانند امهال نشدن اقساط 
تسهیات، هزینه های بالای نگهداری از مجموعه و 
سایر مسائل در راســتای حفظ سامت مردم اقدام 
کردیم ولی رفتارها کنونی دســتگاه های نظارتی در 
قبال مجموعه های گردشــگری مجاز اصاً عادلانه 
نیست.البته این مشــکل  بارها از سوی واحدهای 
گردشگری مطرح و مورد انتقاد و گایه  قرار گرفته 
ولی کم کاری برخی بخش ها همچنان به پای صنعت 
گردشــگری نوشته می شود و این در حالی است که 
فعالان این صنف همواره تاکنون هم راستا با رعایت 
قانون و سامت مردم گام برداشته و حتی براساس 
آمارهای ستاد ملی کرونا کمترین شیوع کرونا مربوط 
به این حوزه بوده و در مقابل بیشتر متوجه تجمعات 

و روابط خانوادگی بوده است.
* پشت کردن بانک ها به دستورات ستاد ملی 

کرونا 
اما مشکل گردشگری فراتر از این مباحث است به 
طوری که »سیدامیرناصر طباطبایی« رئیس جامعه 
هتلداران استان از عملکرد بانک ها نیز گایه می کند 

و می گوید: با هر دستگاه دیگری خواهش و تمنایی 
جلو رفتیم اما بانک ها به هیچ وجه طبق قانون برای 
فعالان گردشگری همکاری نکردند.این مسئله هم 
حاکی از تابع نبودن بانک ها از دستورات ستاد ملی 
کرونا با وجود تاکید جــدی مقام معظم رهبری بر 
اهتمام به این صنعت است که نه تنها اعمال نشده بلکه 
برخوردهای سختگیرانه با بخش متضرر گردشگری 
همچنان ادامه دارد و متاســفانه با وجود تاش های 
بخش خصوصی، کمتر همراهــی بخش دولتی در 
این حوزه را شاهد هستیم.کمبود پروازهای داخلی 
به یزد و همراهی نکردن بخش دولتی برای توســعه 
زیرســاخت های صنعت حمل و نقل هوایی استان 
دیگر گایه مطرح شده از سوی بخش گردشگری 
یزد است، موضوعی که »احمدرضا موحد« رئیس 
اتحادیه تعاونی های گردشگری یزد به آن اشاره و در 
این باره می گوید: این مسئله را از طریق وزارت خانه 
نیز پیگیری کردیم و مقرر شد تا استان در خصوص 
اعطای زمین به شــرکت هواپیمایی ماهان اقدام کند 
اما تاکنون در این باره همکاری لازم صورت نگرفته 

است.
وی با بیان این که همکاری در این زمینه می تواند رفع 
مشکل تاخیر پروازها در استان را نیز برطرف کند، 
خاطرنشان می کند: باید اهتمامی در این باره صورت 
گرفته و این مســئله در یزد اجرایی شود.»مهدی 
رجایی فرد« نائب رئیس دفاتر خدمات مسافرتی 
یزد نیز بــا بیان این که گرانی بیــش از حد بلیط 
هواپیما در کنار رکود صنعت گردشــگری منجر به 
ریزش چشمگیر نیروهای دفاتر خدمات مسافرتی 
شده اســت، می گوید: متاســفانه در حال حاضر 
ســقف قیمت های پرواز با کف قیمت ها جایگزین 
شده و فشــار مضاعفی به صنعت گردشگری وارد 
کرده است.وی از توســعه گردشگری غیرمجاز با 
نبود همکاری لازم با واحدهای گردشگری مجاز 
در یــزد خبر می دهد و این مشــکات را عاملی 
بر رونق بیشتری گردشــگری و اقامت غیرمجاز 
می داند.این مســئول تصریح می کند: فرصت بیس 
پروازی که از یزد به استانی مانند خوزستان واگذار 
شده اســت، امروز یکی از نیازهای استان یزد به 
شــمار می رود و اگر توجهی به این صنعت نشود، 
سودجویان فرصتی برای جولان خواهند داشت.البته 

نائب رئیس دفاتر خدمات مسافرتی یزد از صادر 
نشدن ویزای گردشگری برای گردشگران خارجی 
جز ویــزای درمانی نیز گایه می کند و این نگاه را 
نگاهی یکســویه به این صنعت می داند.رجایی فرد 
همچنین حمل و نقل ریلی را از نیازهای اساســی 
یزد برمی شمارد که کمتر مود اهتمام دولتمردان قرار 

گرفته است.
* نگرانــی متولیــان گردشــگری یــزد از 

فعالیت های غیرمجاز 
»ســیدمصطفی فاطمی« مدیر کل میراث فرهنگی 
یزد نیز در خصوص مسائل مطرح شده، می گوید: 
پشتوانه فراکســیون گردشگری در یزد بسیار مهم 
اســت چرا که بعضاً بسیاری از این موارد در حیطه 
ملی قابل پیگیری اســت.وی در خصوص ویزا به 
پیگیری از طریق دســتگاه قضایی اشــاره و برای 
توسعه پروازها عنوان می کند: باید امتیازاتی برای 
پروازهای یزد در نظر گرفته شــده و مذاکراتی با 
ایرلاین های داخلی انجام شــود.مدیر کل میراث 
فرهنگی یزد در خصــوص ناامنی منطقه تاریخی 
به علت سکونت و ایجاد ناامنی توسط اتباع بیگانه 
ابراز گایه می کند و خواســتار رفع این مشــکل 
می شود.وی از لزوم توسعه گردشگری در پوشش 
مقصد ایمن و گردشگری هوشمند نیز یاد می کند  و 
می گوید: در همین راستا نیز واحدهای متخلف پلمب 
و تورهای متخلف تاکنون بازگردانده شده اند.مدیر 
کل میراث فرهنگی یزد هشــدار داد: نگران توسعه 
گردشگری غیرمجاز در یزد هستیم.فاطمی نسبت به 
توسعه گردشگری غیرمجاز در یزد هشدار می دهد 
و می گوید: در بحث منطقه ویژه گردشگری نیز باید 
اقدام شود.نیاز به توسعه دانشگاهی و کاربردی شدن 
رشته گردشگری در یزد به عنوان شهر جهانی نیز از 
الزاماتی است که به گفته ی فعالان این صنعت باید 
به آن توجه ویژه شده و دانشگاه گردشگری در این 
شهر جهانی راه اندازی شود.نیاز به نقشه راه نیز در 
ایــن صنعت بارها مورد توجه قرار گرفته و در این 
باره نیز اقدام شده است که البته در نشست شورای 
راهبردی گردشگری که در هتل والی یزد برگزار شد 
به آن اشــاره و در خصوص آن اقدام شده است.با 
این وجود فعالان گردشگری از حضور و مشارکت 
شهرداری ها به عنوان بخش مهم و تاثیرگذاری در 
این صنعت یاد می کنند و خواستار مشارکت بیش 
از پیش این بخش در صنعت گردشــگری هستند.

یادآور می شود، در این نشست که با حضور روسای 
فراکسیون گردشگری مجلس برگزار شد، نسبت به 

احیا و رفع مشکات آن تدابیری اندیشده شد.

خواسته فعالان گردشگری ؛   

دولتمردان گره ای از گردشگری باز کنند

طرح :فرامرز جهانورد

سرویس گردشگری // فرارسیدن سال نو 
و برنامه ریزی و سفر به نقاط مختلف جهان 
در نوروز 1۴00 مورد توجــه ایرانیان قرار 
گرفته و با توجــه به نزدیکی فرهنگ ها و 
وجود آثار جذاب و تاریخی در این کشور، 
توریست ها و مسافران، این مقصد را برای 

خود انتخاب می کنند. 
با توجه به آمارهای وب ســایت لست سکند و 
نزدیک بودن نوروز ۱۴۰۰ و آمارهای ســایت 
لســت ســکند نشــان می دهد، مردم در حال 
جستجوی شرایط تورهای نوروز ۱۴۰۰ هستند. 
در چند سال گذشــته، همیشه تعطیات نوروز 
بهترین فرصت و اصلی ترین اوج ســفر در ایران 
بوده است؛ امّا نوروز قبلی به خاطر شیوع کرونا، 
ســالی متفاوت بود و تقریبا هیچ سفر نوروزی 
برون مــرزی از ایران انجام نگرفت. حالا دوباره 
با نزدیک شدن به تعطیات نوروزی، توجه ها به 
سمت تورهای نوروز ۱۴۰۰ رفته است.امّا سوال 
اصلی این است که برای سفرهای خارجی، چه 

مقاصدی می تواند در سبد خانواده های ایرانی قرار 
بگیرد؟

* تور ترکیه
ترکیه و تورهای متنوع آن، همیشه پرطرفدارترین 
تورهای برگزار شده از ایران هستند و امسال هم 
بیشترین مسافر خروجی از ایران به مقصد ترکیه 
و شــهرهای اصلی آن خواهد بود. انجام تست 
کرونا برای سفر به تمامی مقاصد ترکیه با تمامی 
ایرلاین ها، الزامی اســت و این خبر نسبتاً خوبی 
است؛ چرا که تا چندی پیش، انجام و ارائه تست 
کرونای منفی بــرای ایرلاین های ترک، اجباری 

نبود.
در حال حاضر، مقاصد زیر در دسته بندی تورهای 
نوروزی لست سکند، توسط آژانس های مسافرتی 

قرار گرفته است:
* تور استانبول

اســتانبول و تورهای آن، همیشه بین ایرانیان از 
سایر تورها پرطرفدارتر بوده است. امسال هم به 
دلیل قیمت مناسب تر تورهای استانبول نسبت به 

سایر مسیرها و همچنین، تعداد زیاد تور استانبول 
لست سکند، بیشتر از بقیه مقاصد، محبوبیت دارد 
و پیش بینی می شود که استانبول پرطرفدارترین 

مقصد سفر در نوروز ۱۴۰۰ باشد.
* تور آنتالیا

آنتالیا نیز همواره به دلیل تعداد پروازهای مستقیم 
و غیرمستقیم و تعداد فراوان پروازهای چارتری، 
جزء مقاصد اصلی نوروزی در ایران محســوب 
می شود. امسال نیز شنیده ها حاکی از این است که 
پروازهای فراوانی به صورت مستقیم و غیرمستقیم 
به مقصد آنتالیا در حال برنامه ریزی است. می توان 
تــور آنتالیا را در کنار تور اســتانبول به عنوان 
دردسترس ترین و پرطرفدارترین مقاصد نوروز 

۱۴۰۰ پیش بینی کرد.   
* تور مارماریس

مارماریس هم جزء شــهرهایی است که در سبد 
سفر ایرانیان قرار گرفته بود. طبق شنیده ها، بسیاری 
از هتل های مارماریس فعا تعطیل هستند. این که 
برای تعطیات نوروز، چــه تعدادی از آنها قرار 

است بازگشایی شوند، به صورت دقیق مشخص 
نیســت و باید منتظر اعام آن ها ماند. اما به هر 
حال، با همان تعداد هتل های محدود، برخی از 
آژانس های مسافرتی، پکیج تورهای مارماریس 

خود را ارائه کرده اند.
* تور کوش آداسی

کوش آداسی به عنوان ارزان ترین مقصد ریزورتی 
در ترکیه، همیشه جزو گزینه های جذاب برخی 
از مسافران به مقصد کشور ترکیه است. در حال 
حاضر، هیچ توری به مقصد کوشــی آداســی، 
برنامه ریزی نشده، امّا احتمال می رود تورهای آن 

برگزار شود.
* تورهای زمینی به مقصد ترکیه

با توجه به بسته بودن مرزهای زمینی به مقصد 
ترکیه، انجــام تورهای زمینی در هاله ای از ابهام 
هســتند و امکان انجام تورهای زمینی به مقصد 

ترکیه در نوروز ۱۴۰۰ به شدّت کم است.
* تور مالدیو

مالدیو جزو مقاصدی به شمار می رود که مدتی 

است با اجرای پروتکل های به نسبت سخت و 
قیمت های گران، توریســت می پذیرد. از ایران 
نیــز تورهای مالدیو  تقریبا ۴ ماهی اســت که 
برگزار می شــوند و برای نوروز ۱۴۰۰ هم یکی 
از گزینه های پیش روی مسافران خاص ایرانی 

است.
* تور سریلانکا

ســریانکا از آن دسته مقاصدی است که کم کم 
داشــت در سبد ســفر ایرانی ها قرار می گرفت 
و در یکی دو ســال اخیر، توجه خیلی ها به آن 
جلب شده بود. سریانکا اخیراً مرزهای خود را 
به روی توریست ها بازگشایی کرده است. طبق 
شنیده ها، تور ســریانکا از مبدأ ایران به مقصد 
ســریانکا برای نوروز ۱۴۰۰ به صورت پرواز 
مستقیم برگزار می شود، ولی هنوز پکیج تورهای 
مســافرتی برای این مقصد به بازار نیامده است. 
چون امکان سفر به کشورهای جنوب شرقی آسیا 
و مخصوصا مالزی و تایلند بسیار پایین است، به 
نظر می رسد تقریبا تنها گزینه نسبتاً ارزان، تورهای 

سریانکا باشند.
* تور ارمنستان

ارمنســتان نیز جزو مقاصدی است که احتمال 
اجرای تورهای نوروزی آن از مبدأ ایران بسیار 
زیاد است. هنوز پکجی برای تورهای ارمنستان 

به بازار نیامده، امّا احتمالاً تورهای ارمنستان در 
نوروز ۱۴۰۰ برگزار شود.

* تور کنیا
کنیا نیز مشابه مالدیو از آن دسته تورهایی است 
که در ۴، ۵ ماه اخیر به صورت محدود اجرا شده 
و امکان ســفر ایرانیان به آنجا فراهم بوده است. 
تورهای کنیا نیز به صــورت محدود در نوروز 
۱۴۰۰ اجــرا خواهند شــد و می تواند یکی از 
گزینه های روی میز برای سفرهای نوروزی باشد.

* مقاصد پرطرفدار اما تعطیل
بــه گزارش ایرنا ؛این مســیرها، با وجود اینکه 
مهم ترین مقاصدی هستند که همواره مورد توجه 
ایرانیان بوده اند، تور و امکان سفر به آن ها )برای 
توریست ها(، فعا مقدور نیست و بازگشایی مرز و 
انجام تور و سفر آن ها هم در نوروز ۱۴۰۰ احتمال 

کمی دارد:
تور تایلند، تور استانبول، تور آنتالیا، تور مالزی، 
تور گرجســتان، تور دبی، تور باکو، تور هند و 
تورهای به مقصد تمامی کشــورهای اروپایی. 
این  موارد، کشورها و مقاصدی هستتند که امکان 
برگزاری تور و سفرشان تا نوروز ۱۴۰۰ به شدت 
ضعیف و تقریبا محال خواهد بود و بهتر است برای 
این مقاصد، برنامه سفر نریزید. ما در لست سکند 

تمامی خبرهای مرتبط را پوشش خواهیم داد. 

کدام کشورها در عید پذیرای توریست های ایرانی هستند؟
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بخش هشت که در اجرای ماده ۱۴0 برنامه سوم توسعه سند مالکیت صادر و تحويل مالک گرديده است 
که به علت جابجايی مفقود گرديده لذا با بررسی دفتر املاک معلوم گرديد سند مالکیت ششدانگ عرصه و 

اعیان يک باب منزل مسکونی تحت پلاک 7۶2 ۱0/ ۳۹ ۱۹ اصلی به نام آقای محمد خود سوز فرزند حسن 
به شماره ملی  728 ۱0۳ ۴۵۹ ۳ صادره از قشم ثبت  و سند مالکیت صادر گرديده لذا به استناد ماده ۱20 آيین 

نامه قانون ثبت  و تبصره ذيل آن مراتب يک نوبت آگهی و متذکر می گردد هر کس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده 
و يا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود میباشد بايستی ظرف مدت ده روز از تاريخ انتشار اين آگهی اعتراض کتبی خود را بپويست 
اصل سند مالکیت يا سند معامله رسمی به اين اداره تسلیم نمايد بديهی است در صورت عدم وصول اعتراض در  مهلت مقرر يا 
وصول  اعتراض بدون سند مالکیت يا سند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد 

شد.  2۴۶/ ۹۹ م الف 
محمد آرامش - مدیر واحد ثبتی ثبت ملک قشم

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک 
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  ســرویس حوادث// پســر جنایتکار کــه به بهانه
 سرمایه گذاری، زن میانسالی را اغفال کرده بود پس از 

قتل وی جسدش را در چاه ویلایی در شمال انداخت.
۱7 دی امسال پسر جوانی به دادسرای جنایی تهران رفت 
و از ناپدید شــدن مادر ۶8 ساله اش خبر داد. وی در این 
باره گفت: دو روز است که مادرم ناپدید شده است.او برای 
خرید از خانه خارج شــد و دیگر برنگشت. مادرم مقدار 

زیادی طا داشت و مقداری هم پول در حسابش بود.
با شکایت پسر جوان، تحقیقات به دستور بازپرس شعبه 

نهم دادسرای امور جنایی پایتخت آغاز شد.
در حالی که بررسی ها برای یافتن فرنگیس ادامه داشت، 
کارآگاهــان اداره چهارم پلیــس آگاهی پایتخت متوجه 
شدند از حســاب وی 9 میلیون تومان پول برداشت شده 
است. با به دست آمدن این سرنخ، بافاصله مأموران راهی 
مغازه ای شــدند که با کارت فرنگیس از آنجا خرید کرده 
بودند. در بازبینی دوربین های مداربسته مغازه تصویر مرد 
جوانی هنگام خرید به دست آمد. اما چهره وی با ماسک و 

کاه پوشیده شده بود و قابل شناسایی نبود.
در ادامه بررســی ها، تیم تحقیق دوباره به سراغ خانواده 
فرنگیس رفته تا با نشــان دادن تصویر مرد جوان، بتوانند 
به سرنخی از او برسند که این بار پسر وی با دیدن عکس 
گفت: این فرد شباهت زیادی به دوستم حامد دارد اتفاقاً 
از وقتی مادرم ناپدید شده او چندباری به سراغ من آمده 
و مدام درباره اینکه آیا مادرم پیدا شــده یا نه اطاعاتی 

می گیرد.
بــا توجه به اطاعاتی که پســر فرنگیس به پلیس داد و 
تحقیقات کارآگاهان ســرانجام بازپرس سهرابی دستور 
بازداشت پسر 3۲ ســاله را صادر کرد. حامد ابتدا مدعی 
بود که از سرنوشــت فرنگیس بی اطاع است. اما وقتی با 
مدارک پلیسی رو به رو شد به قتل اعتراف کرد.او درباره 

این جنایت گفت: فرنگیس مادر دوستم بود به خاطر پول 
با او اختاف پیدا کردم و به او آبمیوه مســموم دادم وقتی 
بیهوش شد جسدش را در بیابان های اطراف تهران به آتش 

کشیدم.
کارآگاهان اداره چهارم پلیس آگاهی برای یافتن جســد 
راهی بیابان هایی شدند که حامد مدعی بود جسد را آنجا 
رها کرده اســت. اما ردی از جسد به دست نیاوردند و در 
اســتعاماتی که صورت گرفت مشخص شد پلیس منطقه 

نیز جسدی با مشخصات فرنگیس پیدا نکرده است.
ســرهنگ کارآگاه مرتضی نثاری، معاون مبارزه با جرایم 
جنایی پلیس آگاهی گفت: تیم تحقیق دوباره به ســراغ 
متهم رفته و این بار او مدعی شد که جسد را در چاه یک 
خانه ویایی در شــمال رها کرده است. مأموران با نیابت 

قضایی راهی ویا شــده و پس از 39 روز بالاخره جسد 
زن میانسال را کشف کردند. با کشف جسد، تحقیقات در 

رابطه با این جنایت ادامه دارد.
گفت و گو با متهم

فرنگیس را از کجا می شناختی؟
8 ماهی می شــود که با پسرش دوست هستم و از دو ماه 
قبل رفت و آمدهای من به خانه آنها آغاز شــد. در این 

رفت و آمدها متوجه وضع مالی خوب آنها شدم.
اختلافت با فرنگیس سر چه بود؟

من مشــکات مالی زیادی داشــتم و فرنگیس هم وضع 
مالی خوبی داشت. چندباری از مقتول پول قرض گرفته 
بودم اما نمی توانســتم بدهی ام را برگردانم. به همین دلیل 

وسوسه شــدم که طاها و پول هایش را سرقت کنم. اما 
چون فرنگیس مرا می شناخت هویت مرا لو می داد، برای 

همین تصمیم به قتل گرفتم.
چطور او را به قتل رساندی؟

به او گفتم دوستی دارم که در کار خرید و فروش طا است 
و می توانی با خرید طا در این کار سرمایه گذاری کنی و 
پول خوبی به دســت بیاوری؛ روز حادثه فرنگیس را از 
خانه بیرون کشاندم. به دروغ به او گفتم دوستم ساکن یکی 
از شهرهای شمالی کشور است و با او راهی شمال شدیم. 
از قبل ویایی اجاره کرده بودم و فرنگیس را به بهانه دیدار 
دوستم به آن خانه کشاندم. پس از سرقت طاها، او را با 
روسری اش خفه کردم و جسد را داخل چاهی در همان 

ویا انداختم و راهی تهران شدم.
چرا در اعترافات اولیه دروغ گفتی؟

می خواستم مسیر تحقیقات را تغییر دهم و راهی برای فرار 
از اتهام قتل برای خودم پیدا کنم اما نشد.

  
 

خیلی پشــیمانم دلم می خواهد زودتر از زندان آزاد شوم 
و اشــتباهات گذشته را جبران کنم اگر هفت سال قبل به 
نصیحت های پدرم گوش می کردم امروز نه به ایدز مبتلا 
بودم و نه زندگی ام را پشت میله های زندان می گذراندم 

چرا که ...
این ها بخشی از اظهارات زن 3۰ ساله ای است که برای رویارویی 
با متهمان دیگر پرونده با صدور دستور قضایی از زندان به دایره 
تجسس کانتری هدایت شــده بود. این زن جوان پس از پاسخ 
به سوالات تخصصی افســران ورزیده دایره تجسس پا به اتاق 
مددکاری اجتماعی گذاشت و با بیان سرگذشت خود به مشاور و 
کارشناس اجتماعی کانتری گفت: در خانواده پنج نفره به دنیا آمدم 
و تا مقطع دیپلم تحصیل کردم پدرم با آن که مرد زحمت کشی بود 
و با خودروی مدل پایینش در یکی از تاکسی تلفنی های مشهد 
کار می کرد اما اوضاع مالی مناسبی نداشت به همین  دلیل هم وقتی 
در کنکور سراسری پذیرفته نشدم درس و مدرسه را رها کردم و 
به خانه داری مشغول شدم تا این که هفت سال قبل »شهرام« به 
خواستگاری ام آمد چرا که از حدود شش ماه قبل نوعی ارتباط 
خیابانی را با او آغاز کرده بودم من دلباخته شهرام بودم اما پدرم 
تاکید می کرد وقتی پسری در خیابان به دنبال یک دختر است و 
با او ارتباط برقرار می کند به هیچ وجه برای ازدواج قابل اعتماد 
نیست چرا که این گونه روابط فقط بر احساس هوی و هوس شکل 
می گیرد و در آینده نیز ادامه خواهد یافت اما من اعتقادی به این 
حرف ها نداشــتم و با همه وجودم به شهرام عشق می ورزیدم. 
خاصــه با اصرارهای من، پدرم در حالی که آینده ای تاریک را 
برایم ترسیم می کرد به ناچار به این ازدواج رضایت داد و من در 
۲3 ســالگی با شهرام  ازدواج کردم اما هنوز سه ماه بیشتر از این 
ازدواج عاشقانه نگذشته بود که فهمیدم همسرم با زنان بی بند و بار 
زیادی رابطه دارد و در فساد اخاقی غرق شده است با وجود این 
سعی کردم چشم هایم را به روی ارتباطات خیابانی او ببندم چرا 
که می ترسیدم پدرم از این ماجرا بویی ببرد و مرا سرزنش کند در 

این شرایط باردار شدم اما روزی که برای نتیجه آزمایش بارداری 
به آزمایشگاه رفتم دنیا روی سرم خراب شد. نمی توانستم باور کنم 
فریاد می زدم حتما آزمایش من با فرد دیگری اشتباه شده است. 
دیوانه وار از پله ها بالا و پایین می رفتم شاید یکی بگوید این نتیجه 
آزمایش فرد دیگری است اما در کمال ناباوری و حیرت فهمیدم 
همه چیز درست است و من به ایدز مبتا شده ام. پسرم که به دنیا 
آمد دیگر همه چیز لو رفته بود به ناچار تاوان سختی برای یک 
عشق خیابانی دادم و با سپردن حضانت پسرم به شهرام از او طاق 
گرفتم و به منزل پدرم بازگشتم. این درحالی بود که پدر و مادرم نیز 
مدام با هم درگیر بودند و من هم که شرایط روحی مناسبی نداشتم 
همواره با آن ها به مشاجره می پرداختم. اگرچه از این حادثه تلخ 
زجر می کشیدم و عقده هایم  را بر سر خانواده ام خالی می کردم 
اما مقصر اصلی خودم بودم. خاصه درحالی که تحت درمان بودم 
به دنبال کار می گشتم تا از این شرایط روحی رها شوم بالاخره 
در یکی از بنگاه های مشاور اماک کاری پیدا کردم و مشغول کار 
شدم تا این که مدتی بعد متصدی بنگاه به من پیشنهاد داد در قبال 
امضای یک سند جعلی ۲۰ میلیون تومان دریافت کنم من هم که 
منتظر فرصتی برای یک زندگی مستقل بودم تا از هیاهوی خانواده 
ام دور شوم، بافاصله پذیرفتم و آن سند را امضا  و با آن پول منزل 
کوچکی برای خودم رهن کردم تا به دور از خانواده ام زندگی کنم 
ولی هنوز شش ماه بیشتر از این ماجرا نگذشته بود که ماجرای 
سند جعلی با پیدا شدن یک شاکی لو رفت و موضوع به دادگاه و 
قانون کشیده شد خیلی زود ماموران انتظامی سراغم آمدند و من با 
حکم قاضی روانه زندان شدم زمانی که از خانواده ام دور بودم نه 
تنها اوضاع زندگی ام بهتر نشد بلکه هر روز فشارهای روحی ام 
افزایش می یافت و من در شرایط سختی زندگی می کردم. حالا هم 
به شدت پشیمانم و دوست دارم زودتر آزاد شوم تا بتوانم گذشته را 
جبران کنم دیگر هیچ وقت نه تنها رابطه ام  را با خانواده قطع نمی 
کنم بلکه دست پدر و مادرم را می بوسم ودر برابر جمات گوهربار 

آن ها سر تعظیم فرود می آورم و ...

 ایدز، تاوان عشق خیابانی!
در امتداد تاریکی

صدای مشاوره

  تلاش در جهت تغییر همسر
  خیلی از زوجین تاش می کنند تا همسرانشان را تشویق 
کنند تا آنگونه که آنها می خواهند تغییر کنند اما واقعیت این 
است که شما نمی توانید کسی را به زور به رشد و تغییر وادار 
کنید، او خودش باید خودش را به رشد و تغییر کردن ترغیب 
کند. با اینکه آنچه گفتیم منطقی اســت، اما بسیار دردناک و 
ناراحت کننده است که ببینیم کسی که دوستش داریم تمایلی 
به تغییر و رشد کردن ندارد و احتمال آن می رود که رابطه مان 
در آینده دچار  مشکل و بحران شود. برخی افراد قادر نیستند 
همان گونه که شما دوست دارید با شما رفتار کنند یا آن نوع 
رابطه ای را با شــما برقرار کنند که شما آن را می خواهید، یا 
به آن چیزهایی عاقه نشــان بدهند که شما عاقه دارید و یا 
به همان دیدی به زندگی  نگاه کنند که شما نگاه می کنید،این 
بدین معنا نیســت که آنان بدقلق و لجباز هستند و در عمل 
ســعی می کنند شما را ناراحت کنند این افراد نه می خواهند 
و نه می توانند در همان ســطح و اندازه ی روحی شما ظاهر 
شوند. متأسفانه اغلب زوج ها در ابتدای روابط خود به اندازه 
ی کافی درباره مسائل و مشــکات خود با یکدیگرگفتگو 
نمــی کنند تا بفهمند آیا به اندازه ی کافی از نظر روحی با هم 
تفاهم دارند و آیا می توانند در کنار هم خوشــحال و راضی 
باشــندیا نه. آنان عاشق می شوند و بعد تشکیل خانواده می 
دهند و ســپس می فهمند کــه در کل دو آدم با دو روحیه ی 
صددرصد متضاد هستند که خواسته ها و نیازهایشان و تلقی 
شان از صمیمیت و رابطه با یکدیگر بسیار متفاوت است. در 
اینجا منظور این نیســت که یکی درست می گوید و دیگری 
غلط، بلکه مســأله این اســت که دو طرف در سبک و شیوه 
ی زندگی با یکدیگر تفاهم ندارند.در اینجا پیشنهاد می کنیم 
بدون اینکه همسرتان را سرزنش کنید یا احساس خوب نبودن 
به او بدهید. بنشینید و با او صمیمانه گفتگو کنید و به صورت 
جدی به او بگویید: که می خواهید در کنار یکدیگر رشــد و 
تغییر کنید.از نظر روحی شهامت این گفتگو را با همسرتان پیدا 
کنید هر چند این یکی از سخت ترین کارهاست. در عین حال 
مهرآمیزترین و بهترین کاری است که نه تنها در حق خودتان 
بلکه در حق همسرتان کرده اید.من از زبان کسانی که چنین 
گفتگویی با نامزد یا همسرشان داشته اند، شنیده ام که گفته اند 
بعد از این گونه صحبت ها نامزد/همسرشان به طرزی معجزه 
آسا دستخوش تغییراتی بزرگ شــده و تمام و کمال نیروی 
خود را صرف تغییر و رشــد شخصی کرده اند؛ بنابراین تغییر 

امکان پذیر است. 
 مرکز مشــاوره آرامــش فرماندهی انتظامی 

استان هرمزگان 

جسـد زن گمشده در چاه خانه ویـلایی بود

   متهم به اسیدپاشی در دادگاه:  

                 نمی خواستم همسـرم با مرد دیگری ازدواج کند
 سرویس حوادث// مردی که به اتهام اسیدپاشی به همسرسابقش 
در شعبه ۸ دادگاه کیفری استان تهران محاکمه شد انگیزه خود را 

از این اقدام هولناک عشق به همسرش عنوان کرد.
رســیدگی به این پرونده از سال 97 با گزارش یک مورد اسیدپاشی به زنی جوان 
و انتقال وی به بیمارستان آغاز شد.مأموران پلیس پس از حضور در بیمارستان و 
تحقیقات اولیه متوجه شدند که این زن از سوی همسر سابقش قربانی اسیدپاشی 
شده است.  در ادامه پزشکان اقدامات درمانی لازم را انجام دادند اما در نهایت او 
3۵ درصد از بینایی اش را از دست داد و بخشی از صورتش نیز سوخت. سیما پس 
از بهبودی نسبی در توضیح ماجرا به مأموران گفت: من و ناصر پس ازچند سال از 
هم جدا شدیم تا اینکه چند روز پیش با من تماس گرفت و گفت حرف مهمی دارد 
و از من خواست به دیدنش بروم اما وقتی سرقرار حاضر شدم او با اسید صورتم 

را سوزاند و فرار کرد.
با شکایت این زن، شوهر سابقش بازداشت شد و در بازجویی ها به مأموران گفت: 
من عاشق سیما بودم و وقتی او از من جدا شد، حال و روز خوبی نداشتم. خیلی 
اصرار کردم که دوباره باهم زندگی کنیم اما او قبول نکرد و تصمیم گرفتم تا او را با 
اسید بسوزانم.پس از تکمیل تحقیقات و صدور کیفرخواست پرونده برای رسیدگی 
به شعبه 8 دادگاه کیفری استان تهران فرستاده شد.در جلسه رسیدگی به این پرونده 
شاکی به جایگاه رفت و گفت: پس از جدایی از همسرم او مدام به من می گفت که 
باید همه طاهایی که در مراسم عروسی برایم خریده و کادوهایی که گرفته ام را به او 
پس بدهم که من قبول نکردم. چون آنها را او برایم نگرفته بود و همه طاها را فامیل 
خودم هدیه داده بودند. ما مدت ها سر این موضوع با هم جرو بحث داشتیم.تا اینکه 

روز حادثه ناصر با من تماس گرفت و با خواهش و چرب زبانی از من خواست او 
را ببینم اما وقتی سر قرار رفتم دوباره بحث طاها را پیش کشید و تهدیدم کرد که اگر 
طاها را ندهم من را با اسید می سوزاند.  با این حال من زیربار تهدیداتش نرفتم اما 
به یکباره یک بطری اسید از زیر پیراهنش بیرون آورد و روی صورتم پاشید و فرار 
کرد. در همان حال یک عابر که امدادگری بلد بود خیلی سریع چشم ها و صورتم 
را با آب شست و باعث شد تا بیشتر آسیب نبینم وگرنه به طور حتم نابینا می شدم.
در ادامه دادگاه با توجه به اینکه امکان قصاص وجود ندارد شاکی درخواست دیه را 
مطرح کرد.پس  از آن متهم به جایگاه رفت و با رد حرف های این زن اظهار داشت: 
من یک بار ازدواج ناموفق داشــتم و فکر می کردم که با سیما خوشبخت می شوم 
ولی این بار هم با سیما به بن بست خوردیم با این حال خیلی تاش کردم که او را 
راضی به بازگشت کنم چون دوستش داشتم.روز حادثه از او خواهش کردم که به 

زندگی با من بازگردد.
 خواهش های من فایده ای نداشت و در یک لحظه تصمیم گرفتم روی صورتش 
اسید بپاشم تا دیگر نتواند با شخص دیگری ازدواج کند. قصدم این نبود که به او 
آسیب جدی برسانم فقط می خواستم مال من بماند. البته آسیبی که به صورت او وارد 
شده زیاد نیست و قصدم کورکردن او نبود. در این هنگام قاضی از متهم پرسید اگر تو 
قصد داشتی با همسر سابقت زندگی کنی چرا او را سوزاندی؟ زندگی کردن با زنی که 
تا این حد آسیب دیده و صورتش از بین رفته آیا به نظر خودت ممکن است؟ متهم 
گفت: من واقعاً او را دوست داشتم و طاهایی که همسرم حرفش را می زند درست 
نیست و آنها بهانه ای بود تا بتوانم با او صحبت کنم.پس  از پایان گفته های متهم و 

دفاعیات وکیل مدافع او قضات برای صدور رأی وارد شور شدند.

سرویس حوادث// بدنبال وقوع تصادف میان 
دو کامیون در جاده حاجی آباد به ســیرجان 

متأسفانه دو نفر کشته شدند. 
بدنبال وقــوع تصادف میان دو دســتگاه کامیون 
در محــور حاجی آبــاد به ســیرجان در محدوده 

ترانشــه واقع در ۵ کیلومتری شــمال حاجی آباد، 
متأســفانه دو نفر جان خود را از دست دادند.این 
تصادف حوالی ســاعت ۲۱ رخ داده و دکتر فاطمه 
نوروزیان سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
نیز خبر فوت یک مرد و یک زن را در این تصادف 

تأیید کرد.
بــه گزارش فارس، ترانشــه شــمالی حاجی آباد 
محدوده ای با شیب بالاســت که متأسفانه به طور 
هفتگــی جان چند نفر از هم میهنان مان را می گیرد 
و روند اصاح این وضعیت نیز مدت ها است که به 
طول انجامیده و تداوم این وضعیت نیز شمار بیشتری 

از افراد را به کام مرگ می کشد.

دو کشته در سانحه تصادف ترانشه حاجی آباد

 سرویس حوادث// رئیس کل دادگستری 
بازداشت بخشدار مرکزی  از  استان فارس 

شیراز خبر داد.
حجت الاسام ســید کاظم موسوی اظهار داشت: 
پیش از این نیز ســه نفر دیگر شــامل یک نفر از 
اعضای شورای بخش مرکزی، یک نفر از اعضای 
شورای یکی از روستاهای اطراف شیراز و یک نفر از 

کارمندان بخش دولتی دستگیر شدند.
وی با بیان اینکه در خصوص افراد نامبرده قرار تأمین 

کیفری مناسب صادر شده است، تصریح کرد: فساد 
صورت گرفته توســط این افراد با اشِراف اطاعاتی 
سربازان گمنام امام زمان )عج( کشف شد و هم اکنون 
تحقیقات تکمیلی پرونده زیر نظر بازپرس ویژه در حال 

انجام است.
رئیس کل دادگســتری استان فارس با تأکید بر اراده 
راسخ دستگاه قضائی در مبارزه با فساد عنوان کرد: 

دســتگاه قضائی در دوران تحول بــا ورود قاطع به 
موضوع مبارزه با فساد و توجه ویژه به مفاسد درون 
و بیرون دستگاه ثابت کرده است با جدیت موضوع 
مبارزه با فســاد را در دســتور کار دارد و ما نیز در 
مجموعه قضائی استان با تبعیت از این سیاست کان 
قضائی ازهیچ گونه فساد کوچک و بزرگی چشم پوشی 
نخواهیم کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، موســوی، 
عملکرد آگاهانه ضابطین و نهادهای نظارتی از جمله 
اداره کل بازرسی استان را ستود و تاکید کرد: حامیان 
اصلی مبارزه قاطعانه دستگاه قضائی با فساد، مردم 
هســتند و بی تردید عملکرد مناسب قضات در این 

راستا زمینه رضایت عمومی را فراهم می کند.

رئیس کل دادگستری فارس: 

بخشدار مرکزی شیراز بازداشت شد
شهرستان  انتظامی  فرمانده  حوادث//  سرویس 
رودان از کشف ۴ تن و ۹۷0 کیلوگرم لیمو خشک 
قاچاق به ارزش ۳میلیارد و ۵00میلیون ریال در 

این شهرستان خبر داد.

 ســرهنگ رمضان شهریاری فرمانده انتظامی رودان 
اظهار کرد: مأموران ایست و بازرسی فاریاب در حین 
کنترل خودرو های عبوری به یک دســتگاه کامیون 

مشکوک وجهت بررسی بیشتر آن را متوقف کردند.

وی افزود: مأموران در بازرســی از کامیون مقدار ۴ 
تن و 97۰ کیلوگرم لیمو خشک قاچاق کشف کردند.
به گزارش شبکه اطاع رسانی هرمز؛ فرمانده انتظامی 
رودان ارزش ریالی کالای قاچاق کشــف شــده را 
بنابرنظر کارشناسان مربوطه3 میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
ریال عنوان و تصریــح کرد: در این رابطه یک متهم 
دستگیر وجهت سیر مراحل قانونی به مرجع قضائی 

معرفی شد.

فرمانده انتظامی رودان خبرداد 

کشف 4تن لیمو خشک قاچاق در رودان

کشف ۷۳ دستگاه تولیدکننده ارز دیجیتال غیرمجاز در بندرعباس
سرویس حوادث// رئیس کل دادگستری استان هرمزگان از کشف ۷۳ 
دستگاه تولیدکننده ارز دیجیتال غیرمجاز در بندرعباس خبر داد و گفت: 
کارشناسان ارزش تجهیزات کشف شده را 10 میلیارد و ۵۹0 میلیون ریال 

برآورد کرده اند. 
علی صالحی رییس کل دادگستری استان هرمزگان، از کشف 73 دستگاه تولیدکننده 
ارز دیجیتال غیرمجاز در بندرعباس خبر داد و گفت: پس از اعام مأموران انتظامی 
مبنی بر وجود تعدادی ماینر ارز دیجیتال که در خانه باغی در روستای آبشورک 

نگهداری می شد، اقدامات لازم به منظور کشف و ضبط این دستگاه ها انجام شد.
علی صالحی تصریح کرد: به دستور مقام قضایی، مأموران پاسگاه مرکزی شهرستان 
بندرعباس با تشکیل اکیپی به محل مورد نظر اعزام شدند و در جریان بازرسی، 

تعداد 73 دستگاه استخراج ارز دیجیتال »بیت کوئین« غیرمجاز را کشف کردند.
به گزارش خبرگزاری موج، رئیس کل دادگســتری استان هرمزگان همچنین 
خاطرنشــان کرد: کارشناسان ارزش تجهیزات کشف شده را ۱۰ میلیارد و ۵9۰ 

میلیون ریال برآورد کرده اند.

آگهی مناقصه عمومی  شماره  99-131

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان هرمزگان در نظر دارد مناقصه عمومی فوق را با مشخصات و 
شرایط کلی ذیل از طریق برگزاری مناقصه  ، به شرکت های واجد شرایط واگذار نماید.

الف ( شرح مختصر کارها :

  ب( محل تامًین اعتبار : از محل اعتبارات  استانی 
ج( شــرایط متقاضی :  1 -داشتن شخصیت حقوقی  2-  داشــتن توانایی ارائه ضمانت نامه بانکی شرکت در فرآیند ارجاع کار و 
ضمانت نامه انجام تعهدات  3-دارا بودن رتبه 5 رشته راه و ترابری . لذا متقاضیانی که دارای شرایط مذکور در بند » ج « فوق بوده 
و آمادگی اجرای پروژه را دارند می توانند جهت اخذ اسناد مناقصه از ساعت 15:00 مورخ99/11/28  لغایت ساعت .14:00 مورخ  
99/12/03به پایگاه اینترنتی سامانه تدارکات الترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir مراجعه نمایند، آخرین مهلت تحویل اسناد 
مناقصه، ساعت 14:00 مورخ 99/12/13 و بازگشایی پاکات مناقصه ساعت 09:00 مورخ 99/12/14 بود. جهت کسب اطلاعات 
بیشتر به آدرس اینترنتی www.iets.mporg.ir مراجعه نمایید.                                                                شناسه آگهی :1095014                     

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای   

 موضوع پروژه 

احداث راه روستایی پت کنان 
حوزه سیاهو شهرستان بندرعباس به 

طول 5 کیلومتر 

مبلغ برآورد پایه ) ریال(

28.973.430.138

                                               

شهرستان 

حوزه سیاهو 
شهرستان 
بندرعباس

مدت پیمان )ماه(

          
8

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار )ریال(

1.448.671.507  

آگهی فقدان سند مالکیت 
 نظر به اينکه آقاي عرفان آب تین فرزند صالح به شماره ملي ۳۳8۱۱۱8۹8۶ برابر وکالتنامه شماره ۹87۴۵ مورخ ۱۳۹۹/۱۱/0۴تنظیمي 
دفترخانه اسناد رسمي ۵ بندرعباس بوکالت از ورثه مرحوم صالح آب تین به استناد دو فقره استشهاديه محلي بوارده شماره ۱/2۶۹۱7 
مورخ ۱۳۹۹/۱0/20 در خصوص پلاک ۳۱۹۶- اصلي بخش يک بندرعباس مدعیست که سند مالکیت ششدانگ يکبابخانه واقع در 
برزن سورو با حق دو ناودان در قسمت شمالي به شماره سند ۹208۱۶ در دفتر ۶ صفحه ۴۶۱ بشماره ثبت ۱۱۵0 بنام صالح آب تین 
فرزند محمد بشماره ملي ۳۳۹0۳۹2۶۹۶ ثبت و سند صادر وتسلیم گرديده است که به علت جابجايي مفقود شده است و نامبرده 
تقاضاي صدور سند مالکیت المثني نموده فلذا به استناد  ماده ۱20آئین نامه  اصلاحي و تبصره ذيل آن بدينوسیله  اعلام میشود هر 

کس مدعي  انجام معامله نسبت به پلاک مذکور و وجود اصل سند  مالکیت در نزد  خود میباشد بايستي از تاريخ انتشار آگهي ظرف مدت ۱0 روز اعتراض 
خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به اين اداره تسلیم و رسید اخذ نمايد.بديهي است پس از انقضاي مهلت مقرر و عدم وصول اعتراض ويا وصول اعتراض 

و عدم ارائه سند نسبت به صدور سند مالکیت المثني بنام متقاضي اقدام خواهد شد .۹۹/۱02۶ م/الف      انتشار آگهي : ۱۳۹۹/۱۱/27 
     ابوالحسن دستوري

 رئيس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بندرعباس   

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
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 ۳روستای بندرخمیر قرنطینه کرونایی شدند
 ســرویس شهرستان// فرماندار خمیر گفت: سه روستای 
بخش مرکزی این شهرســتان به دلیــل افزایش موارد مثبت 
کرونا قرنطینه شدند. میرهاشــم خواستار با اعام این خبر 
به ایرنا افزود: روســتای »درواخانی« ار ســه روز پیش و 
روستاهای »کیشی« و »کرمران« از امروز ۲۶ بهمن قرنطینه 
شــدند.وی بیان داشــت: قرنطینه این روســتاها باتوجه به 
افزایش موارد مثبت ابتا به کرونا در این مناطق و به منظور 
پیشگیری از شیوع بیماری کووید ۱9 با تصمیم ستاد مقابله 
با کرونا انجام شــده است.رییس ســتاد مدیریت کرونا در 
شهرستان خمیر اظهارداشــت: بیشترین دلیل افزایش موارد 
مثبت کرونا در این روستاها در واقع به خاطر فصل برداشت 
کشاورزی و رفت و آمد غیربومی به این مناطق، شرکت در 
مراســم عزاداری، دورهمی های خانوادگی، رفت وآمد به 
شهرســتان های همجوار از جمله بســتک و بی توجهی در 
رعایت پروتکل های بهداشتی بوده است.مدیر شبکه بهداشت 
و درمان خمیر نیز گفت: از ابتدای اپیدمی کووید ۱9 تاکنون 
۲۲۶ نفر در بیمارستان این شهرستان بستری شدند که از این 
تعداد 33 نفر جان خود را از دست دادند.دکتر احمد چنگایی 
افزود: همچنین از ابتدای طرح تشدید کنترل مبادی ورودی 
هرمــزگان )۲۰بهمن( تا ۲3 بهمن ماه جاری یکهزار و ۴۱۲ 
مورد نمونه تســت سریع کووید ۱9 در ایستگاه نمونه گیری 
اسکله بندرپل، از مسافرینی که قصد عزیمت به جزیره قشم 
را داشتند، انجام شــد.به گزارش ایرنا، وی بیان داشت: این 
طــرح در قالب چهار تیم ۶ نفره روزانــه ۲ تیم به صورت 
شــیفت بندی در نوبت صبح، عصر و شب در ایستگاه نمونه 
گیری بندرپل غربالگری و نمونه گیری از مسافران را انجام 
می دهند.شهرســتان خمیر در 7۵ کیلومتری غرب هرمزگان 

واقع شده است.

کنترل اراضی ملی و منابع طبیعی
 در منطقه چیروئیه

  طیبه احمدی سرویس شهرســتان// رئیس اداره منابع 
طبیعی و آبخیزداری شهرستان بندرلنگه از کنترل اراضی ملی 
منطقه چیروئیه از بخش شیبکوه شهرستان بندرلنگه خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی مایی ماران گفت : به منظور 
جلوگیری از تصرفــات و حفاظت از اراضی ملی مجاور و 
اراضی واگذار شده اســت، اکیپ یگان حفاظت شهرستان ، 
اراضی ملی منطقــه چیروئیه را بازدید و کنترل نمودند .وی 
افزود: ضمنا« این اداره در راستای حفاظت و جلوگیری از 
تخریب و تصرف اراضی ملی ، قطــع درختان ، بوته کنی ، 
آتش ســوزی جنگل ها و مراتع و دیگر تخلفات در حوزه 
منابع طبیعی به صورت شبانه روزی آماده دریافت گزارشات 
هموطنان عزیز از طریق شــماره تماس  ۱۵۰۴ ) کد امداد 

جنگل و مرتع ( می باشد

خبری

شهرستان

در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 
و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

سرویس شهرســتان// عضو شورای اسلامی شهرستان 
رودان ضمن انتقاد از نبود زیرســاخت های ورزشی در 
بخش جغین و بی توجهی مســئولان، خطر آسیب های 

اجتماعی در این منطقه را جدی خواند. 
توســعه فضاهای ورزشی امری بســیار مهم و حائز 
اهمیت برای جوانان و نوجوانان روســتایی است که 
با توجه به آن بســیاری از مشکات به ویژه موضوع 

اوقات فراغت نسل جوان از بین خواهد رفت.
به طورقطع ایجاد فضای لازم برای حضور ورزشکاران 
روستایی در عرصه ورزش می تواند سبب ارتقاء سطح 
سامت و افزایش نشاط و شــادابی جامعه روستایی 
و پرورش استعدادهای فراوانی می شود؛ استعدادهایی 
که از امکانات ورزشــی لازم برخوردار نیســتند. در 
عصــری که جهان همچون دهکده ای کوچک اســت، 
هنوز مردمانی در روستاهای شهرستان رودان زندگی 
می کنند کــه از ابتدایی ترین حقوق شــهروندی خود 

محروم هستند.

سالن بدون امکانات
در همیــن رابطه »همایون راســتین« عضو شــورای 
اســامی شهرســتان رودان یکــی از اساســی ترین 
مشکات در روســتای جغین شمالی را نبود امکانات 
ورزشی برای دوســتداران ورزش عنوان کرد و گفت: 
۱۵ سال پیش سالن ورزشــی چندمنظوره ای در این 
روستا افتتاح شد اما اکنون این سالن از امکانات لازم 

برخوردار نیست.
وی در ادامــه افزود: این ورزشــگاه تنها دارای یک 
کف پوش، کولر خراب و نورافکن ســوخته اســت که 
با همین وضعیت نوجوانان و جوانان از ســر ناچاری 
در آن مــکان حضور می یابند تا ســاعاتی را در کنار 

هم سن وسالان خود ورزش کنند.
وی بــا بیان اینکه به جز ورزش فوتســال، موقعیت و 
امکاناتی جهت انجام ســایر ورزش ها در این ســالن 
فراهم نیست، تصریح کرد: محمود رضا امیاری مدیرکل 
ورزش و جوانان هرمزگان در جلسه ی شورای ورزش 

بخــش حتی به وعده ی خود مبنی بر تقدیر از دختران 
قهرمــان کشــوری در این روســتا هم عمــل نکرد؛ 
درصورتی که می شــد با تقدیری کوچک انگیزه را در 

دل این ورزشکاران تقویت کرد.
زمین چمن بدون آب/ مسئول ورزش جغین 

مسافرکشی می کند
راستین در تشــریح چرایی بااســتفاده ماندن زمین 
چمن این روستا نیز خاطرنشــان کرد: با رایزنی های 
فراوان اعتباری ۱۰۰ میلیون تومانی برای زمین چمن 
اختصاص یافت، بذرافشانی در این زمین انجام شد اما 
نگهداری و آبیاری صورت نگرفت و تنها با بارندگی ها 
سبز می شــد که با تأمین نشدن آب، مجدداً این زمین 

خشک شد.
وی اذعان داشت: در حال حاضر این ورزشگاه حتی 
در هم ندارد و مســئول ورزشی این مجموعه به دلیل 
حمایت نشدن در محور رودان-بندرعباس مسافرکشی 

می کند.

ما را به اتوماسیون حواله دادند
وی تصریح کرد: من برای پیگیری پروژه ورزشــگاه 
چندمنظوره جغین شمالی و سالن ورزشی در روستای 
جغین جنوبی حتی بــه وزارت ورزش هم رفتم اما با 
پاســخ اینکه از طریق اتوماســیون اداری نتیجه را به 
اداره کل ورزش و جوانان هرمزگان ارســال خواهیم 
کرد، اما اداره ورزش و جوانان اســتان از ما اسناد و 
مدارک زمین را خواســتند که دهیار مدارک را به این 

اداره تحویل کرد اما در همین مرحله بی نتیجه ماند.
راســتین ضمن اعام اینکه مدیرکل ورزش و جوانان 
هرمزگان به ما می گوید کــه هزینه ی چمن مصنوعی 
دو میلیارد اســت و در توان ما نیســت، بیان کرد: ما 
توقع داریم اگر هزینه ی پیش بردن این پروژه بالاست 
حداقل مسئولان چند زمین چمن مصنوعی محله ای را 
برای جوانان در این روســتاها احداث کنند اما باز هم 

استقبال نمی شود.
وعده ی سپاه برای ساخت سالن ورزشی جغین جنوبی

وی با اشــاره به اینکه در روســتای جغین جنوبی که 
ســالن ورزشی توسط سپاه و بسیج قرار بر ساخت آن 
بود، تنها با علم کردن اسکلتی نمادین به حال خود رها 
شده است، خاطرنشان کرد: جغین جنوبی محروم تر از 
جغین شــمالی است چراکه این سالن ورزشی موجود، 
در ۱۰ کیلومتری از روســتا قرار دارد و در فصل های 
زمستان و وقوع بارندگی امکان رفتن به این ورزشگاه 
وجود ندارد چراکه برای رفتن به این ســالن، باید از 
رودخانه ی فصلی منطقه عبور کرد که امری خطرآفرین 

است.
عضو شورای شهرستان رودان گفت: بااین همه پیشرفت 
هنوز که هنوز اســت جوانان و نوجوان این روستاها 
در حسرت داشتن حداقل امکانات اولیه برای ورزش 
کردن خود هســتند و متأسفانه مسئولان تمام هم وغم 
خودشــان را روی شهر گذاشته اند و کمتر به مسائل و 
مطالبات نوجوانان و جوانان در روســتاها می پردازند 
که این چالشی اساسی اســت. به گزارش خبرگزاری 
موج، وی در پایان اضافه کرد: انتظار داریم مســئولان 
 قدری نیز به مســائل مختلف در ســطح روســتاها 
به خصوص نیازمندی های اولیه نوجوانان و جوانان با 
توجه به هجمه عظیم آسیب های اجتماعی و شبکه های 

اجتماعی توجه کافی را داشته باشند.

نبود زیرساخت های ورزشی و خطر آسیب های اجتماعی در جغین

 سرویس شهرستان// رییس اداره اوقاف 
و امور خیریــه رودان گفت: ۲00 هکتار 
از زمین های کشــاورزی موقوفه در این 
را  نفر   ۴00 اشــتغال  زمینه  شهرستان 

درسال جاری فراهم آورد. 
کیان محمــدی در ایــن خصوص به 
موقوفه های  داشت:  اظهار  خبرنگاران 
شهرستان رودان در مسیر احیا و توسعه 
قرار گرفته است که این در زندگی مردم 

نقش موثری خواهد داشت.
وی ادامه داد: انجام سرمایه گذاری هایی 
در زمین هــای موقوفه مســتعد بدون 
معارض با هدف ایجاد اشتغال و رونق 
تولید در حوزه کشــاورزی در دستور 
انجام  با  افزود:  قرار است.محمدی  کار 

مطالعــات اولیه و بــا هماهنگی  جهاد 
کشــاورزی و دیگر نهادها بنا شده از 
اراضی مســتعد موقوفه با هدف ایجاد 
گلخانه، کشت های متراکم، مجتمع های 
کشــت و صنعت و مباحــث باغداری 
اوقاف وامور  اداره  استفاده شود.رییس 
خیریه رودان بیان داشــت: چند طرح 
اقتصــادی اکنون در شهرســتان آماده 
شــده و کارهای مطالعاتی و مقدماتی 
انجام گرفته اســت که براســاس  آن 
آن طــرح های گلخانــه ای بصورت 
مشارکتی اجرا می شود.به گزارش ایرنا، 
وی خاطرنشان کرد: سازمان اوقاف از 
ســرمایه گذاری بخش خصوصی برای 

اجــرای طرح های ماندگار اســتقبال 
می کند، نوع مشارکت بخش خصوصی 
مقــررات جاری  قوانین و  براســاس 
کشــور خواهد بود که البته به نســبت 
میزان مشارکت و ســرمایه به صورت 
توافقــی از حضور بخش خصوصی در 
اجرای طرح ها استقبال می کنیم.براساس 
اطاعات منتشره اوقاف و امور خیریه 
هرمزگان، زمین های موقوفه مورد نظر 
در روســتاهای کمیز،دهگلکن، بیکاه، 
بندما و پشــته معزآباد از توابع بخش 
مرکزی این شهرســتان واقع شــده اند.
همچنین بیشتر زمین های زیر کشت در 

روستای کمیز واقع شده است.

موقوفه های رودان زمینه اشتغال 400 نفر را فراهم کردند

 ســرویس شهرســتان//  
میراث فرهنگی،  مدیــرکل 
صنایع دستی  و  گردشگری 
هرمزگان گفــت: ۲میلیارد 
اعتبارهای  محــل  از  ریال 
ملی برای تکمیل زیرساخت 
مجتمع گردشگری روستای 
شهرســتان  در  کهتویــه 

بستک اختصاص یافت. 

رضــا برومنــد در ایــن 
داشــت:  اظهار  خصوص 
 این مبلغ برای ایجاد شبکه
 برق رسانی هزینه می شود 
و بــا بهره بــرداری از آن 
زمینه اشتغال ۱۰ نفر فراهم 

خواهد شد.
ادامه  ایرنا، وی  به گزارش 
داد: مجتمع گردشــگری و 

کهتویه  ســنتی  سفره خانه 
بــا حجم ســرمایه گذاری 
در  ریــال  میلیــارد   ۱8
زمینی به مســاحت ۱۰۰۰ 
مترمربــع احداث شــده و 
این روســتای گردشگری 
در 3۵ کیلومتری بســتک 
و در میان تپه های ماهوری 

واقع شده است.

حالت  منطقه  این  معماری 
پلکانی داشته و کوچه های 
برای  آن  باریــک  و  تنگ 

گردشگران جذابیت دارد.
 8۰ با  بســتک  شهرستان 
هــزار و ۴9۲ نفر جمعیت 
کیلومتری   ۲3۰ فاصله  در 
غرب بندرعباس واقع شده 

است.

تخصیص 2میلیارد برای تکمیل زیرساخت مجتمع گردشگری بستک

پروانه کسب به کد شناسه صنفی  19۸ 540 4۳۶ 0   مورخ 1۷ /1/ 1۳95به نام عدنان محب صادره از اتحادیه 
صنف فروشندگان فرش و موکت و مبلمان بندرعباس مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی

کمیسیون معاملات

)آگهی تجدید مناقصه عمومي یک مرحله اي (   20 - 99
سازمان منطقه آزاد قشم در نظر دارد احداث مجوعه پذیرمان و محوطه ژئوسایت تنگه چاهگوه را از طریق مناقصه عمومی یك مرحله اي 

به پیمانکار واجد صلاحیت با شرایط مشروحه ذیل واگذار نماید .
-موضوع مناقصه : احداث مجوعه پذیرمان و محوطه ژئوسایت تنگه چاهکوه با شرح کار اجرایي و سایر شرایط مناقصه درج در اسناد 
مناقصه  -محل و اجرا پروژه : استان هرمزگان - جزیره قشم – ژئوسایت تنگه چاهکوه - مدت زمان اجراي كار:  12 ماه شمسي 
مي باشد. -مبلغ برآورد كار : مبلغ اجرای کار براساس فهارس بهای پایه ابنیه ) سر جمع( سال 1399 سازمان برنامه و بودجه کشور 
برابر 18.583.071.641 ریال  ) هجده میلیارد و پانصد و هشتاد و سه میلیون و هفتاد و یك هزار و ششصد و چهل و یك ریال ( می باشد.  
-استاندارد اجراي كار : دارا بودن حداقل رتبه 4)چهار( ابنیه با ظرفیت آزاد از سازمان مدیریت و برنامه ریزي جهت شرکت در مناقصه و 

اجراي پروژه فوق برای مناقصه گران الزامي است.
-مبلغ و نوع تضمين شركت در مناقصه : ضمانت نامه بانکي بنام سازمان منطقه آزاد قشم با شناسه ملي 14002861698 و کد اقتصادي 
  IR870120020000004651525348 411443335884 یا واریز به حساب جاري 4651525348 بانك ملت شعبه قشم با شماره شباي
با شناسه واریز 99009803129 ( به میزان950.000.000 )نهصد و پنجاه میلیون ریال(  تهیه و منضم به اسناد مناقصه ارائه گردد، مدت 
اعتبار ضمانتنامه فوق از تاریخ اولین روز تحویل پیشنهادها به مدت سه ماه و براي سه ماه دیگر نیز قابل تمدید مي باشد، علاوه بر آن 
ضمانتنامه هاي بانکي باید طبق فرم هاي مورد قبول تنظیم شود،) ضمانتانه بانکي از بانك هاي خصوصي و دولتي مورد تایید بوده و 
ضمانتنامه هاي مربوط به موسسات مالي و اعتباري مورد تایید نمي باشد.(  مهلت دریافت اسناد مناقصه : متقاضیان  مي توانند پس از واریز 
مبلغ.1.500.000  ریال به حساب جاري 4651525348  بانك ملت شعبه قشم به نام سازمان منطقه آزاد قشم ، از تاریخ 99/11/20  تا 
تاریخ  99/11/29 جهت دریافت اسناد و مدارك مناقصه مراجعه نمایند . -محل تحویل اسناد مناقصه : سازمان منطقه آزاد قشم- اسکه 
بندر بهمن – ساختمان مدیریت حقوقي و امور قراردادها – دبیرخانه کمیسیون معاملات 35252150 – 076 و فاکس 35241706 -076 
-مهلت تحویل پاكات مناقصه : از تاریخ  99/11/30  تا 99/12/09 )آخرین مهلت تحویل پیشنهادها ساعت 13:30 تاریخ 99/12/09 
مي باشد( -زمان و محل تشكيل كميسيون و بازگشایي پاكتها: یك شنبه تاریخ 99/12/10 رأس ساعت00.:10 در دفتر مدیریت امور 

حقوقي و قراردادها ، واقع در اسکله بندر بهمن قشم .
- مكان دریافت و تحویل اسناد مناقصه :جزیره قشم- اسکله بندر بهمن – مدیریت امور حقوقي و قراردادها – دبیر خانه کمیسیون     

معاملات. تلفن35252150 – 076 و  فاکس 35241706-076 )کد پستی : 7951617444(
-در این قرار داد پیش پرداخت  درنظر گرفته نشده است و پیمانکار مي بایستي بدون دریافت پیش پرداخت اجراي پروژه فوق را شروع 
نموده پس از پیشرفت فیزیکی 20 درصد از حجم پروژه پیمانکار می تواند نسبت به ارائه صورت وضعیت اقدام نماید.  -سایر توضيحات 
: -به پیشنهاداتي که پس از انقضاي مدت مقرر در آگهي واصل شوند ترتیب اثر داده نخواهد شد . -سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در 

اسناد مناقصه مندرج است . -هزینه هر نوبت انتشار آگهي به عهده برنده مناقصه خواهد بود . 

نوبت دوم

شناسه آگهی: 99/247 م الفدبیرخانه کمیسیون معاملات

کمیسیون معاملات

آگهي فراخوان مزایده عمومي شماره 27- 99
    سازمان منطقه آزاد قشم در نظر دارد یك دستگاه ساختمان با کاربري  تجاری - اداری - خدماتی – مسکونی،  به مساحت 698/1 

متر مربع  را از طریق مزایده عمومي به اشخاص حقیقي و حقوقي واجد شرایط به فروش برساند. 
-قیمت پایه به مبلغ 56.409.000.000 ریال ) پنجاه و شش میلیارد و چهارصد و نه  میلیون ریال( به صورت نقد و یکجا

-مبلغ و نوع تضمین شرکت در فراخوان: 5 % ) پنج درصد ( قیمت پایه به مبلغ 2.821.000.000 ریال )دو میلیارد و هشتصد و 
بیست و یك میلیون ریال ( ،که به صورت ضمانت نامه بانکی یا واریز نقدی به حساب شماره 4651525348 بانك ملت با شناسه 
واریز 99009803129 و شماره شباي IR870120020000004651525348  به نام سازمان منطقه آزاد قشم با شناسه ملي 

14002861698 و کد اقتصادي 411443335884 
-مهلت دریافت اسناد مزایده: متقاضیان مي توانند پس از واریز مبلغ 1.500.000  ریال به حساب شماره 4651525348 با شناسه 
واریز 99009803129 بانك ملت به نام سازمان منطقه آزاد قشم ، از تاریخ 99/11/28 تا  تاریخ  99/12/09 جهت دریافت اسناد 

و مدارك مزایده مراجعه نمایند .
-مهلت تحویل پاكات مزایده: از تاریخ 99/12/10  تا تاریخ 99/12/19 )آخرین مهلت تحویل پیشنهادها پایان ساعت اداري تاریخ 
99/12/19  مي باشد(  -زمان و محل تشكيل كميسيون و بازگشایي پاكتها: رأس ساعت 10:00 روز چهارشنبه تاریخ 99/12/20 

- جزیره قشم- اسکله بندر بهمن - مدیریت امور حقوقي و قراردادها 
- محل دریافت و تحویل اسناد مزایده: جزیره قشم- اسکله بندر بهمن – مدیریت امور حقوقي و قراردادها - دبیر خانه کمیسیون 

معاملات. تلفن35252150 - 076 و  35252471- 076 فاکس 35241706-076 )کد پستی : 7951617444(
- آدرس الکترونیکی: www. Qeshm.ir   سایر توضيحات: -به پیشنهاداتی که پس از انقضای مدت مقرر در آگهی واصل شود ترتیب اثر 
داده نخواهد شد.-سایر اطلاعات و جزییات مربوط در اسناد مزایده مندرج است. -هزینه انتشار آگهی مزایده به عهده برنده مزایده 

، می باشد. 

نوبت اول

شناسه آگهی: 99/248 م الفدبیرخانه کمیسیون معاملات

 

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// معاون 
توســعه مدیریت و منابع استانداری هرمزگان 
گفت: باید همه دســتگاه های مربوط به پروژه 
فیبرنــوری، اجرای این پروژه در شهرســتان 
بشاگرد و کوشا احمدی شهرستان حاجی آباد 
ارتباطات  وزیر  مصوبه سفر  اجرای  راستای  در 
و فناوری اطلاعات را در اولویت کار خود قرار 

دهند.
به گزارش خبرنگاردریا، نازنین شــیبانی در 
یازدهمین جلســه توســعه زیرساخت های 
الکترونیکی شهرستان های بشاگرد و حاجی 
آباد که به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد، 

با تقدیر و تشــکر از دستگاه هایی که مسیر 
را برای توســعه بشاگرد هموار کردند، اظهار 
داشــت: پروژه بشاگرد پروژه سنگینی است، 
یک پروژه عمرانی که در کنار آن برق رسانی 
، جــاده ، بحث فناوری و زیرســاخت های 
ارتباطی که  با همکاری و تاش شبانه روزی 
دســتگاه های مربوطه ۲۰ اسفند ماه توسط 
وزیر محترم ارتباطات و فناوری اطاعات به 

بهره برداری خواهد رسید.
 وی افزود: باید همه مسئولین  تمام انرژی ، 
تمرکز و نیروی انســانی خود را برای اجرای 
مصوبات ســفر وزیر ارتباطــات و فناوری 
اطاعات بــه کار گیرند تا بتوانیم با موفقیت 
پــروژه را تحویــل مردم خوب بشــاگرد و 
حاجــی آباد دهیم. وی عنوان کرد: در پروژه 
فیبر نوری بشاگرد تاکنون ۱۴9 کیلومتر فیبر 
کارگذاشته  مخابرات  شــرکت  توسط  نوری 

شده  و در حال انجام است.
 شیبانی با اشــاره به اجرای 9 ریپیتر توسط 
شرکت ایرانسل در بشاگرد، خاطرنشان کرد: 
تا الآن ۴ دکل توســط شرکت ایرانسل اجرا 
شده اســت و 8 جاده تجهیز شده است. وی 
ادامه داد: یک دکل در خمینی شــهر بشاگرد 

تا ۲9 بهمن احداث می شــود و دکل دیگر ۴ 
اسفند در گردنه بائینی به بهره برداری خواهد 
رسید و دکل هفتم در سرجگین ۱۱ اسفند و 
دکل هشــتم آخر هفته آینده ۶ اسفند احداث 
می شود و دکل ســیت ماسیتی تا ۱9 اسفند 
روشــن خواهد شد که ۵ روستای پرجمعیت 

را پوشش می دهد.
 گفتنی اســت، روز چهارشــنبه در راستای 
کنترل   بررسی آخرین وضعیت پیشــرفت و 
پروژه بشاگرد، معاون توسعه مدیریت و منابع 
استانداری هرمزگان و اعضای جلسه توسعه 
زیرساخت های الکترونیکی شهرستان بشاگرد 
و بازرســان کشوری به بشاگرد سفر خواهند 

کرد.
 یازدهمین جلسه زیر ساخت های ارتباطی 
استان در راستای بررســی آخرین اقدامات 
انجام شده پروژه فیبر نوری بشاگرد و حاجی 
آباد به ریاســت معاون توســعه مدیریت و 
منابع اســتانداری هرمزگان و با حضور مدیر 
دفتر فناوری اطاعات استانداری هرمزگان، 
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطاعات استان، 
مدیرکل  هرمــزگان،  مخابرات  مدیرعامــل 
راهــداری و حمل و نقل جاده ای هرمزگان، 
مدیرعامل شــرکت توزیع بــرق هرمزگان، 
فرمانــدار حاجی آباد، فرماندار بشــاگرد و 
نماینده شــرکت ایرانســل به صورت ویدئو 

کنفرانس برگزار شد.

  با بهره برداری از پروژه بزرگ فیبر نوری صورت می گیرد

دسترسی روستاهای بشاگرد و حاجی آباد به اینترنت
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 جنوب کشور

 فروردین : 
یکی از آشنایان اشتباهی مرتکب شده و قصد دارد 
این اشتباه را گردن شما بیاندازد.  به لحاظ مالی روز 
حساسی را در پیش دارید و بهتر است که مواظب 
خرج های تان باشید.   به رفتار همسر یا عشق زندگی تان مشکوک 
شده اید و تمام رفتارهای ایشان را زیرنظر دارید، اجازه ندهید این 
وضعیت فاصله ای عمیق میان شما و عشق زندگی تان ایجاد کند و در 
اولین فرصت با ایشان صحبت کنید و در کنار هم چاره ای برای این 
وضعیت بردارید. حادثه ا ی بد و ناخوشایندی را در زندگی تجربه 
کرده اید و به رغم اینکه مدتی از این حادثه می گذرد، اما هنوز هم 
ناراحت هستید و فکر این حادثه گاه و بیگاه ذهن شما را به خود 
مشغول می کند. ادامه این رویکرد به غیر از افسردگی چیزی برای 
شما به دنبال ندارد، در نتیجه در اولین فرصت فکری به حال این 
وضعیت بردارید و به هر قیمتی که شــده این حادثه ناخوشایند را 

فراموش کنید. 
   اردیبهشت :

احتمال دارد که امروز اختلاف  نظرهای کوچکی 
میان شما و اطرافیان ایجاد شود و رفتار اطرافیان 
شــما را دلخور کند. ولخرجــی و خریدهای 
غیرضروری را به پایان برسانید و صرفه جویی درپیش بگیرید. به 
فکر افزایش در آمد هستید اما راه مناسبی را برای دستیابی به ثروت 
بیشتر نمی بینید، در این شرایط دست روی دست نگذارید و امروز با 
بزرگان فامیل مشــورت کنید و راه کارهای ایشان را برای افزایش 
درآمد به کار ببندید. انســان سخاوتمندی هستید اما اجازه ندهید 

اطرافیان از این روحیه شما سوءاستفاده کنند.
    خرداد :

با انجام کارهای آرامش بخش، فشارهای زندگی 
را کاهش دهید. هزینه ای هنگفت را برای تحصیل 
خود یا یکــی از اطرافیان باید خرج کنید. یکی 
از دوســتان قدیمی که مدتی است خبری از ایشان ندارید،  امروز 
بعدازظهر با شــما تماس می گیرد و خاطره های خوش گذشته را 
زنده می کند. تاکنون عاشــق نشده اید اما امروز چشم  تان به یاری 

خوش قدوبالا می افتد و در دام عشق گرفتار خواهید شد. 
   تیر :

 دعای فردی عابد و سالک پشت  سر شما است 
و امروز از دعای خیر این فرد بی نصیب نخواهید 
ماند. اگر مواظب مال و سرمایه تان نباشید، زودتر 
از چیــزی که فکرش را بکنید از بین می رود.  احترام همســر یا 
عشق زندگی خود را نگه نمی دارید و با زبان تند و تیز خود ایشان 
را آزار می دهید، قبل از اینکه ادامه این رفتار کار شما را به مشاجره 
تلخی بکشــد، امروز این رفتار را کنار بگذارید و به خودتان قول 
بدهید که از برگ گل به عشــق زندگی تان کمتر نگویید و همیشه 

احترام ایشان را نگه دارید. 
 مرداد :

 کار و تلاش شــما را از رســیدگی به وضعیت 
ســلامتی خود غافل کــرده و مواظب  خودتان 
نیستید. از آنجایی که ادامه این رفتار چیزی به غیر 
از بیماری و مریضی به دنبال ندارد، از امروز بیشتر به فکر سلامتی 
خود باشید و میان کار و سلامت وجود نازنین تان تعادل برقرار کنید. 
بدون فکر و مشــورت با افرادی که تجربه بیشتری نسبت به شما 

دارند، سرمایه  گذاری نکنید.
  شهریور :

 امروز حوصله نداریــد از منزل بیرون بروید و 
می خواهید استراحت کنید.  فراغتی مهیا می شود 
تا به انجــام کارهای موردعلاقه تــان بپردازید. 
بیش ازحد به دست وپای همسر یا عشق زندگی تان 
نپیچید و اجازه دهید مدتی تنها باشد.  کارهای زیادی دارید، اما با 
مشکلی برای انجام این کارها روبرو نخواهید شد و در پایان روز 

کار ناتمامی روی دست شما باقی نمی ماند. 
  مهر :

 ترس و هراس را کنار بگذارید و هدف های تان را 
با جسارت بیشتری دنبال کنید.  از منبعی که فکرش 
را نمی کردید، سود چشمگیری بدست می آورید و 
مشکلات مالی تان خاتمه پیدا می کند. شرایطی مهیا می شود تا بعد 

از ظهر به همراه دوستان بیرون بروید و حسابی خوش بگذرانید.  
آبان : 
مدتی است که در بستر بیماری گرفتار شده اید و  

حال و روز خوبــی ندارید، اما جایی برای نگرانی 
وجود ندارد چرا که امروز احساس می  کنید رو به 
بهبود هستید و این وضعیت در چند روز آینده ادامه پیدا می  کند و 
بهبودی کامل حاصل خواهد شد. به فکر سرمایه گذاری در انجام 
کاری هستید، اما بهتر است این کار را با دقت بیشتری انجام دهید. 

  آذر :
  با ورزش و تحرک سلامت جسم و روح خود را 
تضمین کنید. امروز شغل جدیدی به شما پیشنهاد 
می شود و این شغل شرایط افزایش درآمد و رفاه 
شما را مهیا می کند. اخبار فرخنده ای به دست تان می رسد، این اخبار 
را با اعضای خانواده درمیان بگذارید و اهل منزل را در شادی  این 
اخبار سهیم کنید.  همسر یا عشق زندگی تان امروز با جادوی عشق 

تمام خستگی های شما را از تن تان بیرون می کند. 
   دی :

  روز حساســی را آغاز کرده اید و حادثه ای در 
کمین شما است. خرج سنگینی را امروز متحمل 
می شوید اما جایی برای نگرانی وجود ندارد چرا 
که پولی به دست تان می رسد و ثبات مالی تان برقرار خواهد شد. به 
مهمانی یا مراسم مهمی دعوت هستید و در این مراسم زمینه آشنایی 
شما با فرد سرشناسی مهیا می شود. از این آشنایی نهایت استفاده را 

ببرید و زمینه موفقیت های بیشتری را فراهم کنید.  
    بهمن :

 امروز با حجم زیــادی از کارها روبرو خواهید 
شد، اما انرژی لازم را بدست می آورید و خسته 
نخواهید شــد. خیال پردازی را کنــار بگذارید 
و زندگی را جدی بگیرید. برای حل مشــکلات یکی از اعضای 
خانواده پا پیش بگذارید. همســر یا عشق زندگی تان با انجام کار 
پسندیده ای، زمینه رضایت و خوشنودی شما را فراهم خواهد کرد. 
تمرکز بیشــتری به کارهای مهم اختصاص دهید.  وقت خود را با 

انجام کارهای غیرضروری و پیش پاافتاده سپری نکنید.

  اسفند :  
 با انرژی و نشــاط از رختخواب بلند شده اید و این 
انرژی را تا انتهای روز حفظ خواهید کرد. از جایی 
که انتظارش را نداشــتید پولی به دست تان می رسد، بهتر است که 
قســمتی از این پول را پس انداز کنید و آینده مالی تان را تضمین 
نمایید.   سفر کوچکی در پیش دارید و در این سفر حسابی به شما 

خوش خواهد گذشت. 
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 حسن سیلاوی سرویس استان ها //استاندار خوزستان 
بر لزوم تکمیل و سرعت بخشی پروژه های عمرانی اهواز 

تاکید کرد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ غلامرضا شریعتی در حاشیه بازدید 

از مســیر ال ۵۰۰ پروژه تقاطع غیرهمســطح شهید کجباف 
)چهارشیر( اهواز و آیین بهره برداری از فاز اول مسیر پل ششم 
اظهار کرد: خوشبختانه کار خوب پیش رفته و با تزریق منابع 
مالی خوب، پروژه نســبت به دوره های قبل سرعت بیشتری 

گرفته است.
وی افزود: بخش ال ۵۰۰ این پروژه، طولانی ترین پل اســتان 
و این تقاطع غیرهمسطح است که امیدواریم در یکی دو هفته 
آینده به بهره برداری برسد. همچنین امیدواریم تا سه چهار ماهه 
اول سال آینده و قبل از پایان این دوره شورا، کل پروژه تقاطع 

غیرهمسطح شــهید کجباف )چهارشیر( تکمیل شود.استاندار 
خوزستان گفت: البته تکمیل این پروژه در این بازه زمانی، کار 
سختی است اما اگر با همین ســرعت کار ادامه یابد، این امر 
محقق خواهد شد. پیمانکار نیز قول داده است در صورتی که 
تامین منابع مالی به همین شــکل ادامه داشته باشد، تا تیرماه 

پروژه تکمیل شود.
شــریعتی بیان کرد: این پروژه جزو خواسته های دیرباز مردم 
اهواز است و این نقطه، پر ترافیک ترین منطقه شهری بوده که 
امیدواریم با ساخت این تقاطع غیرهمسطح که بزرگترین تقاطع 

غیرهمسطح جنوب غرب کشور است، این مشکل برطرف شود.
استاندار خوزستان بیان کرد: اجرای تقاطع غیرهمسطح شهید 
کجباف و تقاطع میدان دانشــگاه و سرعت بخشــی به میدان 
جمهوری باید پیگیری و این پروژه ها باید تکمیل شوند.وی در 
زمینه مسیر پل ششم نیز گفت: مسیر پل ششم، جاده خرمشهر 
را به ماهشهر متصل می کند و رینگ شرق به غرب است که فاز 
اول آن از اتوبان آیت الله بهبهانی تا میدان تعاون کوی مهدیس، 
بهره برداری شد. بخشی از این مسیر، بهسازی و بخشی احداث 
شــده و فضای سبز و درخت کاری مسیر نیز به صورت کامل 

انجام شــده است.شریعتی افزود: فاز ســوم این پروژه نیز در 
۱۰ روز آینده بهره بردای می شود. اجرای فاز دوم آن نیز آغاز 
شده اما یک سری مشــکلات حقوقی دارد که باید حل شود 
تا شهرداری این مسیر را کامل کنند.استاندار خوزستان گفت: 
اجرای این پروژه، یک خدمت ارزشمند و اثربخش خواهد بود 
و منجر به کاهش جدی در ترافیک هسته مرکزی شهر خواهد 
شد.شریعتی بیان کرد: این پروژه موجب ارزش بخشی مناطق 
حاشیه ای اهواز می شود و امکان حضور، رفت و آمد و سکونت 
خانواده ها را فراهم می کند و به نوعی در ثروتمند شدن مردم 
این مناطق اثربخش اســت. در عین حال زمان رفت و آمد و 

مصرف سوخت را کاهش می دهد.
در ادامه موسی شاعری شهردار اهواز اظهار کرد: امروز به همراه 
استاندار خوزستان از آخرین مرحله تکمیل پل ال ۵۰۰ تقاطع 
چند سطحی شهید کجباف بازدید کردیم. کار با سرعت خوبی 
در حال انجام است و در مرحله پایانی قرار داریم و در ۱۰ روز 

آینده افتتاح خواهد شد.

 استاندار خوزستان تاکید کرد

لزوم تکمیل و سرعت بخشی پروژه های عمرانی اهواز

علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها 
//رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان یزد از آغاز طرح پایش بازار کالا و 
خدمات ویژه نوروز 1۴00 با هدف کنترل 

بازار در سطح استان خبر داد. 
به گزارش خبرنــگار دریا ، محمدرضا 
علمداریزدی افزود: طرح یاد شــده  با 
هدف پایــش و نظارت بــر عملکرد 
بخش های مختلف خدماتی و توزیعی 
تا پانزدهــم فروردین ماه ســال آینده 
ادامه دارد. وی تصریــح کرد: با اجرای 
این طــرح بــر رعایت ســود قانونی 

خرده فروشــی و عمده فروشی ، نصب 
برچســب قیمت، صدور فاکتور و غیره 
نظــارت ویژه صــورت خواهد گرفت.
علمدار یزدی خاطرنشــان کرد : قیمت 
درج شده از سوی تأمین کننده بر روی 
بســته بندی محصول به عنوان حداکثر 
قیمت مصرف کننده تلقی شده و فروش 
به قیمت بالاتر، مخدوش نمودن قیمت 
یا الصاق برچســب جدید و یا فروش 
محصولات قدیم با قیمت جدید، حسب 
 قوانین و مقررات جاری تخلف محسوب

 می شود.وی گفت: در صورت افزایش 
نرخ فــرآورده های جدیــد تولیدی یا 
وارداتــی این موضــوع، قابل تعمیم به 
موجودی های قبلــی زنجیره توزیع و 
عرضه نخواهد بــود و هرگونه فروش 
با نرخ هایــی بالاتر از قیمت های درج 
شده بر روی کالا، اجحاف مسلم در حق 
مصرف کنندگان را به دنبال داشته و مورد 
تایید نمی باشد.رییس سازمان صنعت، 
معدن و تجارت اســتان ادامه داد: تمام 
عوامل تامین و عرضه اعم از شرکت های 

پخش و واحدهای خرده فروشی مکلف 
به فــروش کالا با اعمال ســود قانونی 
مصوب تعیین شــده برای آنها مبتنی بر 
فاکتور خرید خود می باشند و موارد فوق 
در بازرس های همکاران این ســازمان 
مدنظر قرار میگیرد.وی افزود: هر گونه 
فروش موجودی های قبلی محصولات 
 به نــرخ های جدید تخلف محســوب
 می شــود.محمدرضا علمداریزدی در 
ادامــه ازآمادگی این ســازمان جهت 
دریافت گزارشــات و شکایات مردمی 
از طریق تلفن ۱۲۴ خبــر داد و گفت: 
بازرسان مجری این طرح در اسرع وقت 
 نســبت به پیگیری این گزارشات اقدام 

می کنند.

طرح نظارتی ویژه نوروز در یزد آغاز شد
 

علیرضا حائری زاده ســرویس استان 
نظام مهندسی  //رئیس ســازمان  ها 
ســاختمان اســتان یزد از ساخت و 
ســاز بدون پروانه بیش از ۷0 درصد 

ساختمان ها در یزد خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی اصغر 
زحمتکش با اشاره به این که ساختمان 
یک سرمایه ملی محسوب می شود، 
اظهار کرد: باید از این سرمایه ملی به 
خوبی محافظت کرد، بر همین اساس 
نظام مهندسی بر روند ساخت نظارت 
دارد تــا هم عمر مفید این ســرمایه 
افزایش یابد و هــم بهره وری مالک 
ساختمان کمترین هزینه انرژی را برای 

وی در بر داشته باشد.
وی میانگین عمر مفید ســاختمان در 
کشــور را ۳۰ سال عنوان و ابراز کرد: 
متاسفانه در اســتان یزد بیش از ۷۰ 
درصد ســاختمان ها فاقد پروانه بوده 
و این موضوع هم ایمنی ساختمان و 
هم عمر مفیــد آن را کاهش می دهد، 

چرا که در واقع خلاف ســازی باعث 
نبود نظارت درســت بر روند ساخت 

ساختمان می شود.
زحمتکش با اشاره به اقدامات خوب 
انجام شــده در زمینه تسهیل شرایط 
صدور پروانه ابراز کرد: به مناســبت 
ایام الله دهه فجر از ۲۲ بهمن تا هفتم 
اســفند تخفیفات خوبی در حد ۳۰ 
درصد جهت تشــویق مــردم به اخذ 
پروانه در نظر گرفته شــده است. وی 
در خصوص بحث شناسنامه دار کردن 
ساختمان ها در اســتان هم بیان کرد: 
ســازمان نظام مهندســی از سال ۸۴ 
اقدام به ارائه شناســنامه فنی و ملکی 
برای ساختمان ها کرده و مانند دفترچه 
راهنمــای کالا می توانــد اطلاعات 
ســاختمان را در اختیــار مالک یا 

خریداران قرار دهد.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان 
استان طراحی و نظارت بر ساختمان 

توسط مهندســان دارای صلاحیت را 
از مزیــت های اخذ پروانه ســاخت 
دانست و گفت: توانمند بودن مهندسان 
سازمان و نظارت آنان سبب افزایش 
کیفیت ساختمان و عمر مفید آن خواهد 
شــد.زحمتکش در ادامه با اشاره به 
تشکیل کارگروه پیشگیری از تخلفات 
به ریاســت معاون عمرانی استاندار و 
با شــرکت مدیر کل راه و شهرسازی، 
رئیس ســازمان، نماینده شهرداری و 
دادگســتری ابراز کرد: سعی شده در 
این کارگروه اقداماتی جهت تســهیل 
صدور پروانه صورت گیرد که کاهش 
بروکراســی اداری، اعطای پروانه به 
میزان  کاهش  و  قولنامه ای  زمین های 
حدنصاب زمین جهت اعطای پروانه و 
افزایش هزینه و جریمه خلاف سازی 
از جمله این اقدامات است که منجر به 
رشد درخواست  صدور پروانه نسبت 

به سالیان گذشته شده است.

رئیس نظام مهندسی ساختمان یزد:

۷0 درصد ساخت و سازهای یزد بدون پروانه است

 

آرزو توکلی سرویس استان ها // رییس دانشگاه علوم پزشکی 
کرمان گفت: واکسن روسی بیش از ۹1 درصد ایمنی می دهد که 
البته این نباید به تنهایی ما را از رعایت پروتکل ها به ویژه زدن 

ماسک و جلوگیری از تجمعات غافل کند.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر"حمیدرضا رشــیدی نژاد" در 
جلسه ستاد استانی مدیریت کرونا اظهار کرد: براساس گزارشاتی 
که به ما اعلام شده، اگر مسئله را جدی نگیریم، با توجه به اینکه 
تعداد شهرهای نارنجی و قرمز در کشور رو به افزایش است و 
رنگ بندی آبی و زرد کمتر  می شود، هشداری برای بقیه نقاط 
کشور است.وی افزود: در استان کرمان با شیب ملایم در افزایش 
بیماران مبتلا به کرونا روبه رو هســتیم و از طرفی تعداد موارد 
مثبت ســرپایی افزایش یافته که به دنبال آن در هفته های بعد 
موارد بستری و مرگ و میر افزایش پیدا می کند.رشیدی نژاد با 
اشاره به ایام پایانی سال تصریح کرد: باید همه همت ما بر این 
باشد که نوروز کم عارضه ای داشته باشیم و جوامع مختلف کمتر 
متضرر شوند به ویژه اصناف که تاکنون بیشترین آسیب را دیده 
اند و در صورتی که وضعیت شهرها برگردد، پروتکل ها افزایش 
یافته و محدودیت ها بیشتر می شود.وی بیان کرد: از مسئولان 
ارشد شهرستان ها انتظار است ذیل تصمیمات ستاد ملی و استانی 
تصمیم گیری کنند و چیزی فراتر از آن نمی خواهیم. پروتکل هی 
بهداشتی ملاک عمل است که می بینیم در برخی شهرستان ها 
اقدامی برای تغییر وضعیت و رنگ بندی صورت نگرفته است.

رییس دانشگاه علوم پزشکی کرمان اظهار کرد: هر چه بتوانیم 
رفتارهای غیرضروری و تجمعات غیرضروری را کنترل کنیم 
و در خانه بمانیم مگر اینکه ضرورت خارج شــدن باشد و از 
میهمانی و تجمع و سر کار رفتن کم کنیم، از آمار مبتلایان کاسته 
می شود.وی با اشــاره به پیاده سازی و حساسیت بر اجرای 
طرح شهید سلیمانی، گفت: شناسایی زودرس، قرنطینه کردن و 
جداسازی از بحثهای  اصلی این طرح است و هر چه بیماران 
را زودتر شناســایی و قرنطینه کنیم و درمان زودتر آغاز شود، 
طبیعتا کمتر راهی بیمارستان می شوند.رشیدی نژاد تصریح کرد: 
بعضا مشاهده شده ادارات و شرکت ها در برابر مرخصی کارکنان 
بیمار مقاومت می کنند و این با مقررات مغایر است و می تواند 
اقدام مجرمانه لحاظ شود.وی در بخش دیگری از سخنانش با 
اشاره به اینکه واکسیناســیون کرونا را از ۲۱ بهمن ماه جاری 
در کرمان آغاز کرده ایم، گفت: توزیع واکســن های وارد شده 
براساس جمعیت در معرض خطر قرار است در فاز اول تزریق 
شود و براساس پروتکل وزارتخانه و مصوبه ستاد ملی به افراد 
در اولویت از جمله کادر بهداشت و درمان و در مرحله بعد افراد 
در معرض خطر، بیماری های خاص و سالمندان واکسن تزریق 
می شود.رییس دانشگاه علوم پزشکی کرمان با اشاره به اینکه 
تا پایان سال قرار است فاز اول واکسیناسیون انجام شود، اظهار 
کرد: کل اســتان کرمان ۴۰۵ واکسن داشت که در هفته گذشته 
توزیع شد و اولویت تزریق کادر بهداشت و درمان از بخش های 
کرونا آغاز می شود و به صورت داوطلبانه واکسیناسیون انجام 
می شود.وی افزود: هیچ واکسنی توزیع آزاد و غیردانشگاهی 
نخواهد داشت و اگر سوءاستفاده ای صورت بگیرد، درخواست 
داریم حتما به دانشــگاه علوم پزشکی اطلاع داده شود؛ توزیع 
بیرونی واکسن جرم است و همه باید حواسشان باشد و این کار 

غیرقانونی است.

رییس دانشگاه علوم پزشکی 
کرمان اعلام کرد

 افزایش موارد ابتلاء به 
کرونا در کرمان

حسن سیلاوی ســرویس استان ها //
در  کرونا  مدیریت  ســتاد  سخنگوی 
خوزســتان گفت: با این روندِ وضعیت 
روزهای  منتظر  باید  مردم  خوزستان، 

ناگواری باشند.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ رضا نجاتی 

، با اشاره به روند افزایشی بیماری در 
استان اظهار کرد: شرایط شیوع کرونا 
در خوزســتان خوب نیست و از این 

روند نگران هستیم.
وی افــزود: بــا این رونــدِ وضعیت 

خوزستان، مردم باید منتظر روزهای 
ناگواری باشند.

سخنگوی ســتاد مدیریت کرونا در 
خوزستان با تاکید بر لزوم خودداری 
از حضور در بازارها و اماکن شــلوغ، 

گفت: مردم باید پروتکل های بهداشتی 
را رعایت کنند و کرونا را جدی بگیرند 
تا در روزهای پایان سال با خبرهای 

ناگوار مواجه نشوند.
نجاتــی در خصوص احتمال قرنطینه 
کرد:  تصریح  خوزســتان،  سراسری 
تصمیمات به شــرایط استان بستگی 
دارد؛ هــر چه شــرایط بدتر شــود، 
افزایش  ممنوعیت ها  و  محدودیت ها 

می یابد.

سخنگوی ستاد مدیریت کرونا در خوزستان: 

مردم خوزستان منتظر روزهای ناگواری باشند

آگهی فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای

شهرداری جناح در نظر دارد به موجب موافقتنامه بشماره 402418 مورخ 99/4/14 و شماره 402459 مورخ 99/4/14 از محل طرح های    
تملك دارایی های سرمایه ای و از منابع داخلی شهرداری نسبت به اجرای پروژه های جداره سازی بافت تاریخی خیابان پلی و اجرای بتن 
ریزی    معابر شهر جناح مطابق جدول ذیل از طریق مناقصه عمومی یك مرحله ای همزمان با ارزیابی کیفی مناقصه گران از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت )ســتاد( به آدرس www.setadiran.ir  اقدام نماید. مهلت دریافت اسناد از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت)ستاد( : از تاریخ 99/11/27ساعت 10 صبح تا 99/12/2 ساعت19 
آخرین مهلت ارسال و بارگزاری اسناد در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( : تاریخ 99/12/12 ساعت 19 . 

قرائت پیشنهادات : تاریخ 99/12/13 ساعت 9 صبح .

سایر شرایط:
1- مبلغ تضمین شــرکت در مناقصه به یکی از صورتهای واریز نقدی به شماره حســاب 214855932 نزد بانك کشاورزی بنام سپرده 
شهرداری جناح   یا ضمانت نامه بانکی معتبر قابل قبول می باشد. 2- برندگان اول، دوم و سوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند 

سپرده آن ها به ترتیب   به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 3 - شهرداری جناح در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار است.
 4- به پیشنهادات مبهم ، مشروط ، بدون سپرده     و ناقص ترتیب اثر داده نخواهد شد.  5- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه 

ذکر گردیده است.
شماره فراخوان پروژه تهیه ، حمل و پخش بتن در سامانه ستاد :  2099092396000012

شماره فراخوان پروژه اجرای جداره سازی بافت تاریخی در سامانه ستاد:  2099092396000013 
 

شهرداری جناح

 برآورد مالی
)میلیون ریال(

5000

3000

محل اجرای پـروژه

معابر شهر جناح

خیابان پلی 

           رشتـه و رتبه 

رشته :راه و باند

           ابنیه رتبه : حداقل  5 

رشته : ابنیه
   رتبه : حداقل 5

مدت   انجام کار

) ریال( 3 ماه

3 ماه

      مقدارکار )متر مربع( 

9615

4349

عنوان طرح  / عنوان پروژه

توسعه و بهبود شبکه حمل و نقل درون شهری جناح تهیه ، 
حمل و پخش بتن با عیار 300 و ضخامت حداقل 10 سانتی متر

معرفی ، مرمت و حفاظت میراث غیر منقول فرهنگی شهر 
جناح اجرای جداره سازی بافت تاریخی

مبلغ تضمین  
شرکت   در 

مناقصه ) ریال (
250.000.000

150.000.000

نوبت اول
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گــروه گزارش // شــهرداری منطقه یک 
بندرعباس در آذین بندی دهه فجر روسفید 

شد.
  بــه گزارش خبرنــگار دریــا ؛ در حالی 
دهه مبارک فجر را پشــت سر گذاشتیم که 
شــهرداری منطقه یک بندرعباس اقدام به 
آذین بندی و زیباســازی بلــوار ها و معابر 
و میادین حــوزه این منطقه جهت یادآوری 
شــور وشــعف ایام ا... دهه فجر نمود واین 
اقدام روابط عمومی شــهرداری منطقه یک 
بندرعباس قابل تحســین بــوده و به لحاظ 
بصری تغییراتی را در این ایام شاهد بودیم. 
درحالــی چهل و دومین ســالگرد پیروزی 
 شــکوهمند انقاب اســامی را پشت سر 
می گذاریم که اثــرات انقاب را در مناطق 
شهری و روستایی و حتی دورترین مناطق 
کشــور شــاهدیم و آب و بــرق و جاده و 
امکانات و... به بیشتر مناطق رسیده است و 
قابل مقایسه با قبل از انقاب نیست و علی 
رغم تحریم های دشمنان، اما توانسته ایم در 
بسیاری از حوزه ها پیشرفت های شگرفی 
راداشته باشــیم. به همین دلیل ایام ا... دهه 
مبارک فجر بایســتی به خوبی پاس داشته 
شــود و امســال هم که بدلیل شیوع کرونا، 
مــدارس تعطیل بود و از جشــن های دهه 
فجر در مدارس خبری نبود، بایستی حداقل 

در سیمای شهر تغییرات را بیشتر برای مان 
محســوس بود و دانش آموزانی که گاهی 
بــه بیرون از خانه می آمدند، تغییرات معابر، 
میادین، پارک ها و... را نســبت به روزهای 
دیگر احســاس می کردند و این صحنه ها 
در اذهان شان ماندگار می شد. از دهه فجر 
تاکنون در بسیاری از بلوارها و معابر ومیادین 
و... بخصوص در حوزه منطقه یک شهرداری 
بندرعباس شــاهد برافراشته شدن پرچم ها 
و آذین بندی و چراغانی و بلوارها، میادین، 
معابر و.... بودیم و زیبایی خاصی در این ایام 

 در شهر محسوس شــد. همچنان که انتظار 
می رود در ایام مختلف مذهبی و ملی، نصب 
پارچه و بنرهای مناســبتی و اطاع رسانی 
در مناطــق مختلف منطقه یک شــهرداری 
بندرعباس هستیم. شــهرداری منطقه یک 
بندرعباس اما با انتصاب مهدی رنجبری به 
عنوان شهردار منطقه که دارای سابقه درخشان 
در حوزه عملکردی و مردم داری است، انتظار 
می رود بزودی شاهد تحولاتی در حوزه های 
مختلف شهری و شهرداری باشیم.  روز شنبه 
نیز که برای پیگیری وضعیت محله سنگ کن 

به شــهرداری منطقه یک بندرعباس رفتم و 
اتفاقا یکی از معتمدین محله سنگ کن جهت 
پیگیری امورات محله به شهرداری آمده بود 
وباهم پیش شــهردار رفتیم، از یک طرف از 
اقداماتی گفت که در این محله انجام شده و 
بازدیدهایی که از این محله از زمان انتصابش 
داشته اســت و برنامه هایی را که برای رفع 
مشکات در این محله دارد، اشاره ای مختصر 
نمود ودرخصوص روند احداث سنگ بست 
خور سنگ کن غربی هم قرار شد با هم برویم 
وبازدید از روند اجرای طرح داشته باشیم و 
گزارشی را تهیه کنیم تا مشکات این محله و 
سایر محات حاشیه ای و بافت های فرسوده 
حوزه منطقه شــهرداری بندرعباس با تدابیر 
وبرنامه ریزی مدون برطرف شود. موضوع 
دیگر که قابل توجه بود، در دیدار مردمی با 
شهروندان بسیار با احترام و صمیمی با آنها 
صحبت کــرده و راهنمایی و همکاری های 
لازم را داشت تا شهروندان با رضایت کامل 

از اتاق آقای شهردار خارج شوند.

روزنامه  سیاسی ، اجتماعی ، فرهنگی ، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 
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شهر زیباتر شد

روسفیدی شهرداری منطقه یک بندرعباس در آذین بندی معابر در دهه فجر 
صحنه های دلخراش از حریق وحشتناک در بازارچه محلی   حاجی آباد

آتشی که زندگی کسبه  را خاکستر کرد 
گروه گزارش // در هفته گذشته در جریان آتش سوزی یک 
بازارچه محلی در شهرستان حاجی آباد غرفه های زیادی که 
متعلق به زنان سرپرست خانوار بود در آتش سوخت ولی 
در حال حاضر مسئولان این شهرستان پاسخگوی خسارت 

این قشر آسیب پذیر جامعه نیستند . 
  این روز ها که مشکلات معیشتی و گرانی به ویروس کرونا 
گره خورده و مشکلات مردم و کسبه را دو چندان کرده، وقوع 
حوادث و عدم حمایت مسئولان همچون دردی است که دیگر 
درمانی برای آن وجود ندارد، چرا که حاصل سال ها زحمت 
شــبانه روزی افراد به یک باره و در کسری از ثانیه نابود شده 
است.در هفته گذشــته در جریان آتش سوزی یک بازارچه 
محلی در شهرستان حاجی آباد غرفه های زیادی که متعلق به 
زنان سرپرســت خانوار بود در آتش سوخت. آتش سوزی 
بیش از ۴۰ غرفه و ســوختن امید ۴۰ خانواده که هرکدام در 
هیاهوی مشــکلات زندگی و مهمان ناخوانده ای به نام کرونا 
درآمدشان به حداقل رســیده، دردی است که این روزها بر 
دل دردمند کاســبان حاجی آبادی جاخوش کرده است.به 
گفته جمعی از کاســبان این بازارچه، کاسبان هزینه ای بابت 
عوارض به شهرداری پرداخت می کردند، اما شهرداری اقدام 
به بیمه غرفه ها نکرده و حتی با مراجعه شخصی جهت بیمه به 
دلیل کانکسی بودن غرفه ها بیمه، از بیمه کردن غرفه ها سر باز 
زده است. طبق گفته کاسبان ساعت ۲:۱۰ بامداد آتش سوزی 
اتفاق افتاده اما آتش نشانی با وجود نزدیکی به این غرفه ها 
یک ساعت و نیم بعد از وقوع آتش سوزی در محل حضور 
پیدا کرده است.کاسبانی که دیگر نه اجناس و نه مغازه ای برای 
کسب درآمد دارند عنوان کردند: آتش نشانی و اداره برق هیچ 
کدام پاسخگو نبودند و تمام سرمایه  کاسبانی که اکثرا بانوان 
سرپرست خانوار یا بدسرپرست هستند و ماهانه باید اقساط 
زیادی را به بانک ها پرداخت کنند، در آتش سوخت و اکنون با 
وقوع این آتش سوزی توان پرداخت هیچ گونه هزینه و قسطی 
را ندارند. این کاسبان گفتند : اکثر صاحبان غرفه ها از نظر مالی 
مشکل دارند، اما شــهرداری و فرمانداری حاجی آباد هیچ 
 گونه پیگیری در خصوص این موضوع نکردند.کسبه دردمند 
حاجی آبادی بیان کردند: طبق برآورد خســارت از سوی 
مســئولان تنها یک میلیارد و دویســت میلیون به غرفه ها 
خسارت رسیده که این آمار اشتباه است، این میزان خسارت 
تنها به دو یا سه غرفه وارد شده و مجموع خسارات وارد شده به 
چهل غرفه موجود در این بازارچه که در آتش سوختند بسیار 
بیشتر است.این کاسبان خاطر نشان کردند: اکثر غرفه داران به 
دلیل نزدیک  شدن به سال جدید اجناس زیادی را خریداری 
کرده بودند که حداقل بتوانند با فروش آن ها درآمد کم خود 
را در دیگر ماه ها جبران کنند، اما اکنون از ۳۳ غرفه پوشاک 
فقط خاکستر باقی مانده است. علی رضا حسن زاده، شهردار 
 حاجی آباد ضمن تکذیب دیر رســیدن و عدم پاسخگویی 
آتش نشــانی در زمان وقوع آتش سوزی، اظهار کرد: اولین 

تماس با آتش نشــانی در ساعت ۲:۵۵ دقیقه بامداد یا ۳:۵۵ 
صورت گرفته که به دلیل مرخصی بودن در حال حاضر آمار 
دقیق را فراموش کردم.شهردار حاجی آباد بیان کرد: آتش نشانی 
در ۲ کیلومتری غرفه ها قرار دارد و حداکثر زمان رســیدن 
آتش نشــانی به محل آتش سوزی ۱۰ دقیقه است.حسن زاده 
تصریح کرد: علت شعله ور شدن آتش سوزی اتصالات برق 
بوده که پی درپی رخ داده اســت، حتی در گزارش پلیس این 
بوده که آتش نشانی به موقع رسیده اما اتفاقات برق دیر به محل 
رسیده و آتش سوزی که علت آن برق باشد، با آب نمی توان آن 
را خاموش کرد.شهردار حاجی آباد گلایه کاسبان را رد و آنها 
را افراد عامی خطاب کرد و گفت: اینکه چهار نفر آدم عامی 
می گویند این اتفاقات رخ داده و آتش نشــانی دیر رسیده را 
نمی پذیریم، این افراد غرفه  شان دچار آتش سوزی شده و الان 
ناراحت هستند و اکنون می خواهند یک نفر برایشان جبران کند 
و این مسئله)جبران خسارت( را نمیپذیریم.شهردار حاجی آباد 

عنوان کرد: گزارشات رسمی را از ادارات امنیتی، دادستان از 
شــهردار دریافت کنید و بعد روی آن ها اظهار نظر کنید. وی 
افزود: شــهرداری نمی تواند جبران خسارت کند، مگر اینکه 
جایی بیمه داشته باشد و قرار نیست که هرنقطه ای که آتش 
سوزی اتفاق می افتد شهرداری با درآمد صفر جبران خسارت 
کند.شهردار حاجی آباد بیان کرد: شهرداری عوارض زیادی 
دریافت نمی کرده و در آن حدی نبوده که اگر نقطه ای از شهر 
آتش ســوزی اتفاق بیفتد شهرداری پوشش دهد این)جبران 
خســارت( در قانون هم نیست.حسن زاده خاطرنشان کرد: 
ما عوارض نگرفتیم و عوارض اگر دریافت شــود در همان 
حد و کمی بیشــتر خدمات ارائه می شود اما اینکه مغازه ای 
شخصی آتش بگیرد و شــهرداری بگوید صفر تا صدش را 
ما انجام خواهید داد و شــما استفاده کنید، منطقی و قانونی 
نیست.به گزارش تسنیم، همانگونه که در ابتدا اشاره شد در 
شرایط خاص کرونایی که اوضاع اقتصادی مردم تحت تاثیر 
قرار گرفته است بهتر است مسئولان استان با نگاهی مهرآمیز 
به کاســبان حاجی آباد بنگرند و در صدد جبران خسارت و 
کمک به احیای غرفه ها باشند، بی شک مدیریت بحران و حل 
مشکل مردم می تواند گام موثری از سوی مسئولان استانی و 

شهرستانی باشد . 

اکثر صاحبان غرفه ها از نظر مالی 
مشــکل دارند، اما شــهرداری و 
فرمانــداری حاجی آباد هیچ گونه 
پیگیری در خصوص این موضوع 

نکردند

,,

گروه گزارش // مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل 
بندرعباس یکی از بزرگترین مجتمع های کشتی سازی 
در منطقه خلیج فارس است که در آن انواع شناور ها 

ساخته و تعمیر می شوند. 
   مجتمع کشــتی سازی و صنایع فراســاحل واقع در 37 
کیلومتری غــرب بندرعباس دارای بیــش از هزار هکتار 
مساحت اســت که در آن انواع کشتی های اقیانوس پیما و 
کانتینربر سکو و دکل های نفتی ســاخته و تعمیر می شود. 
به همت کارشناســان توانمند کشور پس از انقاب اسامی 
ساخت و تعمیر انواع شناور ها در این مجتمع رونق گرفت.

پیش از این تعمیر شــناور های غول پیکر و نفت کش های 
بزرگ در خارج از کشــور انجام می شد، اما طی سه سال 
اخیر با ســاخت دو حوض بزرگ این شناور ها در مجتمع 
 کشــتی ســازی وصنایع فراساحل تعمیر می شــوند.امیر 
خادمی زاده، مدیر پشــتیبانی فنی گروه ساخت شناور های 
بزرگ مجتمع کشــتی ســازی و صنایع فراساحل ،گفت : 
از سال ۱39۶ دو حوض خشــک یکی به ابعاد ۴7۵ متر 
طول، 8۰ متــر عرض و ۱۴ و نیم متــر ارتفاع و دیگری 
در ابعــاد 37۵ متر طول، 8۰ متر عــرض و ۱۴ و نیم متر 
ارتفاع در این مجتمع ساخته شد که امکان تعمیر شناور های 
غول پیکر را هم آورد و ســبب شد این مجتمع به بالاترین 
ظرفیت ساخت و تعمیر انواع شناور های بزرگ دست یابد. 
خادمی زاده افزود: از ابتدای امســال  ۱۲ شناور بزرگ در 
این مجتمع تعمیر شــده که قرار اســت تا پایان سال تعمیر 

دو شــناور بزرگ دیگر هم در بخش تعمیر شــناور های 
بزرگ انجام شــود. در شــرایط تحریم های چند ساله با 
مشارکت های شرکت های دانش بنیان ساخت انواع قطعات 
شناور ها که پیش از این از خارج کشور خریداری می شد 
در این مجتمع انجام می شــود و آوازه متخصصان ایرانی به 
 فراتر از مرز ها رفته تا جایی که خارجی ها هم کشتی های 
 خــود را برای تعمیر بــه این مجتمع می آورند. محســن 
محمد علی زاده، مدیر فروش شرکت کشتی سازی و صنایع 
فراساحل گفت:صاحبان کشتی های بزرگ با اعتماد بر توان 
متخصصان داخلی طی ســه سال اخیر کشتی های خود را 
برای تعمیر به این مجتمع می آورند که صرفه جویی ارزی و 
ارائه خدمات پس از تعمیر در اسرع وقت از مزایای تعمیر 
کشتی های بزرگ در کشور است. محمد علی زاده می گوید: 
سال های قبل کشتی داران پس از تعمیر کشتی های خود در 
کشور های خارجی اگر مشکلی مجددا برای کشتی هایشان 
رخ می داد نمی توانستند خدمات پس از تعمیر دریافت کنند 
که این امر سبب می شد فعالیت کشتی هایشان مدتی متوقف 
بماند، اما اکنون با تعمیر کشتی ها در این مجتمع در صورت 
بروز هر گونه مشکلی متخصصان سریعا مشکل را برطرف 
می کند و این کمک بزرگی به صاحبان شناور ها و شرکت های 
 نفتی می کند. ســاخت و تعمیر انواع شــناور ها در مجتمع
 کشتی سازی و صنایع فراساحل نسبت به کشور های دیگر 
در حوزه خلیج فارس ارزان تر اســت و این سبب شده تا 
کشور های حوزه خلیج فارس برای جلب مشتری و رقابت 

بااین مجتمع قیمت تعمیرات خــود را کاهش دهند.تعمیر 
شناور ها و نفتکش ها عاوه بر صرفه جویی ارزی نقش به 
سزایی در ایجاد اشــتغال و رونق اقتصادی دارد و هر ماه 
حدود 8 شــناور در این مجتمع تعمیر و بازسازی می شود.

رامین محمدی، کارشناس طرح وبرنامه شرکت کشتی سازی 
و صنایع فراساحل گفت: به طور میانگین هر ماه حدود 8 
شناور در این مجتمع تعمیر می شود و هزینه تعمیر کشتی ها در 
 کشور حدودا یک چهارم مبلغ تعمیرات در کشور های حوزه 
خلیج فارس اســت. او افزود: از ابتدای امســال تا کنون 
37 کشتی متوســط و بزرگ ایرانی و خارجی در مجتمع 
 کشــتی ســازی و صنایع فراســاحل بندرعباس تعمیر 
شــده اند، که شامل ۲۵ کشتی متوسط و ۱۲ شناور بزرگ 
اســت.مهدی حق دوست، رئیس برنامه ریزی و بازار یابی 
واحد تعمیرات شــناور ها می گوید: عمده اقدامات صورت 
گرفته برروی شــناور ها در زمینه هــای تعمیرات زیرآبی، 
تعمیرات موتوری، تعمیــرات رانش، رفع نقص گیربکس، 
داک اضطراری برای رفع نقص شافت پروانه و همچنین رفع 
نقص دسته مانور ها و جک های بالابر؛ به دست متخصصین 
بومی اســت. او افزود:هزینه تعمیر شناور ها در این مجتمع 
حــدود ۴۰ درصد ارزان تر از تعمیر آن ها در کشــور های 
خارجی است که این امر سبب صرفه جویی ارزی در کشور 
می شــود. رئیس برنامه ریزی و بازار یابی واحد تعمیرات 
شــناور ها با اشاره به اینکه  ایزوایکو در بخش شناور های 
متوســط با داشتن چهار محوطه به طول ۲۰۰ متر ظرفیت 
بســیار بالایی بــرای تعمیرات دارنــد و در این مجموعه 
شناور های متوسط تا ۱۱ هزار تن می توانند تعمیر شوند ، 
گفت: بیشتر این شناور ها از نوع تانکر، نفتکش، شناور های 
مســافربری، لایروب، بارج، کانتینر هــای چند منظوره و 
صیادی اســت . باور و اعتماد به نیرو های داخلی یکی از 
مهمترین نکاتی اســت که سبب شکوفایی اقتصادی کشور 
در شرایط تحریم می شود. تعمیرات شناور ها در داخل بندر 
و کشتی سازی های اســتان عاوه بر جلوگیری از خروج 
ارز؛ گامی مهم در جهت ارتقاء توان فنی نیرو های متخصص 
بومی است افزود: تعمیرات شناور ها در داخل کشور مزایای 
دیگری همچون ایجاد اشــتغال تخصصی پایدار و کاهش 
هزینه های تمام شده تعمیرات را نیز به دنبال دارد. به گزارش 
باشگاه خبرنگاران جوان ؛ سازه های دریایی نفت و گاز نیز 
در مجموعه ایزوایکو با دستان توانمند کارشناسان ایرانی، 
تجهیزات مهندسی، محاسبات دقیق طراحی، بارگیری، نصب 

و راه اندازی می شود .

آوازه متخصصان ایرانی فراتر از مرز ها ؛

خودکفایی در تعمیر انواع شناورها و نفت کش ها 
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نوبت دوم

  پس از پخش شیوع کرونا ویروس، پرستاران و پزشکان در خط 
مقدم جنگ ایستادند و شبانه روز برای کاهش شیوع این ویروس 
آماده بــاش بودند، با این وجود این ویــروس به حدی در جهان 
گسترش یافت که پس از مدتی وضعیت پاندمی اعلام شد و همین 
ترس و اضطراب را نه تنها میــان کادر درمانی بلکه در دل  مردم 
بیشــتر کرد، تا جایی که اضطراب، افسردگی، وسواس و استرس 
میان مردم و پریشــانی روانی و ترس آسیب زا میان کادر درمانی 
به عنوان شــایع ترین اختلالات روانی عنوان شد.از ابتدای شیوع 
کرونا، بیمارستان ها و مراکز درمانی ، پزشکان و پرستاران به عنوان 
ســربازان بهداشت تمام تلاش خود را کرده اند تا کمی از دردها و 
اســترس شهروندان بکاهند اما مطالعاتی که در رابطه با اختلالات 
شایع در میان پرستاران و کادر درمانی انجام شده نشانگر آن است 
که پرسنل و کادر خدمات درمانی نیز مشکلات گسترده مرتبط با 
سلامت روان مانند پریشانی روانی و ترس آسیب زای عمیق ناشی 
از ابتلا به ویروس کرونا را تجربه کرده اند.داستان امروز زندگی ما با 
کرونا، بیماری که زندگی عادی مردم جهان را مختل کرده است، گویا 
تمام شدنی نیست و همت همگانی مردم را می طلبد تا این داستان 
را به پایانی خوش نزدیک کند. مسلماً مبارزه با چنین ویروسی که 
سلامت جسمی و روحی هر انسانی را به خطر انداخته، نوعی اعتماد 
به نفسی جمعی در همه ما ایجاد کرده است و مطمئناً ما انسان هایی 
قوی تر از قبل خواهیم بود. پس بهتر است، نه سبک زندگی قبل از 
کرونا را داشته باشیم و نه سبک زندگی دوران کرونا را ادامه دهیم، 
بلکه با اســتفاده از تجربیات مثبت و منفی ارزشمندی که در این 
دوران کسب کرده ایم، بهترین سبک زندگی را در دوران پساکرونا 

برای خود بسازیم.

* برزخ کرونا تاب پرستاران را گرفته است
   برزخ کرونا تاب پرستاران را گرفته است، دفتر این روزهای زندگی 
آن ها از خاطراتی پر شده که رنگ وروی غم دارد و سال  ها از گوشه 
ذهن شان پاک نخواهد شد. آنها نمی توانند مرگ مرد و زنی را فراموش 
کنند که در فاصله چند ساعت از هم از دنیا رفتند و بچه های خردسالشان 
تنها گوشه بیمارستان ضجه می زدند.آنها مرگ زن بارداری که پس از ۱۵ 
سال دامنش سبز شده بود و کرونا سبزی زندگی را برایشان به سیاهی 
کشاند، نمی توانند از خاطر پاک کنند، آنها پرستاران بخش کرونا هستند، 
همان ها که کرونا علاوه بر آنکه به پیکره جسم شان ضربه زده روح شان 
را هم زخمی کرده است. اینها همان سفیدپوشانی هستند که چند ماه قبل 
تمام در و دیوار شهر از رد ماسک روی صورت شان و خستگی شان از 
شب بیداری ها حکایت داشت. اما آنها از این همه تلخی خسته شده اند 
چیزی تا یک ساله شدن کرونا در کشور نمانده و کادر درمان یک سال 
اســت که در حال جنگیدن با این ویروس هستند.سال جدید نزدیک 
است اما آیا سال جدید امسال نیز قرار است مانند سال نویی باشد که 
 کرونا برایمان رقم زد؟؟یکی از پرستاران می گوید: سخت ترین روزهای 
کاری ام در دوران شــیوع ویروس کرونا روزهای ابتدایی شیوع این 
ویروس بود که استرس و اضطراب خیلی زیادی داشتم که مبادا مبتلا 
شــوم که البته این اســترس برای خودم نبود بلکه پدر و مادرم هر دو 
بیماران فشار خونی و دیابتی بودند و می ترسیدم که آن ها را نیز مبتلا 
کنم.در روزهای ابتدایی شیوع ویروس کرونا دخترم حدود یک سال و 
نیم بود و همیشه هنگامی که بر سر کار می رفتم مادرم از او نگهداری 
می کرد؛ می ترسیدم که این ویروس از من به دخترم منتقل شود و او ناقل 
باشد و پدر و مادرم درگیر این ویروس شوند.در همان روزها دانشگاه 
علوم پزشکی استان بیمارستانی را برای پرستاران بخش کرونایی در نظر 

گرفــت تا افراد به عنوان قرنطینه در آنجا گذران کنند که من به خاطر 
اینکه دخترم کوچک بود قبول نکردم ولی تعدادی از همکارانم بعد از 
اینکه شیفت آن ها به پایان می رسید به آن هتل می رفتند. وی با اشاره 
به اینکه همسرش نظامی است، ادامه می دهد: بالاخره تصمیم بر این 
گرفتیم تا شیفت های خود و همسرم را به گونه ای بچینیم که همدیگر را 
نبینیم و هر کدام در شیفتی که در منزل هستیم از دخترمان نگهداری کنیم.

* یک سال به این شکل گذشت ...
  این تنها، روایتی از زندگی یکی از اعضای کادر درمان در سایه کرونا 
بود و چه بسیارند روایت ها و زندگی هایی که تحت تاثیر کرونا قرار 
گرفتند. می دانم روزی می رسد که خاطرات روزهای سخت را مرور 
خواهیم کرد ...نفسی عمیق می کشیم و آرام زمزمه خواهیم کرد : تمام 

شد...  و لبخندی عمیق و بدون ماسک را به یکدیگر هدیه می دهیم .
* پیام جامعه پزشــکی در دوران کرونا: انسان دوستی و از 

خودگذشتگی 
  جامعه پزشــکی در همه نظرسنجی هایی که از مردم انجام شده جزو 
گروه های مرجع و مورد اعتماد هســتند، آنها در ماجرای کرونا کاری 
بزرگ انجــام دادند و در کنار انجام وظیفه، زمانی که نزدیکان و حتی 
خانواده بیماران مجبور به ترک آنان بودند از جان خود گذشــتند و به 
خوبی ایستادند و در تاریخ ما ماندگار شدند. نقش دیگر کادر پزشکی 
در این ایام که ماندگار خواهد شــد، تلاش برای افزایش اعتماد و امید 
در جامعه بود. در شرایط سختی و فشارهای اقتصادی و سیاسی آنها 
اعتماد، امید و همبستگی میان مردم را تقویت کردند تا کشور بتواند از این 
گردنه دشوار عبور کنیم.ما انسان هایی که بزرگترین سرمایه های کشور 
هستند و خدمات مهمی به جامعه ارائه کرده اند را از دست دادیم، پیام 
بزرگ شهدای فداکار جامعه پزشکی و کادر درمانی، فداکاری، انسان 
دوستی، نوع دوستی و از خود گذشتگی است که در تاریخ ایران ثبت 

و ماندگار خواهد شد.
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